

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။

အတွဲ (၅၄)  
အမှတ် (၇၄)

Established in 1914

**Myanma Alinn Daily**

၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၇ ရက်

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်၊ စနေနေ့။

## မိတ်ဆွေစစ် လေးမျိုး

- \* မိမိအား ကျေးဇူးပြုသူ မိတ်ဆွေစစ်၊
- \* ချမ်းသာဆင်းရဲ အတူဖြစ်သူ မိတ်ဆွေစစ်၊
- \* အကျိုးစီးပွားကို ညွှန်ပြတတ်သော ဆရာနှင့်တူသူ မိတ်ဆွေစစ်၊
- \* ညှာညှာတာတာ စောင့်ရှောက်တတ်သူ မိတ်ဆွေစစ်။

## အာဆီယံ-ကိုရီးယား ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး အပေါ်ကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၂၀၀ ပြည့်မီရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှု နှစ်ဆမြှင့်တင်မည်

ဘုဆန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

(၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-ကိုရီးယားဆက်ဆံရေးအထိမ်းအမှတ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ယနေ့ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဘူဆန်မြို့ရှိ ဘက်စံကို ကွန်ဗင်းရှင်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် တက်ရောက်သည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်နှင့် အာဆီယံ နိုင်ငံများမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲ၊ အစိုးရအဖွဲ့၊ အကြီးအကဲ များသည် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကျင်းပမည့် ဘက်စံကို ကွန်ဗင်းရှင်းခန်းမသို့ ရောက်ရှိလာကြရာ ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မဒမ်ပတ်ဂွန်ဟေးက ရင်းနှီးစွာကြိုဆို နှုတ်ဆက်ပြီး မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြသည်။

နံနက်ပိုင်းတွင် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ပထမပိုင်းကို ကျင်းပရာ ကိုရီးယားသမ္မတက သဘာပတိအဖြစ် ဆောင် ရွက်ပြီး အာဆီယံ-ကိုရီးယားဆက်ဆံရေး ပြန်လည် သုံးသပ်ခြင်း၊ အနာဂတ်မျှော်မှန်းချက်များနှင့် ဆက်စပ် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ \*



Dec. 11 - 12, 2014  
BEXCO, Busan, Korea

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်နှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မဒမ်ပတ်ဂွန်ဟေးတို့ ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။

### ယနေ့

#### မာတိကာ

ဟာဘင်မှ ဂျယ်ဂျူသို့ လေကြောင်းပျံသန်းမှု စတင်တော့မည်

စာမျက်နှာ >> ၄

နမ့်ဆန်မြို့နယ်မှ တောင်သူ များ အပိုင်ငွေရရှိရေး ဝေခွဲပျံပျိုးမည်

စာမျက်နှာ >> ၁၂

ပြည်တွင်းရေကြောင်းသွား ရေယာဉ် ဥပဒေကြမ်း

စာမျက်နှာ >> ၁၅-၁၆

### ကြော်ငြာအချုပ်ပုံ ရှစ်မျက်နှာပါရှိ

ယနေ့ထုတ် မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာအချုပ်ပုံ ရှစ်မျက်နှာ ပါရှိပါသည်။

“ယုံကြည်မှုသည် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အဖိုးတန်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့သည့် ပျော်ရွှင်မှု၊ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး တည်ဆောက်ရေးအတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်”

## ပန်းဆိုးတန်းလူကူးခုံးကျော်တံတားဖွင့် ကားလမ်းကူးခရီးသည်များအဆင်ပြေ



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးမြင့်ဆွေနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရီးသွားပြည်သူများ စက်လှေကားဖြင့်တက်လာစဉ်။

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂  
ယာဉ်သွားလာမှုနှင့် ခရီးသွား ပြည်သူများ အလွန်များပြားသည့် ကမ်းနားလမ်းကျယ်နစ်နာကို ဖြတ် သန်း၍ တည်ဆောက်ထားသည့် ပန်းဆိုးတန်း လူကူးခုံးကျော်တံတား ကို ယနေ့ ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲက စတင်ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီ ဖြစ်သည်။  
ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဆိပ်ကမ်း မြို့နယ် နန်းသီတာဆိပ်ကမ်း တွင် တံတားသစ်ရှေ့တွင် ကျင်းပပြီး မင်္ဂလာအချိန်၌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့် ဆွေ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ (မြို့တော်ဝန်) ဦးလှမြင့်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

သတင်း-တင်ဝင်းလေး (ကြည့်မြင်တိုင်) ဓာတ်ပုံ-ရွှေတိုင်လွင်

အစိုးရအဖွဲ့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီး ဦးအောင်ခင်တို့က ဖဲကြီး ဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။  
ထို့နောက် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့် ဆွေနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဧည့်သည်တော် များက ခရီးသွားပြည်သူများနှင့်အတူ တံတားကြီးပေါ်မှ ဖြတ်သန်းခဲ့ကြပြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် မြို့တော်ဝန်တို့က ခရီး သွားပြည်သူတို့အား တံတားဖွင့်ခြင်း အထိမ်းအမှတ် အမှတ်တရပစ္စည်း များ ပေးအပ်ကြသည်။  
အလိုအလျောက် ခေတ်မီစက် လှေကားအပါ လူကူးခုံးကျော်တံတား တစ်စင်း ထပ်မံဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့ခြင်း အတွက် တံတားပေါ်မှဖြတ်သန်းလာ ခဲ့ကြသော ခရီးသွားပြည်သူများနှင့်  
စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၇ ❖

ADD SOME SPARK TO YOUR LIFE NEXT WEEK

**CHRISTMAS GIVEAWAYS**

Lucky Draw Prizes worth over USD 20,000 to be won!

Festive Hamper

CHEVROLET

5 YEAR WARRANTY

CHEVROLET Official Automotive Partner of Manchester United

CHEVROLET 3S SHOWROOM: No. 242, Upper Pazundaung Street, Setsan Quarter, Mingalar Taung Nyunt Township, Yangon, Myanmar. Tel: 01 9000621 • Fax: 01 9000613 / 01 9000614

HLEDAN SALES GALLERY: No. 81, Corner of Insein Road & Hledan Road, Kamayut Township, Yangon, Myanmar. Tel: 01 2306042 / 01 2306043

Exclusive Distributor: PACIFIC-AA MOTOR LTD  
Exclusive Service Agent: PACIFIC ALPINE MYANMAR LTD

WWW.CHEVROLET.COM.MM  
WWW.CHEVROLETFC.COM  
Email: contact@chevrolet.com.mm

Follow Chevrolet Myanmar on:  
PACIFIC ALPINE MYANMAR LTD

မြန်မာ့အလင်း အယ်ဒီတာ့အဖွဲ့

နိုင်ငံတစ်ဝန်းလှုပ်စစ်ဓာတ်အား ပျော်ပျံ့ချက်

ဒေသတစ်ခု သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တစ်ခုသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်း၊ မတိုးတက်ခြင်းဆိုသည်မှာ လှုပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိမှုအပေါ်တွင် မူတည်လျက်ရှိပါသည်။ လှုပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိသော တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အများစုသည် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးနိုင်ပြီးလှုပ်စစ်ဓာတ်အားမရရှိသည့်ဒေသအများစုသည် ခေတ်နောက်ကျကျန်နေလျက်ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရက ယခင်က လှုပ်စစ်ဓာတ်အားမရရှိသေးသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့၌ လှုပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိအောင် ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် မြို့နယ်ပေါင်း ၃၀၀ ကျော်ရှိသည့်အနက် လှုပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လှုပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းမှ ဖြန့်ဖြူးပေးသော မြို့နယ်မှာ ၂၄၃ မြို့နယ်ပါသည်။ ကျန်ရှိနေသော မြို့နယ်များအား လှုပ်စစ်ဓာတ်အားစနစ်မှလည်းကောင်း၊ မီးစက်သို့မဟုတ် အခြားသောနည်းလမ်းများဖြင့် လည်းကောင်း၊ လှုပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ လာမည့် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း မြို့နယ်ပေါင်း ၃၅ မြို့နယ်သို့ လှုပ်စစ်ဓာတ်အားစနစ်မှ ဓာတ်အားများ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်အောင် လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အထူးသဖြင့် ယခင်ကဓာတ်အားလိုင်းမှ ဓာတ်အားမရခဲ့သည့် ပြည်နယ်များကို ဦးစားပေးအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရပါသည်။

ဓာတ်အားစနစ်မှ ဓာတ်အားရယူသုံးစွဲလာနိုင်သည်နှင့်အမျှ အစစအရာရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုခေါ်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့၌ အသေးစားနှင့်အလတ်စား စက်မှုလုပ်ငန်းများ ပေါ်ပေါက်လာစေရန် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ စက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် လှုပ်စစ်ဓာတ်အားသည် မရှိမဖြစ်လိုအပ်ပါသည်။ ဓာတ်အားလိုင်းစနစ်မှ လှုပ်စစ်ဓာတ်အားများ ဖြန့်ဖြူးပေးလာနိုင်မှသာလျှင် လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးလာမည်ဖြစ်ပါသည်။ လုပ်ငန်းများ ထူထောင်နိုင်ပြီးအလုပ်အကိုင် ပေါများလာမှုနှင့်အတူ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးပွားလာပြီး ဆင်းရဲမှုလျော့နည်းလာမည်ဖြစ်ပါသည်။ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်လာမှသာ မိသားစုများအတွင်း ဝင်ငွေတိုးတက်ကာ လူတစ်ဦးချင်း ဝင်ငွေတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ အစစအရာရာ ဖွံ့ဖြိုးမှုကိုပေးစွမ်းနိုင်မည့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့ရှိ မြို့နယ်များအားလုံး လှုပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းစနစ်မှ ဓာတ်အားများ အသုံးပြုသွားနိုင်ရန် အဘက်ဘက်မှကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လာမည့်နှစ်များအတွင်း လှုပ်စစ်ဓာတ်အား လိုအပ်ချက်ကို အထိုက်အလျောက် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ရပါကြောင်း။

ပြည်တွင်းသတင်း

ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် ပျူမြို့ဟောင်းသုံးမြို့ အနက် ပိဿနိုးမြို့ဟောင်း၏ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်အထိမ်းအမှတ် Logo ကျောက်တိုင်ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၂  
ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် ပျူမြို့ဟောင်းသုံးမြို့အနက် ပိဿနိုးမြို့ဟောင်း၏ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် အထိမ်းအမှတ် Logo ကျောက်တိုင်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက် ညနေ

များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသခံရပ်မိရပ်ဖများ တက်ရောက်ကြသည်။ အစီအစဉ်အရ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဘုန်းမော်ရွှေက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ၂၀၁၄

ပျူမြို့ဟောင်းသုံးမြို့ကို မည်သည့်အကြောင်းနှင့်မျှ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုမဖြစ်ရန်အတွက် ရေရှည်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရမည့် အဓိကကျသော ပုဂ္ဂိုလ်များမှာ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် နိုင်ငံသားအားလုံးပင် ဖြစ်သည်ကို အလေးအနက် ပြောကြားလိုကြောင်း

ဒေါ်ဥမ္မာမျိုးက ပေးအပ်ရာ ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဦးလွင်က လက်ခံယူသည်။ ထို့နောက် ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးဖြစ်သူ ပိဿနိုးမြို့ဟောင်းထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်းက ကျေးဇူးတင်ဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်စကားပြောကြားပြီး ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ရေရှည်တည်တံ့ရေးအတွက် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မည်ကို ကတိပြုပြောကြားခဲ့သည်။



၃ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးခရိုင် တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် ပိဿနိုးမြို့ဟောင်း ပိဿနိုးပြတိုက်ရှေ့ မြက်ခင်းပြင်၌ ကျင်းပရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဘုန်းမော်ရွှေ ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်စန္ဒာခင်၊ UNESCO ရုံးခွဲ (Myanmar) မှ ဒေါ်ဥမ္မာမျိုးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူ

ခုနှစ် ဇွန်လက ကာတာနိုင်ငံ ဒိုဟာမြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သော (၃၈) ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်ကော်မတီညီလာခံတွင် ပျူမြို့ဟောင်းသုံးမြို့ကို ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းဝင်အဖြစ် အတည်ပြုသတ်မှတ်လိုက်သည့်အတွက် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်အထိမ်းအမှတ် Logo စိုက်ထူခြင်းအခမ်းအနားကျင်းပဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်

ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်စန္ဒာခင်က ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် စာရင်းဝင်ဖြစ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ချက်များကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အစီအစဉ်အရ ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင် အထိမ်းအမှတ် ပြုလွှာကို UNESCO ရုံးခွဲ (Myanmar) မှ ညှိနှိုင်းရေးမှူး

ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်စန္ဒာခင်က တက်ရောက်လာသူများသည် ပိဿနိုးမြို့ဟောင်း ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုရန်အတွင်း ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်ပျူခေတ်စေတီပုထိုးများနှင့် နန်းတော်ကုန်းများသို့ လိုက်လံကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

ဟိုတယ်ဆိုင်ရာသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်မည်

မကွေး ဒီဇင်ဘာ ၁၂  
ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးကြပ်၍ မကွေးမြို့ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းက ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်မည့် ဧည့်ကြိုဝန်ဆောင်မှုသင်တန်း၊ အိမ်ခန်းဆောင်ထိန်းသိမ်းမှု သင်တန်းများကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်မှစတင်၍ မကွေးမြို့ နန်းထိုက်သူဟိုတယ်၌ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ရာ သင်တန်းတက်ရောက်လိုသူများသည် မကွေးမြို့ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းရှိ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဖုန်း ၀၆၃-၂၅၀၅၇၊ ၀၉-၄၀၃၇၀၅၉၂၊ ၀၉-၄၀၁၅၄၁၇၁၄ သို့ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ရက် နောက်ဆုံးထားလျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း သိရှိရသည်။ မျိုးညွှန်



ရခိုင်ပြည်နယ် ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆွေးနွေး

စစ်တွေ ဒီဇင်ဘာ ၁၂  
ရခိုင်ပြည်နယ် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေးပွဲ (HEALTH SECTOR MEETING) ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ရခိုင်ပြည်နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ ရခိုင်ပြည်နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာသောင်းလှိုင်က ပြည်နယ်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ၂၀၁၅ ဇန်နဝါရီနှင့် ဖေဖော်ဝါရီလများတွင် ဆောင်ရွက်မည့် ကလေးပေါင်း ၉၆၇၆၈ ဦးကို ဆေးထိုးနှံပေးမည့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဝက်သက်နှင့် ဂျိုက်သိုးရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုး လုပ်ငန်းများတွင် အသက် ၉ လမှ ၁၅ နှစ်အထိ ကလေးတိုင်း ပြည့်စုံစွာထိုးနှံ ပေးနိုင်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန်တို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာသူများက ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။ စောလွင်(စစ်တွေ)

Advertisement for Y.E.S. International English Language Centre. The ad includes the center's name, contact information (No.190, 2nd Flr, 28th St, Upper, Pabedan Tsp. Ph: 01-243950, 246910), and a list of courses and their schedules. Courses include Basic Spoken English, Structure & Written Expression, Basic Writing Course, Academic Preparation for IELTS, Academic Writing Course, IELTS (Test Practice), IELTS (Speaking), SAT, and TOEFL.

Advertisement for World AIDS Day. It features a red ribbon symbol and Burmese text. The text mentions that Myanmar is a member of the UNAIDS network and is committed to reducing HIV transmission. It lists the date as December 1st and provides contact information for the Myanmar AIDS Society. The event will be held at the MICT Conference Hall.

ပြည်ထွင်းသတင်း

# နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်အား ဘူဆန်နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်က ဂုဏ်ထူးဆောင် ပါရဂူဘွဲ့ ချီးမြှင့်

ဘူဆန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဘူဆန် နိုင်ငံခြားဘာသာ တက္ကသိုလ်က နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်အား နိုင်ငံရေးဂုဏ်ထူးဆောင် ပါရဂူဘွဲ့ ချီးမြှင့်ပွဲကို ယနေ့ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၅ နာရီတွင် အဆိုပါ တက္ကသိုလ်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဘူဆန်နိုင်ငံ ခြားဘာသာတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် Mr.Jung Hae-Lin က နိုင်ငံတော် သမ္မတအား နိုင်ငံရေးဂုဏ်ထူးဆောင် ပါရဂူဘွဲ့ ချီးမြှင့်ခြင်းနှင့် ပတ်သက် ၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။

ယင်းသို့ပြောကြားရာ၌ မြန်မာ နိုင်ငံသည် နိုင်ငံရေးဘက်တွင် ဒီမို ကရေစီစနစ်သို့ ကူးပြောင်းနေပြီး စီးပွားရေးတွင်လည်း ထူးခြားစွာ ပြောင်းလဲနေပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ထူးခြားသည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများအတွက် အဓိကကျသည့်ပုဂ္ဂိုလ်မှာ နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်အနေ ဖြင့် စီးပွားရေးကို ပြန်လည်မြှင့်တင်ပြီး ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဖော်ဆောင်နေ သကဲ့သို့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များနှင့်လည်း အပစ်အခတ်ရပ်စဲ ရေးကို ကြိုးပမ်းနေပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် အနေဖြင့် ယုံကြည်ချက်ခိုင်မာပြီး ပြတ်သားသည့် ခေါင်းဆောင်မှုနှင့်

အတူ တပ်မတော်က အုပ်ချုပ်သည့် နိုင်ငံရေးစနစ်ပုံစံကို ရွေးချယ် တင်မြှောက်ခံရသူများက အုပ်ချုပ် သည့် နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှု ပုံစံ ဖြင့် ပြောင်းလဲအစားထိုးခဲ့ပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ကဏ္ဍစုံတွင် နိုင်ငံအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်ကို လေးစားချီးကျူးဂုဏ်ပြုခြင်းဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ မိမိတို့တက္ကသိုလ်နှင့်မြန်မာ နိုင်ငံအကြားတွင် ပညာရေးနှင့် သင်ကြားရေးဆိုင်ရာများကို အပြန် အလှန် ဆက်သွယ်လုပ်ကိုင်ပြီး နှစ်နိုင်ငံ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပါရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားခဲ့ သည်။

ထို့နောက် ပါမောက္ခချုပ်နှင့် ဌာနမှူးတို့က နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်အား နိုင်ငံရေးဂုဏ်ထူး ဆောင် ပါရဂူဘွဲ့ ပေးအပ်ချီးမြှင့် သည်။ (ယာပုံ)

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ က အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုသို့ပြောကြားရာ၌ မြန်မာနိုင်ငံ တွင် လွန်ခဲ့သည့်လေးနှစ်မှစတင်၍ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် အပြုသဘော ပြောင်းလဲမှုများသည် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာများ၌ မြန်မာ နိုင်ငံ၏ပုံရိပ် မြှင့်တင်ရေးကို အထောက်အကူပြုလျက်ရှိပါကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်များအတွင်း

မြန်မာနိုင်ငံ၏နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများအပေါ် စဉ်ဆက်မပြတ် ထောက်ခံအားပေးမှု များအတွက် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ နှင့်ပြည်သူများ၊ ပညာရေးအဖွဲ့အစည်း များကို မြန်မာနိုင်ငံက အမြဲကျေးဇူး တင်လျက်ရှိပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဒီမိုကရက်တစ် ကျင့်စဉ်များ ရင့်ကျက်ပြီး ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပညာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် စွမ်းဆောင်ရည် တည်ဆောက်မှုတို့ အတွက် နိုင်ငံတကာအထောက်အပံ့ သည် အဓိကကျသည်ဖြစ်ရာ ပညာ ရေးကဏ္ဍအား ထောက်ပံ့မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ကို တိုးမြှင့် ပေးနိုင်ရန် ဘူဆန်နိုင်ငံခြားဘာသာ တက္ကသိုလ်ကို မေတ္တာရပ်ခံပါကြောင်း ဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတ နှင့် ပါမောက္ခချုပ်တို့သည် ဘူဆန် နိုင်ငံခြားဘာသာ တက္ကသိုလ်၌ နိုင်ငံတော်သမ္မတအား ဂုဏ်ပြု တည်ဆောက်ထားသော ဦးသိန်းစိန် ခန်းမကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ သည် အဆိုပါတက္ကသိုလ်ရှိပါမောက္ခချုပ် နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာဘာသာ သင်ကြားနေသော ကိုရီးယား ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်ခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)



**ကျောပုံးမှ**

ယခုခြေစမ်းပွဲမှာ ရောဂါ အသင်းနည်းပြသစ် မာဂျန်၏အဖွင့် ပွဲဖြစ်ပြီး ခေါ်ယူစမ်းသပ်နေသည့် နိုင်ငံခြားသားကစားသမား ရှစ်ဦးကို လည်း အသုံးပြုခဲ့သည်။ ပွဲအစ ၁၂ မိနစ်တွင် ရောဂါခံစစ်ပိုင်း၏ အမှား မှတစ်ဆင့် တာနာကက တိုကျို တက္ကသိုလ်(က)အသင်းအတွက် ဂိုး စတင်သွင်းယူခဲ့သည်။ ဂိုးပေးရပြီး

နောက်ပိုင်းတွင် ရောဂါအသင်း ချေပဂိုးရရှိရန် ကြိုးပမ်းလာခဲ့ပြီး ၂၈ မိနစ်တွင် ပယ်နယ်တီမှတစ်ဆင့် ပွန်ဘာက ပြန်လည်သွင်းယူခဲ့ သည်။

ညနေပိုင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစား သော တိုကျိုတက္ကသိုလ်(ခ)အသင်းနှင့် နည်းပညာတက္ကသိုလ် ညွန့်ပေါင်း အသင်းတို့၏ခြေစမ်းပွဲတွင် တိုကျို တက္ကသိုလ်(ခ)အသင်းက ငါးဂိုး- တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဘူဆန် နိုင်ငံခြားဘာသာ တက္ကသိုလ်က ချီးမြှင့်သော နိုင်ငံရေးဂုဏ်ထူး ဆောင် ပါရဂူဘွဲ့ယူအပြီး တက္ကသိုလ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် အတူ အမှတ်တရ ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

**နိုင်ငံအဝန်း သစ်တောစွမ်းဖြင့် စိမ်းလန်းစေရမည်**

**Fashion Euphoria (Junction Square)**  
**Clearance Sales (50% to 80%)**  
**9-12-14 မှ 14-12-14 အထိ**

Fashion Euphoria (Junction Square) ဆိုင်ခွဲမှ ကုန်ပစ္စည်းရှင်းလင်းသိမ်းဆည်းခြင်း အထူးအစီအစဉ်ဖြင့် အရည်အသွေးမြင့် ဇာအမျိုးမျိုး၊ အရောင်အသွေးစုံလင်သော ပိုးအမျိုးမျိုး၊ ဇင်းမယ်၊ ချီဖွန်နှင့် ကွန်ပျူတာပန်းထိုး၊ ကွန်ပျူတာချိတ်၊ မြန်မာချိတ်မျိုးစုံတို့ကို စစ်မှန်သော အထူးလျှော့ဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် ပျော်ရွှင်စွာ လာရောက်ဝယ်ယူအားပေးနိုင်ပါကြောင်း မိတ်ဆွေဟောင်း၊ မိတ်ဆွေသစ်များအား ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

**F 129, ပထမထပ်၊ Junction Square**  
**ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၅၄၇၁**

နိုင်ငံတကာသတင်း

နိုင်ဂျီရီးယား၌ ဗုံးနှစ်လုံးပေါက်ကွဲမှု လူ ၃၀ ခန့်သေဆုံး



ဂျီနီဒီဇင်ဘာ ၁၂
နိုင်ဂျီရီးယားနိုင်ငံ ဂျီနီမြို့
လူစည်ကားရာအရပ်၌ ဗုံးနှစ်လုံး
ပေါက်ကွဲခဲ့ရာ အနည်းဆုံး လူ ၃၀
သေဆုံးခဲ့သည်။

ဗလီများကို ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်ခဲ့
သည်။ ဘိုကိုဟာရမ် စစ်သွေးကြွအဖွဲ့
သည် ယခုနှစ်အတွင်း လူပေါင်း
၂၀၀၀ ကျော်အား သတ်ဖြတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်
သည်။ သို့ရာတွင် နောက်ဆုံးတိုက်
ခိုက်ခဲ့သည့် ဗုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုသည်
မည်သည့်အဖွဲ့ကဖြစ်သည်ဟု ပြော
ကြားခြင်းမရှိသေးပေ။

၁၃ နှစ်အရွယ် မိန်းကလေးတစ်ဦးကို
လည်း ဖမ်းဆီးထားကြောင်း နိုင်ဂျီရီး
ယားနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြီးဆုံးမြို့
ကာနိုမြို့ရဲ့အဖွဲ့က ပြောသည်။
ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က ကာနိုမြို့၌ အမျိုး
သမီးနှစ်ဦး၏ အသေခံဗုံးခွဲတိုက်ခိုက်
မှုကြောင့် အနည်းဆုံးလူလေးဦးသေ
ဆုံးခဲ့သည်။ နိုင်ဂျီရီးယားနိုင်ငံအတွင်း
တိုက်ခိုက်မှုများအပေါ် ဘိုကိုဟာရမ်
စစ်သွေးကြွများအား သံသယဖြစ်
လျက်ရှိသည်။ (ဘီဘီစီ)

ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်ပေါ်တွင် အစွန်းရောက်သတင်းများ
ဖော်ပြသည့်အတွက် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရ

လန်ဒန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂
၃၅ နှစ်အရွယ် မြိတ်သူအမျိုးသမီးတစ်ဦးသည်
ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်ပေါ်တွင် အစွန်းရောက်သတင်းများ
ရေးသားဖော်ပြသည့်အတွက် ထောင်ဒဏ် ငါးနှစ်နှင့်
သုံးလချမှတ်ခံခဲ့ရသည်ဟု ဆင်ယူသတင်းတွင်
ဖော်ပြသည်။
ကလေးခြောက်ဦး၏မိခင် ရူနာခမ်းသည် အခြား
အမျိုးသမီးများအား ၎င်းတို့၏ သားသမီးများကို
အစွန်းရောက်သည့်လုပ်ရပ်များ သင်ကြားပေးရန်
လမ်းညွှန်ထားသည့်စာကို ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်ပေါ်တွင်
တင်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

အဆိုပါစာသည် အမျိုးသမီးများကို ဂျီဟတ်အစွန်း
ရောက်အုပ်စုတွင် ပါဝင်လာရန် တိုက်တွန်းထားသည့်
လက်စွဲစာစောင်နှင့်တူသည်ဟု တရားသူကြီးတစ်ဦး၏
ပြောကြားချက်ကို ဘီဘီစီသတင်းတစ်ရပ်၏ ဖော်ပြချက်
အရ သိရသည်။
ရူနာခမ်းသည် ၎င်း၏သားကို ဂျီဟတ်တိုက်ခိုက်ရေး
သမားတစ်ဦးဖြစ်လာရန် မျှော်မှန်းထားပြီး အကြမ်းဖက်
ဝါဒဖြန့်မှုအတွက် လူမှုရေးဆိုင်ရာ သတင်းကွန်ရက်ကို
အသုံးပြုခဲ့သည်ဟု စစ်ဆေးရေးမှူးများက ပြောကြားသည်။
(ဆင်ယူ)

ဟာဘင်မှ ဂျယ်ဂျူသို့ လေကြောင်းပျံသန်းမှု
စတင်တော့မည်

ဟာဘင် ဒီဇင်ဘာ ၁၂
တရုတ်နိုင်ငံမြောက်ဘက်ဆုံး ပြည်နယ်၏မြို့တော်
ဟာဘင်မှ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဂျယ်ဂျူသို့ လေကြောင်း
လိုင်း ပျံသန်းပြေးဆွဲမှု စတင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း
စပရင်းလေကြောင်းလိုင်းက သောကြာနေ့က ပြောကြား
သည်။
အဆိုပါ လေကြောင်းလိုင်းကို အင်္ဂါ၊ ကြာသပတေးနှင့်
စနေနေ့တိုင်းတွင် ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်မှ စတင်ပြေးဆွဲမည်
ဖြစ်သည်။

ယာဉ်စီးခအနေဖြင့် ကိုးယွမ် (အမေရိကန်ဒေါ်လာ
၁ ဒသမ ၅ ဒေါ်လာ) ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ခရီးစရိတ်
အနည်းဆုံးဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။
ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသည် တရုတ်နိုင်ငံသား ခရီး
သွားများ သွားရောက်မှုအများဆုံးနေရာများအနက်
တစ်ခုဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်အတွင်း တရုတ်ခရီးသွား
ခြောက်သန်းကျော်မည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။
ဂျယ်ဂျူသည် တရုတ်နှင့် ဗီအေကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိထား
သည်။ (ဆင်ယူ)

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်တွင် ရွှေချောင်း ၄၃ ချောင်းကို သိမ်းဆည်းရမိ

ဒါကာ ဒီဇင်ဘာ ၁၂
အကောက်အခွန်ရုံး ထောက်
လှမ်းရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများသည်
ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ မြို့တော်ဒါကာရှိ
ဟက်စ်ရက်ရာဂျလာ လေဆိပ်တွင်
အဝတ်အထည်များ ထည့်ထားသော
ကတ်ထုပုံးသုံးပုံထဲမှ အလေးချိန် ၄၃
ကီလိုဂရမ်ရှိရွှေချောင်း ၄၃
ချောင်းကို ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်က
သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်ဟု ဆင်ယူ
သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။
စင်ကာပူ လေကြောင်းလိုင်းမှ
သယ်ဆောင်လာခဲ့သော အဆိုပါ
ရွှေချောင်းများမှာ တာကာ ၂၂၁ သန်း
ခန့်တန်ဖိုးရှိသည်ဟု တာဝန်ရှိသူ
တစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
ရွှေချောင်းများ ယူဆောင်ခဲ့သူ
များကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ခြင်းမရှိသေး
ကြောင်း သိရသည်။
ဒေသခံမှောင်ခိုကူးသူများသည်
နိုင်ငံခြားမှ ၎င်းတို့၏ လက်ထောက်
များနှင့် ချိတ်ဆက်၍ တရားမဝင်ရွှေ
များ၊ နိုင်ငံခြားငွေကြေးများနှင့် မူးယစ်
ဆေးဝါးများကို သယ်ယူပို့ဆောင်
ရေးအတွက် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံကို
လမ်းကြောင်းတစ်ခုအဖြစ် အသုံးပြု
နေသည်ဟု တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြား
သည်။ (ဆင်ယူ)

ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုအတွင်း လူပေါင်း ၄၂ ဦးကို သတ်ခဲ့သူကို ရဲကပမ်း

ရီယိုဒီဂျေးနိုး ဒီဇင်ဘာ ၁၂
ရီယိုဒီဂျေးနိုးမြို့၌ လွန်ခဲ့သည့်
ဆယ်စုနှစ်အတွင်း လူပေါင်း ၄၂ ဦး
အားသတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်း ဝန်ခံထား
သော အမျိုးသားတစ်ဦးကို ဘရာဇီး
ရဲက ဖမ်းဆီးလိုက်သည်။
ရဲတပ်ဖွဲ့က ဆေးလ်ဆွန်ဂျီဆေး
ဒက်စ် ဂရာတတ်စ်အား ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က
အဆိုပါ မြို့ဆင်ခြင်မှု၌ အမျိုးသမီး
တစ်ဦးအား ဓားနှင့်ထိုးခဲ့ပြီးနောက်
ဖမ်းဆီးလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။
အဆိုပါ ပုဂ္ဂိုလ်က အခြားအမျိုး
သမီး ၃၇ ဦး၊ အမျိုးသားသုံးဦးနှင့်
နှစ်နှစ်အရွယ် မိန်းကလေးတစ်ဦး
အား သတ်ခဲ့သည်ဟု ဝန်ခံပြောကြား
လိုက်သည်။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက
သေဆုံးသူများအား ရှာဖွေမှုများ
ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ လေးဦးတွေ့ရှိပြီ
ဟုဆိုသည်။
ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ၎င်း
အားလွှတ်ပေးလျှင် သတ်ဖြတ်မှု
များ ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်
ကြောင်း အဆိုပါလူသတ်သမားက
ဆိုသည်။
အမျိုးသမီးများအား လိုက်လံ
သတ်ဖြတ်လျက်ရှိရာတွင် လှပသော
အမျိုးသမီးများအား သတ်ရသည်ကို
နှစ်သက်မှုရှိကြောင်း လူသတ်သမား
က ပြောသည်။
ဆယ်စုနှစ်အတွင်း အမျိုးသမီး
များ လိုက်လံသတ်ဖြတ်ခဲ့ရာတွင်
အမျိုးသားသုံးဦး ပါဝင်ရခြင်းမှာ
(ဘီဘီစီ)



အစ္စရေး၏ စာတုလက်နက်များ ပျက်ဆီးရန်
အိုပီစီဒပလျူကတိုက်တွန်းခဲ့

ကျရဆလင် ဒီဇင်ဘာ ၁၂
စာတုလက်နက်များ တားမြစ်
ရေးအဖွဲ့ (အိုပီစီဒပလျူ)က အစ္စရေး
ရှိ စာတုလက်နက်များကို ပျက်ဆီး
ရန်နှင့် ၎င်းစာတုလက်နက်များ အသုံး
ပြုခြင်းနှင့် ပိုင်ဆိုင်ခြင်းကို တားမြစ်
သည့် နိုင်ငံတကာသဘောတူညီထား
သည့် စာချုပ်တွင် ပူးပေါင်းရန်
အစ္စရေးအစိုးရကို တိုက်တွန်းခဲ့သည်။
အစ္စရေးအနေဖြင့် အဆိုပါ
ပူးပေါင်းမှုကို ပြုလုပ်ရန်အတွက် ၎င်း
၏ မဟာမိတ်များ၏ အနည်းငယ်
ဖိအားပေးမှု ခံနေရဖွယ်ရှိကြောင်း
အိုပီစီဒပလျူ၏ အမည်မဖော်လိုသူ
အရာရှိက ပြောခဲ့သည်။
အိုပီစီဒပလျူသည် အစ္စရေးနှင့်
အဆိုပါ အရေးကိစ္စဆွေးနွေးရန်
အတွက် အစ္စရေးသံရုံးနှင့် ဆက်သွယ်
ခဲ့သည်။ အိုပီစီဒပလျူကို စာတု
လက်နက်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးမှုပြုရန်
အတွက် ၁၉၉၇ ခုနှစ်က ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး
စာတုလက်နက်အသုံးပြုမှုကို တား
မြစ်ပိတ်ပင်ခဲ့သည်။
အစ္စရေးအစိုးရသည် ကြေညာ
ထားခြင်းမရှိသော ဗုံးကျည် ၄၀၀ နှင့်
အတူ အရှေ့အလယ်ပိုင်း၌ နျူကလီး
ယားစက်ရုံပိုင်ဆိုင်သည့် တစ်ခုတည်း

သောနိုင်ငံဖြစ်သည်ဟု ယူဆရသည်။
သို့သော်လည်း အစ္စရေးက အဆိုပါ
နျူကလီးယားနှင့် စာတုလက်နက်များ
ရှိသည်ဆိုခြင်းကို အတည်ပြုခြင်း၊ ငြင်း
ဆိုခြင်းမရှိခဲ့ပေ။ (ပရက်စ်တီဗွီ)

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း အစားအစာမလုံလောက်မှုကြုံတွေ့ရဖွယ်ရှိဟု အက်ဖ်အေအိုက ပြောကြား

ဂျီနီဗာ ဒီဇင်ဘာ ၁၂
ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုး
ရေးအဖွဲ့ (အက်ဖ်အေအို)က ကမ္ဘာ
တစ်ဝန်း၌ အဆိုးရွားဆုံး အစားအစာ
မလုံလောက်မှုကို တွေ့ကြုံနိုင်ကြောင်း
သတိပေးချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။
၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း သီးနှံထုတ်
လုပ်နိုင်မှု ၂ ဒသမ ၅ ဘီလီယံကျော်
သည် မကြုံစဖူးထူးခြားသည့်မှတ်တမ်း
ဖြစ်သော်လည်း အာဖရိကရှိ ၂၉ နိုင်ငံ
အပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၃၈ နိုင်ငံကို
အစားအစာမလုံလောက်မှုက ခြိမ်း
ခြောက်နေကြောင်း အက်ဖ်အေအို၏
နောက်ဆုံးမှတ်တမ်းအရ သိရသည်။
ပြည်တွင်းစစ်ပွဲများ၊ ရာသီဥတု
ပြောင်းလဲမှုများနှင့် အီဘိုလာရောဂါ
ဖြစ်ပွားခြင်းတို့သည် ကမ္ဘာကြီးအစား
အစာမလုံလောက်မှုကိုဖြစ်စေသည့်
အခြေခံအကြောင်းများဖြစ်သည်ဟု
ကုလသမဂ္ဂက ဆိုသည်။
အနောက်အာဖရိက၌ အီဘိုလာ
ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်
လုပ်နိုင်မှုလျော့ကျစေခဲ့သည်။
ပဋိပက္ခများ အဆက်မပြတ်ဖြစ်
ပွားနေသော ဆီးရီးယားနှင့်အီရတ်
နိုင်ငံသည် အစားအစာမလုံလောက်

မှုဒဏ်ခံစားရသည့် အဆိုးရွားဆုံး
နေရာများဖြစ်ကြောင်း၊ ဆီးရီးယား
နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတည်း၌ လူဦးရေ ခုနစ်
သန်းနီးပါးအစားအစာမလုံလောက်မှု
ကို ရင်ဆိုင်နေရသည်။
ဗဟိုအာဖရိက လူဦးရေ၏ သုံးပုံ
တစ်ပုံခန့်သည် များစွာသော အစား
အစာလိုအပ်မှုဖြစ်ပေါ်နေပြီး ယင်းမျှ
သီးနှံထုတ်လုပ်နိုင်မှုအောက် ၅၈ ရာ
ခိုင်နှုန်းခန့်ကုဆင်းနေကြောင်း အဆိုပါ
မှတ်တမ်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။
ထို့အပြင် ချက်၊ တောင်ဆူဒန်၊ ဆူဒန်
နှင့်ဆိုမာလီနိုင်ငံများရှိ ပြည်သူ ၆
ဒသမ ၅ သန်းကျော်သည်လည်း အစား
အစာနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှု
ဆိုင်ရာအကူအညီများ လိုအပ်နေ
သည်ဟု ဆိုသည်။ (ပရက်စ်တီဗွီ)



ဖြစ်သော်လည်း အာဖရိကရှိ ၂၉ နိုင်ငံ
အပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၃၈ နိုင်ငံကို
အစားအစာမလုံလောက်မှုက ခြိမ်း
ခြောက်နေကြောင်း အက်ဖ်အေအို၏
နောက်ဆုံးမှတ်တမ်းအရ သိရသည်။
ပြည်တွင်းစစ်ပွဲများ၊ ရာသီဥတု
ပြောင်းလဲမှုများနှင့် အီဘိုလာရောဂါ
ဖြစ်ပွားခြင်းတို့သည် ကမ္ဘာကြီးအစား
အစာမလုံလောက်မှုကိုဖြစ်စေသည့်
အခြေခံအကြောင်းများဖြစ်သည်ဟု
ကုလသမဂ္ဂက ဆိုသည်။
အနောက်အာဖရိက၌ အီဘိုလာ
ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်
လုပ်နိုင်မှုလျော့ကျစေခဲ့သည်။
ပဋိပက္ခများ အဆက်မပြတ်ဖြစ်
ပွားနေသော ဆီးရီးယားနှင့်အီရတ်
နိုင်ငံသည် အစားအစာမလုံလောက်

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် ကြော်ငြာ

# တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ပိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁၇) သင်တန်းဆင်း ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲကျင်းပ



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် သင်တန်းသားအရာရှိများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးလိုက်လံနှုတ်ဆက်စဉ်။ (မြဝတီ)

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ပိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁၇) သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေ ၆ နာရီတွင် ပြင်ဦးလွင်မြို့ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ပိုလ်လောင်းတန်းပေါင်းစီ ကွင်း၌ကျင်းပရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

အဆိုပါသင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး သူရသက်ဆွေ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ)ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်အောင်မြင့်နှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိ ကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်စိုးထွဋ်၊ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ၊ သင်တန်းဆင်းအရာရှိများနှင့် ၎င်းတို့၏မိဘဆွေမျိုးများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် က သင်တန်းဆင်းအရာရှိများအား တစ်ဦးချင်း ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။ ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် သင်တန်းဆင်းအရာရှိများ၊ မိဘဆွေမျိုးများနှင့်အတူ ညစာသုံးဆောင် ကြသည်။

သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအပြီးတွင် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် သဘင်ဆောင်၌ မြဝတီတေးဂီတအဖွဲ့နှင့် မြဝတီအပြိုင် အဖွဲ့တို့၏ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ (မြဝတီ)

## (၆၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားနှင့် ပိုလ်ရှုခံအခမ်းအနား (နေပြည်တော်)သို့ တက်ရောက်သတင်းရယူလိုသူများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းစတင်ပြုလုပ်နိုင်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

(၆၇)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားနှင့်ပိုလ်ရှုခံအခမ်းအနား (နေပြည်တော်)သို့ တက်ရောက် သတင်းရယူလိုသူများသည် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန Webportal [www.moi.gov.mm](http://www.moi.gov.mm) ဘယ်ဘက် Side Bar ရှိ "ပိုလ်ရှုခံအခမ်းအနား" ဓာတ်ပုံအားနှိပ်၍ <http://moimm.info/moimrf4jan 2015/> လိပ်စာရရှိ Registration Form တွင် စာရင်းသွင်း မှတ်ပုံတင်နိုင်ပြီဖြစ်သည်။

မှတ်ပုံတင်ရာတွင် အင်္ဂလိပ်၊ မြန်မာနှစ်ဘာသာဖြင့် မှတ်ပုံတင်နိုင်ပြီး မြန်မာဘာသာဖြင့် မှတ်ပုံတင်လိုပါက Myanmar 3 Font ဖြင့် မှတ်ပုံတင်ရမည်ဖြစ်သည်။ မှတ်ပုံတင်ရာတွင် ဖြည့်သွင်းရမည့်အချက်များမှာ- အမည်၊ အခြားအမည်၊ မွေးသက္ကရာဇ်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးအမှတ်၊ ပညာအရည်အချင်း၊ လူမျိုး/ဘာသာ၊ အလုပ်အကိုင်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ မွေးဖွားရာဇာတိ၊ အဖအမည်၊ ခင်ပွန်း/ဇနီးအမည်နှင့် မှတ်ပုံတင်နံပါတ်၊ ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်းနံပါတ်၊ အီးမေးလ်လိပ်စာ စသည့် အချက်အလက်များကို မှန်ကန်စွာဖြည့်သွင်းပြီး File Size 2MB ထက်မကြီးသော ပတ်စ်ဝေါ့ဓာတ်ပုံကို Attachment တွဲရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့နောက် မိမိတို့တွေ့မြင်ရသည့် Capture Letter (အပြာရောင်စာလုံး) အား Textbox တွင် မှန်ကန်စွာဖြည့်စွက်ပြီး Submit ကို နှိပ်ပါက Registration ပြုလုပ်ခြင်း ပြီးဆုံးမည်ဖြစ်သည်။

Registration ပြုလုပ်ခြင်းကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက် နောက်ဆုံးထား ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ မိမိတို့ပေးပို့လိုက်သည့် Media Registration Form ရောက်ရှိခြင်း ရှိ/မရှိကို ဖုန်း- ၀၆၇-၄၁၂၁၈၇ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

## ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး နီပေါရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌဟောင်းအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အေး သည် နီပေါရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌဟောင်း ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့ အား ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုရွေး ကောက်ပွဲကော်မရှင်ရုံး ဧည့်ခန်းမ ဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာ၌ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌက ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အတွက် Voter List နှင့် Voter Education တို့ကို စီမံဆောင်ရွက်

လျက်ရှိကြောင်း၊ လွတ်လပ်မှုတသော ရွေးကောက်ပွဲကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံရေးပါတီ များ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ မီဒီယာ များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာနှင့် ပြည်တွင်း Observer များအား ဖိတ်ခေါ်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်းတို့ကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

နီပေါရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌဟောင်းက နီပေါနိုင်ငံ၌ ကျင်းပခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲများတွင် Voter Education ဆောင်ရွက်မှု အတွေ့အကြုံများ၊ Observer များ

ဖိတ်ကြားသည့် အတွေ့အကြုံများ နှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး ရင်းနှီး ပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းသို့တွေ့ဆုံရာတွင် ပြည် ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသော ဦးမြင့်နိုင်၊ ဦးအောင်မြင့်၊ ဒေါက်တာဒေါ်မြင့်ကြည်၊ ဦးဝင်း ကြည်၊ ဦးညွန့်တင်၊ ဦးဝင်းကို၊ အတွင်း ရေးမျိုး ဦးတင်ထွန်းနှင့် ကော်မရှင် ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



သင့်ရဲ့အိမ်တွင် ...

သင့်ရဲ့ရုံးတွင် ...

သင်ကားမောင်းနေစဉ် ...

၅ နှစ်ခံ၊ ပေါ့ပါးလွယ်ကူသည့် ...

# FIRE.Safe

## မီးသတ်ဆေးဘူး

အမြို့မြို့၊ အနယ်နယ်ရှိ ဆိုင်ကြီးများနှင့် Super Market များတွင်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

ဆက်သွယ်မှာယူရန် **09 440 44444 / 09 458 22222**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက်(၁၂၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၄၅) မြေအမည်ပေါက် ဒေါ်ကြည်အောင် ၂/လမန(နိုင်) ၁၃၅၁၀၂ မှ မြေချပါမစ်ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့် ရက်မှစ၍ ၁၅ ရက်အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများ တင်ပြ ပြီး လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက် ခြင်းမရှိပါက မြေချပါမစ်ထုတ်ပေးခြင်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။ မြေယာရုံးခွဲ(၇) မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက်(၁၂၂)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၀၉) မြေအမည်ပေါက် ဦးရွှေ TBN 072490 မှ မြေချပါမစ်ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထား လာခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း သက်ဆိုင်ရာစာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား များတင်ပြ ပြီးလာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက် ခြင်းမရှိပါက မြေချပါမစ်ထုတ်ပေးခြင်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။ မြေယာရုံးခွဲ(၇) မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

ဆောင်းပါး

# ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ ကင်းဝေးရေးနှင့် လူအားလုံးသေးတိုက်ကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းအကြောင်း သိကောင်းစရာ

ဆင်ခြေထောက်ရောဂါသည် လတ်တလောသေစေနိုင်သော ရောဂါ မဟုတ်သော်လည်း ခြေလက်အင်္ဂါပုံသဏ္ဍာန်ပျက်ယွင်းခြင်းကြောင့် လူမှုရေး ထိခိုက်နစ်နာဆုံးရှုံးမှုရှိသောရောဂါများတွင် ပါဝင်သော ရောဂါတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ဤရောဂါသည် Wuchereria bancrofti သန့်ကောင်တစ်မျိုးကြောင့် ဖြစ်သော ရောဂါဖြစ်ပြီး ခြင်္ကိုက်ခြင်းဖြင့် ကူးစက်သောရောဂါဖြစ်ပါသည်။

သန့်ကောင်ငယ်နှင့် သက်ကြီးကောင်ရှိပြီး သက်ကြီးကောင်များမှာ လူတို့၏ သားနံရည်ကြောတွင် နေပါသည်။ သက်ကြီးကောင်များ မိတ်လိုက်ပေါင်းဖက်ပြီး (Microfilaria) လို့ခေါ်သည့် သန့်ကောင်ငယ်များ ငွေးလာကာ ယင်းတို့သည် လူတို့၏သွေးကြောများနှင့် အဆုတ်၊ အသည်းစသော အတွင်းကလေးများတွင် လှည့်ပတ်သွားလာနေပါသည်။ သန့်ကောင်ငယ်များသည် ည ၁၀ နာရီမှ နံနက် ၂ နာရီအတွင်း သွေးကြောများထဲတွင် များပြားစွာ ထွက်ပေါ်လေ့ရှိပြီး ၎င်းအချိန်တွင် ခြင်္ကိုက်ရာမှ ခြင်္၏ခန္ဓာကိုယ်ထဲသို့ ရောက်ရှိသွားပြီးနောက် သန့်ကောင်ငယ်များ ကြီးထွားမှုဖြစ်လာပြီးမှ လူတို့ ကူးစက်မှုပေးနိုင်သော အဆင့်ကိုရောက်ရှိကာ ရောဂါကူးစက်မှု ဖြစ်စေပါသည်။

ဆင်ခြေထောက်ရောဂါသည် အသက်အရွယ်မရွေး ကျား၊ မ မရွေး လူမျိုးမရွေးဖြစ်နိုင်ပါသည်။ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါပိုး ခန္ဓာကိုယ်ထဲသို့ ရောက်ရှိသွားပြီး မည်သည့်လက္ခဏာမပြသဘဲ ငှက်ပျော့တတ်ပါသည်။ ဤအဆင့်မှာ ညဥ့်အခါ သွေးဖောက်စစ်ဆေးခြင်း (Night Blood Survery) ပြုလုပ်သော်လည်း Microfilaria မတွေ့နိုင်ပါ။ ရောဂါလက္ခဏာမပြသော်လည်း သန့်ကောင်များက သားနံရည်ကြောများကို စတင်ဖျက်ဆီးစပြုနေပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ဤအဆင့်တွင် ရောဂါ ရှိ မရှိ Immunochromatographic Test (ICT) နှင့် စမ်းသပ်မှုသာသိရှိနိုင်ပါသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ရောဂါလက္ခဏာ မပြသော်လည်း ညဥ့်အချိန်တွင် သွေးဖောက်စစ်ဆေးသည့်အခါ Microfilaria ကို တွေ့နိုင်သော (Asymptomatic Parasitaemic) အဆင့်ကို ရောက်ရှိပြီးနောက် ရောဂါလက္ခဏာအမျိုးမျိုးကို တွေ့နိုင်ပါသည်။

၎င်းလက္ခဏာများမှာ ချမ်းတဲ့ကျွမ်းခြင်း၊ ခန္ဓာကိုယ်တစ်နေရာရာတွင် နီရဲ့ပူလောင်ရောင်ရမ်း၍ နာကျင်ခြင်း၊ သားနံရည်ကြောနှင့် အကြိတ်များ တွင် ရောင်ခြင်း၊ ဆီးသွားသည့်အခါ အဖြူရောင်ပျစ်ချွတ်နေခြင်း၊ အင်ပြင်ထွက်ခြင်း၊ ပန်းနာရင်ကျပ်ရောဂါကဲ့သို့ ရင်ကျပ်ခြင်း၊ ဘောအောင့်ခြင်း၊ (ရေပူတ္တ) စသည့် လက္ခဏာများ ခံစားရတတ်ပါသည်။ ၎င်းမှတစ်ဆင့် ခြေထောက်၊ လက်တဖြည်းဖြည်းကြီးလာခြင်း (တစ်ဖက်တည်းဖြစ်စေ၊ နှစ်ဖက်လုံး ဖြစ်စေ)ဖြစ်လာပြီး နောက်ဆုံးတွင် ခြေ၊ လက်များ ဆင်ခြေထောက်ကဲ့သို့ ဖြစ်လာတတ်ပါသည်။ သန့်ကောင်ငယ်ဆောင်ထားသော ခြင်္ကိုက်ခံရပြီး ရောဂါလက္ခဏာပေါ်ရန်အတွက် ခြောက်လမှ ရှစ်နှစ်အထိ ကြာတတ်ပါသည်။

ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူဦးရေသန်းပေါင်း ၁၄၀၀ သည် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ ကူးစက်နိုင်သည့် အန္တရာယ်ရှိသော နိုင်ငံပေါင်း ၇၃ နိုင်ငံတွင် နေထိုင်လျက်ရှိပြီး ယင်းတို့အနက် ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းမှာ အရှေ့တောင်အာရှဒေသမှ ဖြစ်ပြီး ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာ အာဖရိကနိုင်ငံများနှင့် ကျန်သည့် ငါးရာခိုင်နှုန်းမှာ အပူပိုင်းဒေသနိုင်ငံများဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူဦးရေသန်း ၁၂၀ ၌ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ ကူးစက်မှုရှိနေပြီး လူဦးရေသန်း ၄၀ ကျော်မှာ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါလက္ခဏာတစ်ခုခုကို ခံစားနေကြပါသည်။ လူဦးရေ သန်း ၇၀ ကျော်မှာ ရောဂါလက္ခဏာမပြသဘဲ ရောဂါ ငှက်ပျော့အနေ အနေ တွင်ရှိပါသည်။ အရှေ့တောင်အာရှဒေသဆိုင်ရာနိုင်ငံ ၁၁ နိုင်ငံအနက် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင်နိုင်ငံ ကိုးနိုင်ငံသည် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ အမြစ်တွယ်မှုရှိပြီး ပြည်သူလူထုအတွင်း ကျန်းမာရေးပြဿနာတစ်ရပ် ဖြစ်လျက် ရှိပါသည်။ ၎င်းနိုင်ငံများမှာ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ အိန္ဒိယ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ မော်လဒိုက်၊ မြန်မာ၊ နီပေါ၊ သီရိလင်္ကာ၊ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ တီမောလက်စ်တေနိုင်ငံများ ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ၂၀၁၉ ခုနှစ်က ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့ကြီး၏ အကြိမ် (၅၀)မြောက် ညီလာခံမှ ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည့် ဆုံးဖြတ်ချက် ၅၉ အရ “၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကင်းဝေးရေး” ရည်မှန်းချက်ကို မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ အမြစ်တွယ်မှု ရှိသောနိုင်ငံများက အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြပါသည်။

၎င်းနိုင်ငံ ကိုးနိုင်ငံများတွင် ရောဂါအမြစ်တွယ်မှုကို မြေပုံဖြင့် ဖော်ပြရာ တွင် အမြစ်တွယ်မှုရှိပြီး လူအားလုံးဆေးတိုက်ရန် ရည်မှန်းချက်ထားရှိသော အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရမည့် Units ပေါင်း ၉၀၁ ခု ရှိပါသည်။ ၎င်းအနက် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် ၃၄၃ (၃ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်း)၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ၂၅၀ (၂၇ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း)၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ၃၃၇ (၃၇ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း)၊ မော်လဒိုက်နိုင်ငံတွင် ၃၄၃ (၃ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်း)၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၄၅၃ (၅ ရာခိုင်နှုန်း)၊ နီပေါနိုင်ငံတွင် ၆၀၃ (၆ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း)၊ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံတွင် ၅၈၃ (၀ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း)၊ ထိုင်းနိုင်ငံများတွင် ၈၇၃ (၉ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း)နှင့် တီမောလက်စ်တေ နိုင်ငံများတွင် ၄၆၃ (၅ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း)ဖြစ်ပါသည်။ သီရိလင်္ကာနှင့် မော်လဒိုက်နိုင်ငံများတွင် ဆေးတိုက်ကျွေးရန် ရည်မှန်းထားသော အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရမည့် Units အားလုံးမှလူများအား ငါးကြိမ်နှင့် အထက် ဆေးတိုက်ကျွေးပြီး ဆင်ခြေထောက်ရောဂါတွေ့ရှိမှုနှုန်းမှာ လူဦးရေ ၁၀၀၀ လျှင်တစ်ယောက်ထက်လျော့နည်းသွားပြီ ဖြစ်ပါ၍ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ ကင်းဝေးသည့်နိုင်ငံများအဖြစ် ကြေညာနိုင်တော့မည်ဖြစ်ပါသည်။

## ဒေါက်တာနီအေး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(ဆင်ခြေထောက်)

မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကင်းဝေးရေးစီမံချက် မှာ အောက်ပါရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ ကင်းဝေးရေး လုပ်ငန်းများကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှစ၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

- မြန်မာနိုင်ငံ၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကို ကျန်းမာရေးပြဿနာတစ်ရပ်အဖြစ်မှ ဖယ်ရှားရန်
- လူအားလုံးဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်း (Mass Drug Administration) ငါးနှစ်ဆက်တိုက်ဆောင်ရွက်ပြီးပါက ပြည်သူလူထုအတွင်း ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ တွေ့နှုန်း (Antigenaemia) မှာ လူဦးရေ ၁၀၀၀ လျှင် တစ်ယောက်ထက်နည်းစေရန်

၎င်းရည်ရွယ်ချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် နည်းဗျူဟာ နှစ်ခုကိုချမှတ်ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့မှာ

- ၁။ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါအမြစ်တွယ်မှုရှိသော ဒေသများတွင်လူအားလုံး ဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်း (Mass Drug Administration) ဆောင်ရွက်ရန်
- ၂။ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါဝေဒနာ ခံစားနေရသူများအား ကုသမှုပေးခြင်း နှင့်ပြည်သူလူထုအခြေပြုမိသားစုအတွင်း ပြုစုစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ပါသည်။

လူအားလုံး ဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းမစတင်မီ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါအမြစ်တွယ်မှုကို သိရှိနိုင်ရန် မြေပုံဖြင့်ဖော်ပြခြင်းကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၎င်းအချိန်က ခရိုင်ပေါင်း ၆၅ ခရိုင်အနက် ၄၅ ခရိုင်တွင် အမြစ်တွယ်လျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့ရပါသည်။ ၂၀၀၁ ခုနှစ်တွင် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါအမြစ်တွယ်မှုများသည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ မကွေးခရိုင်နှင့် သရက်ခရိုင်တွင် လူအားလုံးဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းကို စတင်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၀၂ ခုနှစ်တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ မင်းဘူးခရိုင်နှင့် ပခုက္ကူခရိုင်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ စစ်ကိုင်းခရိုင်၊ မုံရွာခရိုင်၊ ရွှေဘိုခရိုင်၊ တမူးခရိုင်၊ ကသာခရိုင်၊ ကလေးခရိုင်တွင်လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၄ ခုနှစ်တွင် ၎င်းခရိုင်များအပြင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ ခရိုင်များအားလုံးတွင် လူအားလုံး ဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ လူအားလုံးဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်း ဆိုသည်မှာ ဆေးတိုက်ကျွေးမည့် ခရိုင်ရှိ လူဦးရေစုစုပေါင်း အနက် နှစ်နှစ်အောက်ကလေး၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်၊ နို့တိုက်မိခင်၊ ရောဂါတစ်ခုခုကြောင့် ဆေးစွဲသောက်နေသူများနှင့် အိပ်ရာထဲလဲနေသူအပူပေး ကျန်သည့်လူများအားလုံးကို တစ်ပတ်အတွင်း တစ်နှစ်လျှင်တစ်ကြိမ်အနည်းဆုံး ငါးနှစ်ဆက်တိုက် တိုက်ကျွေးရမည်ဖြစ်ပါသည်။ တိုက်ကျွေးသည့်ဆေးမှာ DEC(Diethylcarbama-zine Citrate) နှင့် Albendazole သန့်ချဆေး စသည့်နှစ်မျိုးဖြစ်ပါသည်။ အောက်တွင် ဖော်ပြထားသောဇယားအတိုင်း အသက်အုပ်စုအလိုက် ဆေးကို တိုက်ကျွေးပါသည်။

အသက် အုပ်စု	Albendazoleဆေးပြား (၄၀၀)မီလီဂရမ်နှင့်	DEC ဆေးပြား (၂၀၀)မီလီဂရမ်(သို့)	DECဆေးပြား (၁၀၀)မီလီဂရမ်
၂-နှစ်ပြည့် မှ ၅-နှစ်	၁ပြား	၁ / ၂ပြား	၁ပြား
၆-နှစ်ပြည့် မှ ၁၄နှစ်	၁ပြား	၁ပြား	၂ပြား
၁၄-နှစ် အထက်	၁ပြား	၁ ၁ / ၂ပြား	၃ပြား

ဤသို့တစ်နှစ်လျှင်တစ်ကြိမ် ငါးနှစ်ဆက်တိုက် တိုက်ကျွေးခြင်းဖြင့် ရောဂါလက္ခဏာမပြသဘဲ ဆင်ခြေထောက်ရိုနေသူများတွင် သန့်ကောင်ငယ်များနှင့် သက်ကြီးကောင်များသေဆုံး၍ ရောဂါကင်းစင်မည်။ ခန္ဓာကိုယ်အတွင်း၌ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါမရှိသူများတွင် ဆေးအာနိသင်ကြောင့် ရောဂါကူးစက်မှုမှ ကာကွယ်နိုင်မည်။ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါလက္ခဏာ မပြသောသူများ၏ သားနံကြိတ်ထဲတွင်နေသော သက်ကြီးကောင်များနှင့် ၎င်းတို့မှ ဆက်လက်မွေးထုတ်ပေးသော သန်းပေါင်းများစွာသော သန့်ကောင်ငယ်များ ကို သေစေရန်အတွက် ငါးနှစ်ဆက်တိုက်ဆေးတိုက်ကျွေးရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သန့်ချဆေးနှင့် တွဲ၍ တိုက်ခြင်းကြောင့် အူလမ်းကြောင်းတွင်နေထိုင်သော အခြားသန့်ကောင်များ သေဆုံးနိုင်ပြီး အထူးသဖြင့် ကလေးများတွင် သန့်ကောင်ရောဂါမရှိခြင်းအားဖြင့် စားသမျှအာဟာရကိုလည်း ကောင်းမွန်စွာရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။ လူအားလုံးဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းကို သန့်ကောင်ရောဂါစီမံချက်နှင့် ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါသည်။

ယခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကင်းဝေးရန်အတွက် လူအားလုံးဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းကို နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်မှ မြို့နယ်များနှင့် ချင်းပြည်နယ်မှ ပလက်ဝမြို့နယ် စုစုပေါင်း ၂၀၃ မြို့နယ်တွင် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ ပြုလုပ်မှာ ဖြစ်ပါသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ ကလေး၊ တမူးနှင့် ကသာခရိုင်များတွင် လူအားလုံးဆေးကျွေးခြင်းကို ငါးနှစ်ဆက်တိုက်ပြီးစီး၍ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ

တွေ့ရှိမှုနှုန်း ပြန်လည်ဆန်းစစ်ရာတွင် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါတွေ့ရှိမှုနှုန်းမှာ လူဦးရေ ၁၀၀၀ လျှင် တစ်ယောက်ထက်နည်းသွားပြီဖြစ်၍ ဆေးတိုက်ကျွေးရန် မလိုအပ်သော်လည်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ မုံရွာ၊ ရွှေဘိုနှင့် စစ်ကိုင်းခရိုင်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ခရိုင်အားလုံးတွင် လူအားလုံး ဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းကို ငါးကြိမ်အထက် ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပေမယ့် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါတွေ့ရှိမှုနှုန်းမြင့်လျက်ရှိသေးတဲ့အတွက် ၎င်းခရိုင်များတွင် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါတွေ့ရှိမှုနှုန်းလားစေရန် ယခုနှစ် လူအားလုံး ဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းကို ပိုမိုအားပြု၍ ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ခြေထောက်ရောဂါအမြစ်တွယ်မှုမရှိသည့် ခရိုင်များမှာ ကချင်ပြည်နယ်မှ ပူတာအိုခရိုင်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ မော်လိုက်ခရိုင်နှင့် ခန္တီးခရိုင်၊ မကွေးတိုင်းမှ ဂန့်ဂေါခရိုင်၊ ချင်းပြည်နယ်မှ ပလက်ဝမြို့နယ်မှလွဲ၍ ကျန်သည့် မြို့နယ်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်မှ ခရိုင်များအားလုံးဖြစ်ပြီး လူအားလုံးဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ရန် မလိုအပ်သော်လည်း ဆင်ခြေထောက်ရောဂါလက္ခဏာရှိသော လူနာများ ရှိမရှိ စုံစမ်းကြည့်ရှုနေရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ယခုတိုက်ကျွေးမည့်ဆေးများဖြစ်သည့် DECနှင့် Albendazole ဆေးများသည် ထင်ရှားသောဘေးထွက်ဆိုးကျိုး များမရှိပါ။ DEC ၏ အဖြစ်များသော ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးမှာ မူးဝေခြင်း၊ အော့အန်ခြင်း၊ ယားယံခြင်း၊ မျက်နှာ၊ အထူးသဖြင့် မျက်လုံးဝန်းကျင်တွင် ရောင်ရမ်းလာခြင်း၊ ရံဖန်ရံခါ ဖျားခြင်း၊ အရေပြားအဖုအပိန့်ထွက်ခြင်းနှင့် လည်ပင်း၊ ချိုင်း၊ ပေါင်ခြံတို့တွင် အကျိတ်များထွက်ကာ နာလာခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။ ALbendazole ၏ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးမှာ ပျို့ခြင်း၊ အန်ခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းဘေးထွက်ဆိုးကျိုးများသည် ဆေးသောက်ပြီး ၂၄ နာရီအတွင်း ဖြစ်တတ်ပါသည်။ Alben-dazole သည် အစာလမ်းကြောင်းမှလွဲ၍ ကျန်သည့်ခန္ဓာကိုယ်အစိတ်အပိုင်းများကို ထိခိုက်မှု (Systemic Side Effect ) မရှိပါ။

ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ၏ သဘာဝအရ DEC သောက်ပြီးလျှင် ဆင်ခြေထောက်ပိုးများ သေကျေပျက်စီးသွားသည့်အတွက် ယင်းတို့မှ ထွက်လာသော ဓာတ်ပစ္စည်းများကြောင့် ခန္ဓာကိုယ်တွင် ဖျားနာခြင်း၊ အင်ပြင်ထွက်ခြင်း၊ ခြေလက်များကိုခဲ၍မသယ်ချင်ဖြစ်ခြင်း၊ ယောက်ျားများတွင် ငှေးစေ့ရောင်ခြင်း၊ ခြေထောက်အနည်းငယ်ရောင်လာတတ်ခြင်းတို့ ဖြစ်တတ်ပါသည်။

ယင်းတို့သည် ဆေးသောက်ပြီး ၂၄ နာရီကျော်လျှင် စတင်ပေါ်လာပြီး ၁ ရက် ၂ ရက်အတွင်း ပျောက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၎င်းဘေးထွက်ဆိုးကျိုးများအတွက် B<sub>၆</sub> ပေးခြင်း၊ဓာတ်ပစ္စည်းများကြောင့် ဖျားလျှင် Paracetamol၊ အင်ပြင်ထွက် Anti histamine စသည်တို့ကို တစ်နေ့လျှင် တစ်ပြား၊ တစ်ကြိမ်၊ တစ်ပြား နှစ်ကြိမ် စသဖြင့် တိုက်ကျွေးခြင်းဖြင့် သက်သာပျောက်ကင်းစေပါသည်။ သက်သာပြီးသည့်အခါ DEC ၆ မီလီဂရမ် /ကိုယ်အလေးချိန်×တစ်နေ့သုံးကြိမ်ခွဲ၍ × ၁ ရက် (၂၀မာ-ကိုယ်အလေးချိန် ၅၀ ကီလိုဂရမ် ရှိသောလူဖြစ်ပါက စုစုပေါင်း ၃၀၀ မီလီဂရမ် ကျွေးရမည် ဖြစ်ရာ ၁၀၀ မီလီဂရမ် တစ်နေ့ သုံးကြိမ် × ၁ ရက်) တိုက်ကျွေးရန်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ဆေးသောက်ပြီး မူးဝေခြင်း၊ ဖျားခြင်းစသော လက္ခဏာများဖြစ်ပါက မိမိအားဆေးတိုက်ခဲ့သော အဖွဲ့အား သတင်းပို့ရန်၊ ဆေးတိုက်အဖွဲ့မှလည်း သက်ဆိုင်ရာကျန်းမာရေး တာဝန်ခံအား သတင်းပေးပို့ခြင်း၊ လိုအပ်ပါက ဆေးရုံပို့ခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ရပါမည်။

ယခုနှစ်လူအားလုံး ဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းကို မြို့နယ်အလိုက် စီမံချက်များ ရေးဆွဲပြီး လူဦးရေစာရင်းကောက်ယူခြင်း၊ လိုအပ်သောဆေးဝါးများကို မှာယူခြင်း၊ ဆေးများကို မြို့နယ်များသို့ဖြန့်ဝေခြင်း၊ ကျန်းမာရေးပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ၊ ဆေးတိုက်လမ်းညွှန်များကို ဖြန့်ဝေခြင်း၊ လုပ်ငန်းများကိုဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီး ဖြစ်ပြီး၊ သက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများအား အသိပေးဆွေးနွေးခြင်း၊ ပြည်သူလူထုအားကျန်းမာရေး ပညာပေးခြင်းနှင့် ဆေးတိုက်ရာတွင်ပါဝင်မည့် ဆေးတိုက်အဖွဲ့ဝင်များကို ဆေးတိုက်ကျွေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သေသေချာချာသင်ကြားပို့ချခြင်းသည် အလွန်အရေးကြီးပါသည်။ သို့မှသာ ဆေးတိုက်အဖွဲ့ဝင်များ အိမ်ထိုင်ရာရောက် မိမိရှေ့တွင် ဆေးတိုက်ကျွေးခြင်းကို ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မလိုအားအပ်သော ဆေး၏ ဆိုးကျိုးများကို လျော့နည်းစေနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ဆေးကို ညနေပိုင်းအစာစားပြီးမှ သောက်ရမည်ဖြစ်ပါ၍ ဆေးလာကျွေးသည့်အချိန် အိမ်တွင် လူအများစုထားရန်နှင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ရှိ မြို့နယ်များမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာမှလူမှုရေးလုပ်ငန်း စိတ်ဝင်စားသူများမှ ပြည်သူလူထုအား ဆေးတိုက်ကျွေးရာတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်၍ ကူညီဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

## မြန်မာနိုင်ငံဆင်ခြေထောက်ရောဂါကင်းဝေးရေးအတွက် ဆေးကျွေးခြင်းလုပ်ငန်း

၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်နေ့မှ ၂၁ ရက်နေ့အထိ သက်မှတ်ထားသော တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ မြို့နယ်များတွင် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါ၍ ဆေးသောက်ရမည့်ဦးတည်အုပ်စုဝင်သူများ အားလုံးအောက်ပါ အတိုင်း ဆေးသောက်ကြပါရန်

အသက် အုပ်စု	Albendazoleဆေးပြား (၄၀၀)မီလီဂရမ်နှင့်	DEC ဆေးပြား (၂၀၀)မီလီဂရမ်(သို့)	DECဆေးပြား (၁၀၀)မီလီဂရမ်
၂-နှစ်ပြည့် မှ ၅-နှစ်	၁ပြား	၁ / ၂ပြား	၁ပြား
၆-နှစ်ပြည့် မှ ၁၄နှစ်	၁ပြား	၁ပြား	၂ပြား
၁၄-နှစ် အထက်	၁ပြား	၁ ၁ / ၂ပြား	၃ပြား

ပြည်ထွင်းသတင်း

# လူသားအရင်းအမြစ်ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် တတ်မြောက်ထားသောပညာရပ်များကို နိုင်ငံတော်အတွက်အသုံးချနိုင်ရန်ကြိုးစား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁၇) သင်တန်းဆင်း ဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ပြင်ဦးလွင်မြို့ တပ်မတော် နည်းပညာတက္ကသိုလ် စစ်ရေးပြတွင်း၌ ကျင်းပရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ယနေ့ မိမိတို့တပ်မတော်ကို နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်သည့် စံချိန်မီ တပ်မတော် တစ်ရပ် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လက်နက်၊ ခဲယမ်း၊ ယာဉ်၊ ယန္တရား အပါအဝင် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းကိရိယာများ ဖြစ်သည့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အင်အားများအားလုံး တောင့်တင်းခိုင်မာလာအောင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အင်ဂျင်နီယာ အတတ်ပညာရှင်များသည် အရေးပါသည့်အခန်းကဏ္ဍက ပါဝင်နေခြင်းကြောင့် အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် အင်ဂျင်နီယာပညာရှင်များ ဖြစ်အောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်းဖြင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဇနီးဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး သူရသက်ဆွေ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ)ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်အောင်မြင့်နှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများ၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ် စိုးထွဋ်၊ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် ပြင်ဦးလွင်တပ်နယ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ၊ သင်တန်းဆင်း ဗိုလ်လောင်းများ၏ မိဘဆွေမျိုးများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ဗိုလ်လောင်းတပ်ရင်းများ၏ အလေးပြုခြင်းကိုခံယူပြီး ကျောင်းဆင်း ဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများအား စစ်ဆေးသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အား ဗိုလ်လောင်းတပ်ရင်းများက အနှေးလျှောက်၊ အမြန်လျှောက်တို့ဖြင့် ချီတက်အလေးပြုကြသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁၇)မှ အကောင်းဆုံး အင်ဂျင်နီယာဗိုလ်လောင်းဆုရရှိသူ ဗိုလ်လောင်းအမှတ် ၆၇၄၁ ဗိုလ်လောင်း အောင်ဇင်ဦး၊ လေ့ကျင့်ရေးထူးချွန်ဆုရရှိသူ ဗိုလ်လောင်းအမှတ် ၆၅၂၂ ဗိုလ်လောင်း နိုင်လင်းအောင်နှင့် စာပေထူးချွန်ဆုရရှိသူ ဗိုလ်လောင်းအမှတ် ၆၅၄၄ ဗိုလ်လောင်းမိုးမင်းထွန်းတို့အား ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က သင်တန်းဆင်း ဗိုလ်လောင်းများအား မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာပိုင်းတွင် အခြားနိုင်ငံများကို အမိလိုက်နိုင်ရန် တစ်မျိုးသားလုံး တစ်ချိန်တည်း တစ်ပြိုင်တည်း စွမ်းရည်မြင့်မားလာ



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အကောင်းဆုံး အင်ဂျင်နီယာဗိုလ်လောင်းဆုရရှိသူအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (မြဝတီ)



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် လေ့ကျင့်ရေးထူးချွန်ဆုရရှိလ်လောင်းအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (မြဝတီ)

စေရန်အတွက် အင်တိုက်အားတိုက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အင်ဂျင်နီယာ အတတ်ပညာရှင်များဖြစ်ကြသည့်အလျောက် စက်မှုကဏ္ဍ၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ခေတ်မီတပ်မတော်တည်ဆောက်ရေးအတွက် အားထားရသည့် ပညာရှင်များဖြစ်အောင် ခေတ်မီသိပ္ပံနှင့်နည်းပညာရပ်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာဆည်းပူးကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံအားဖြင့် စစ်သုံးလက်နက်ကိရိယာများ၊ ရေယာဉ်နှင့် လေယာဉ်များကို ပြည်တွင်းမှာ တပ်ဆင်ပြုပြင်နိုင်သည့်အပြင် ပိုမိုအစွမ်းထက်အောင် တီထွင်လုပ်ကိုင်နိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒုတိယအဆင့်အနေနှင့် ခေတ်မီစစ်လက်နက်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်မှုအပိုင်းတွင် အမှီအခိုကင်းစွာ ပြည်တွင်းမှာထုတ်လုပ်နိုင်ရန် လိုကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း (Research and Development) များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့တပ်မတော်ကို ခေတ်မီပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် တပ်မတော်အဖြစ် တည်ဆောက်သည့်နေရာတွင် “အင်ဂျင်နီယာစွမ်းပကား တပ်မတော်အား” ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ရဲဘော်တို့ကဲ့သို့ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အသိပညာရှင်များ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုသည် အထူးလိုအပ်ကြောင်း၊ ယနေ့စစ်ပွဲများတွင် မြေပြင်၊ ဝေဟင်၊ ရေပြင်သာမက အာကာသနှင့် Cyber ကဏ္ဍများ ပါဝင်လာပြီး ဘက်ပေါင်းစုံက စစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှုများ ဆောင်ရွက်လာကြသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ခေတ်သစ်စစ်ပွဲများကို ရင်ဆိုင်ရန် ခေတ်မီတပ်မတော်တစ်ရပ် တည်ဆောက်သည့်အခါ နည်းပညာတိုးတက်မှု

သည် အဓိကအခန်းကဏ္ဍက ပါဝင်လာသည့်အလျောက် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့်လည်း စစ်ဘက်နည်းပညာနှင့် သိပ္ပံပညာရပ်များကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်က အားထားရသည့် သားကောင်းရတနာများ ဖြစ်လာအောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်း။

ယခု သင်ကြားပေးလိုက်သည့် ပညာရပ်များသည် အခြေခံသီအိုရီမျှသာဖြစ်ပြီး ဆက်လက်လေ့လာသုတေသနပြုရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ လေ့လာရရှိသည့် ပညာရပ်များကို ကျွမ်းကျင်မှုရှိအောင် လေ့ကျင့်ရန်လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ကျွမ်းကျင်ပြီးပညာရပ်များကို အတွေ့အကြုံများနှင့် ပေါင်းစပ်ကာ လက်တွေ့လုပ်ငန်းများတွင် စနစ်တကျလိုက်နာကျင့်သုံး တီထွင်နိုင်မှု စွမ်းပကားများ တိုးတက်ရရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ “ ကျင့်ဝတ်၊ တီထွင်၊ စွမ်းအားရှင်” ဆိုသည့် တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၏ လမ်းညွှန်ဆောင်ပုဒ်အတိုင်း အရာရာကိုတီထွင်ဖန်တီးလိုသည့် စိတ်ကူးစိတ်သန်းဖြင့် လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်နိုင်သည့် စွမ်းရည်များရှိရမည့်အပြင် တီထွင်ဖန်တီးမှုရလဒ်များကိုလည်း ကိုယ်ကျင့်တရား ကျင့်ဝတ်နှင့်အညီ လူ့ဘောင်လောကကို ကောင်းကျိုးဖြစ်ထွန်းအောင် အသုံးချနိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့တပ်မတော်၏ အဓိကတာဝန်သည် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်ဖြစ်သည့်အလျောက် နိုင်ငံတော်ကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်၊ ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်၊ ပြည်သူလူထုအကျိုးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်နှင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် လိုအပ်

ကြောင်း၊ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက်ဆိုလျှင် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အလွန်အရေးကြီးကြောင်း၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိမှသာ တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုပိုမိုများပြားလာပြီး တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ဖော်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံရေးအရ စုစည်းညီညွတ်မှုကိုလည်း တည်ဆောက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု စည်းလုံးညီညွတ်မှု ရှိလာလျှင် စီးပွားရေးစွမ်းအားများ ဖော်ဆောင်နိုင်ပြီး နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လျင်မြန်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးကို တည်ဆောက်ရာတွင် တိုင်းရင်းသားအားလုံးသည် “ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်” ရှိရန်လိုကြောင်း၊ အမျိုးသား ပြန်လည်စည်းလုံးညီညွတ်ရေး၏ အခြေခံလိုအပ်ချက်သည်လည်း ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ခိုင်မြဲရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် ဒေသတွင်း မဟာဗျူဟာကျသည့် တည်နေရာကို ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုတစ်ရာကျော် စုပေါင်းနေထိုင်ကြသည့်အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ဥမကဲ့ သိုက်မပျက်၊ အေးအတူ ပူအတူ နေထိုင်သွားကြမည်ဟူသော သမ္မိဋ္ဌာန်စိတ်ဓာတ်ကို ခိုင်မြဲစွာချမှတ်ထားမှသာ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာ အစဉ်တည်တံ့ခိုင်မြဲနေမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ယနေ့အချိန်အခါတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဘက်ဘက်မှအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် တာဝန်ကျရာနေရာ ဒေသအသီးသီးတွင် မိမိတတ်မြောက်ထားသည့် အင်ဂျင်နီယာ အတတ်ပညာရပ်များနှင့်

တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်မှုများတွင် ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဒေသခံတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများကို ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရင့်သန်ခိုင်မာလာအောင် စည်းရုံးဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်း။

ယနေ့ခေတ်သည် နည်းပညာနှင့် ပတ်သက်လျှင် အလွန်မြင့်မားလာသည့်အတွက် အနာဂတ်ခေတ်မီတပ်မတော်သည် ရဲဘော်တို့ကဲ့သို့ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၏ မျိုးချစ်စိတ်၊ ဇွဲ၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယနှင့်တီထွင်ကြိုးစား အားထုတ်မှုအပေါ် မူတည်နေသည်ကို စွဲမြဲယုံကြည်ထားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မျက်မှောက်ခေတ်ကာလ၏ ကာကွယ်ရေးနှင့်လုံခြုံရေးစနစ်များသည် နည်းပညာစွမ်းရည်မြင့်မားသောလွန်မှု အင်အားပြည့်စုံသော ကာကွယ်ရေးစနစ်ပြိုင်ပွဲအသွင်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်တိုက်ခိုက်နေကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အချိန်ကိုက်၊ နေရာကိုက် ကြိုတင်လက်ဦးမှုရယူ ချေမှုန်းနိုင်ရန် တိကျစွာစစ်ဆေးနိုင်သည့် အဖျက်စွမ်းအားကြီး ခေတ်မီလက်နက်ကိရိယာပစ္စည်းများနှင့် နည်းပညာများပါ ပေါင်းစပ်အသုံးပြုနေကြပြီဖြစ်ကြောင်း။

ယနေ့အချိန်အခါတွင် Globalization ဖြစ်စဉ်နှင့်အတူ မီဒီယာကို အသုံးပြုပြီး စစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှုများကို ဆောင်ရွက်လာကြသကဲ့သို့ Cyber စစ်ဆင်မှုများ ရန်သူမိတ်ဆွေမခွဲခြားဘဲ ဆောင်ရွက်လာကြသည်ကိုတွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မီဒီယာစစ်ဆင်မှုသည် တာဝန်ရှိသူများအပေါ်တွင် အကျပ်အတည်းအခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်စေပြီး ယုံကြည်မှုကိုကျဆင်းစေကြောင်း၊ Cyber စစ်ဆင်မှုက အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားကို ကမောက်ကမဖြစ်စေရုံသာမက အတိုက်အခိုက်ခံရသည့်နေရာပေါ်မူတည်ပြီး မမျှော်မှန်းနိုင်သည့် ဆုံးရှုံးမှုများ အစွဲဖြစ်ပေါ်

စေတတ်ခြင်းကြောင့် အတတ်ပညာရှင်များဖြစ်သည့် ရဲဘော်တို့အနေဖြင့် ဝန်ထမ်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း။

တပ်မတော်၏ စစ်အင်ဂျင်နီယာ ခေါင်းဆောင်ငယ်များအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြရမည့်ရဲဘော်တို့သည် မိမိကွပ်ကဲရမည့် လက်အောက်တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို မှန်ကန်သည့်ခေါင်းဆောင်မှုပေးနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ ခေါင်းဆောင်မှု အတတ်ပညာသည် နိုင်ငံတိုင်း၊ လူမျိုးတိုင်းအတွက် အသက်တမျှအရေးကြီးသည့် လိုအပ်ချက်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ သမိုင်းဖြစ်စဉ်များနှင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ၏ သမိုင်းဖြစ်စဉ်များတွင်လည်း တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းခြင်းနှင့် ဆုတ်ယုတ်ပျက်စီးခြင်းအကြောင်းအကျိုးများကိုလေ့လာဆန်းစစ်သည့်အခါ ခေါင်းဆောင်၏ ဦးဆောင်ကွပ်ကဲမှု ကောင်းမွန်ခြင်းနှင့် အားနည်းခြင်းတို့အပေါ် ရာနှုန်းပြည့်တည်မြဲနေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာပစ္စည်းကိရိယာများဖြစ်သော ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာအားလုံး တောင့်တင်းခိုင်မာလာအောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် အင်ဂျင်နီယာ အတတ်ပညာရှင်များသည် အရေးပါသောအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေသည့်အတွက် အင်ဂျင်နီယာ ပညာရှင်ကောင်းများဖြစ်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုကြောင်း၊ တပ်မတော်၏ အဓိကတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရင်း လူသားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် တတ်မြောက်ထားသော ပညာရပ်များကို တပ်မတော်အတွက်သာမက နိုင်ငံတော်အတွက်ပါ တစ်ထောင့်တစ်နေရာက အသုံးချနိုင်ရန် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း၊ ခေါင်းဆောင်ကောင်း ဝိသစ္စာဖြင့် မှန်ကန်စွာကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်၍ အထက်ကပေးအပ်သော အမိန့်နှင့်တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ကာ နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်အတွက် အားထားရသော အင်ဂျင်နီယာ အရာရှိကောင်းများ ဖြစ်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ဗိုလ်လောင်းတပ်ရင်းများ၏ အလေးပြုခြင်းကို ခံယူပြီးနောက် စစ်ရေးပြအခမ်းအနားမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာသည်။ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားအပြီးတွင် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်ကျောင်းဌာနချုပ် ဧည့်ခန်းမ၌ ထူးချွန်ဆုရရှိကြသည့် ဗိုလ်လောင်းသုံးဦးနှင့်၎င်းတို့၏ မိဘများအား တွေ့ဆုံ၍ ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၏ SCIENCE AND TECHNOLOGY EXHIBITION 2014 သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။ ထိုပြပွဲတွင် Energy Technology၊ Numeric Control Technology၊ Hydraulic Technology၊ Ship Design and Construction Technology၊ Unmanned Vehicle Technology၊ Control Technology နှင့် Chemical Technology ပြခန်းများ ပြသထားပြီး သက်ဆိုင်ရာ နည်းပြများက ပုံစံငယ်များဖြင့် လက်တွေ့သရုပ်ပြကာ ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

ပြည်တွင်းသတင်း

\* ရှေ့ဖို့မှ

အစည်းအဝေး ပထမပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတက မိန့်ခွန်းပြောကြားရာ၌ ၁၉၈၉ ခုနှစ်မှ စတင်ခဲ့သော ဆွေးနွေးဖက်ဆက်ဆံရေးသည် အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှု၊ လေးစားမှုနှင့် ဘက်စုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့အပေါ် အခြေပြုပြီး အနှစ်သာရပြည့်ဝသည့် အောင်မြင်မှုတိုးတက်မှုများနှင့်အတူ ရင့်ကျက်လာသည်ကို မြင်တွေ့ရသည့်အတွက် အားရမိပါကြောင်း၊ ယခုနှစ်သည် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံမှ အာဆီယံဒေသတွင်း ဖိုရမ်ကို ဝင်ရောက်ခဲ့သောနှစ်(၂၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်နှင့် အရှေ့တောင်အာရှ ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးစာချုပ်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့သော ဆယ်နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်တို့နှင့် တိုက်ဆိုင်နေသည့်အတွက် အာဆီယံ-ကိုရီးယား ဆွေးနွေးဖက်ဆက်ဆံရေးတွင် ထူးခြားသည့်နှစ်တစ်နှစ်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထိပ်သီး အစည်းအဝေး၏ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ “ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ခြင်း၊ ပျော်ရွှင်မှုဖော်ဆောင်ခြင်း”တို့၏ အရေးပါမှုကို



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-ကိုရီးယားဆက်ဆံရေးအထိမ်းအမှတ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

မည်ဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၁၆-၂၀၂၀ ခုနှစ် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်အတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး မဟာဗျူဟာကျသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုပိုမို မြှင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

သည့် အာဆီယံပေါင်းစည်း ဆက်သွယ်ရေး မဟာစီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရန် အလားအလာရှိသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ရှာဖွေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် ကျေနပ်အားရမိပါကြောင်း။

ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်မှတစ်ဆင့် ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်နှင့် အရှေ့မြောက်အာရှတွင် ရေရှည်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ရည်ရွယ်သည့် ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ် ယုံကြည်မှု

စိန်ခေါ်မှုများကို အားလုံးစိုးရိမ်မကင်း ဖြစ်မှုများမှာအရေးတကြီး ဖြေရှင်းရန် လိုအပ်နေပါကြောင်း။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရန် စဉ်းစားကြရန် လိုပါကြောင်း။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်နှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မဒမ်ပတ်ဂွန်ဟေးတို့ ပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

အလေးအနက်ထားရန် ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ ယုံကြည်မှုသည် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အဖိုးတန်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့သည့် ပျော်ရွှင်မှု၊ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးတည်ဆောက်ရေးအတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

မိမိအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ကြွယ်ဝချမ်းသာရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံ-ကိုရီးယား မဟာဗျူဟာကျသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ပူးတွဲကြေညာချက်နှင့် ၎င်း၏ ၂၀၁၁-၂၀၁၅ ခုနှစ်လုပ်ငန်းအစီအစဉ်တို့ကို အပြည့်အဝကောင်အထည်ဖော်ရန် ထပ်လောင်း ကတိကဝတ်ပြုရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လက်ရှိလုပ်ငန်းအစီအစဉ်သည် မကြာမီကုန်ဆုံးတော့

တွင် ၂၀၂၀ ခုနှစ်၌ အာဆီယံ-ကိုရီးယားကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၂၀၀ ပြည့်မီရန်အတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုကို နှစ်ဆမြှင့်တင်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မဲခေါင်-ကိုရီးယား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကွာဟချက်ကျဉ်းမြောင်းစေရန်၊ ဒေသတွင်း ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှု မြှင့်တင်ရန်၊ စီးပွားရေးပေါင်းစည်းမှုနှင့် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း တည်ထောင်ရေးတို့တွင် အရေးပါသည်ဟု ခံယူပါကြောင်း။

အာဆီယံအသိုက်အဝန်း ထူထောင်ရေးနှင့် အာဆီယံပေါင်းစည်းဆက်သွယ်ရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ အာဆီယံနှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့

ပညာရေးသည် အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်များအတွက် အရေးကြီးသည့်ကိစ္စဖြစ်သည့်အတွက် မိမိအနေဖြင့် အာဆီယံနှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံအကြား ပညာရေးပထမနှစ်အစီအစဉ်များကို မြှင့်တင်သွားရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

အာဆီယံ-ကိုရီးယား မဟာဗျူဟာကျသည့် မိတ်ဖက်ပြုမှု ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်နိုင်ရန်အတွက် မိမိတို့၏စိုးရိမ်မကင်းဖြစ်ရသည့် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် မိမိတို့၏တူညီသည့် အကျိုးစီးပွားဖြစ်သော ဒေသတွင်းအေးချမ်းရေးနှင့် သာယာဝပြောရေးအတွက် အတူတကွနိုးကပ်စွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန်ဖြစ်ပါကြောင်း။

တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်နှင့် အရှေ့မြောက်အာရှ အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုမှုကို ကြိုဆိုအားပေးပါကြောင်းဖြင့် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ဒုတိယပိုင်းကို ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်က သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး အဖွင့်မိန့်ခွန်းပြောကြားကာ သမားရိုးကျမဟုတ်သော လုံခြုံရေးဆိုင်ရာနှင့် အထွေထွေကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေး ဒုတိယပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတက အဖွင့်မိန့်ခွန်းပြောကြားရာ၌ သမားရိုးကျနှင့် သမားရိုးကျမဟုတ်သည့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ

အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသသည် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုကို များစွာခံစားနေရပါကြောင်း၊ နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသည့် (၂၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၌ အာဆီယံ၏ ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းဆိုင်ရာ ပူးတွဲကြေညာချက်ကိုလည်းကောင်း၊ (၉)ကြိမ်မြောက် အရှေ့အာရှ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် လျင်မြန်စွာတုံ့ပြန်မှုဆိုင်ရာ အရှေ့အာရှထိပ်သီးအစည်းအဝေး လမ်းညွှန်ချက်ကိုလည်းကောင်း၊ တတိယအကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-အမေရိကန် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၌ အာဆီယံ-အမေရိကန် ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းဆိုင်ရာ ပူးတွဲကြေညာချက်ကိုလည်းကောင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါကြောင်း။

အာဆီယံ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး မြှင့်တင်မှုကြေညာချက်တွင် ပါရှိသည့်အတိုင်း ဤဒေသကို သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ခံနိုင်ရည်ရှိသည့် လူမှုအသိုက်

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အာဆီယံ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ယူချိန်တွင် ဦးစားပေးကဏ္ဍတစ်ခုလည်းဖြစ်ပါကြောင်း။

အာဆီယံ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ညှိနှိုင်းရေး ဗဟိုဌာန၏ လုပ်ငန်းအပြည့်အဝလည်ပတ်ရေးအတွက် နည်းပညာအကူအညီပေးရန် ကိုရီးယားနိုင်ငံအား တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း၊ အာဆီယံနှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့သည် ပင်လယ်ရေကြောင်း လုံခြုံရေးနှင့် တင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သမားရိုးကျမဟုတ်သည့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များသည် မိမိတို့အားလုံးကို ခြိမ်းခြောက်နေသည့်အတွက်

အစွန်းရောက် အကြမ်းဖက်မှုသည် ဒေသတွင်းနှင့် ကမ္ဘာ့အသိုက်အဝန်း၏ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တည်ငြိမ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးတို့ကို ခြိမ်းခြောက်လာသည့်အတွက် အတူတကွ ပူးပေါင်းပြီးဖြေရှင်းသွားရန် အရေးပေါ်လိုအပ်နေပါကြောင်း၊ အီရတ်နှင့် ဆီးရီးယားတို့၌ရှိသည့် အစွန်းရောက် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက ကျူးလွန်နေသည့် အကြမ်းဖက်မှုနှင့် ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှုများကို နိုင်ငံအားလုံးက အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့် ကုလသမဂ္ဂ ပဋိညာဉ်စာတမ်းနှင့်အညီ ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း တိုက်ဖျက်ရန် (၉)ကြိမ်မြောက် အရှေ့အာရှထိပ်သီးအစည်းအဝေး၌ ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

ထိပ်သီးအစည်းအဝေးအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် အာဆီယံ နိုင်ငံများမှ နိုင်ငံအကြီးအကဲ၊ အစိုးရအဖွဲ့အကြီးအကဲများနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတ မဒမ် ပတ်ဂွန်ဟေးတို့သည် ဘက်စုံကို ကွန်ပင်ရှင်းခန်းမ ပထမထပ်၌ ခင်းကျင်းပြသထားသော Special Exhibition on Public Governance ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် Nurimaru APEC House ၌ ကိုရီးယားနိုင်ငံသမ္မတ မဒမ်ပတ်ဂွန်ဟေး တည်ခင်း

ဧည့်ခံသည့် နေ့လယ်စာ စားပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်နှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတတို့သည် ဘက်စုံကို ကွန်ပင်ရှင်းခန်းမ၌ ပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ခု ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အာဆီယံ-ကိုရီးယား ဆက်ဆံရေးအထိမ်းအမှတ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးခဲ့သည့်အချက်များ၊ ဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

(သတင်းစဉ်)

တစ်ပြည်လုံးတွင် သာယာမည်

နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့အများအားဖြင့် သာယာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းမည်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့အလယ်ပိုင်းတွင် အများအားဖြင့်သာယာနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့်ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ တစ်ပြည်လုံးတွင် အများအားဖြင့်သာယာမည်။

ပြည်ထွင်းသတင်း

# နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ဒေသအင်တာနေရှင်နယ်ကုမ္ပဏီဥက္ကဋ္ဌက တည်ခင်းညွှန်ကြားမှု ညစာစားပွဲတက်ရောက်

ဘုဆန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် ယနေ့ ဒေသအင်တာနေရှင် ည စာစားပွဲ တွင် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဘုဆန်မြို့ရှိ Westin Chosun ဟိုတယ်၌ ဒေသအင်တာနေရှင်နယ် ကုမ္ပဏီဥက္ကဋ္ဌက တည်ခင်းညွှန်ကြားမှု ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။ (ယာဝုံ)

အဆိုပါညစာစားပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများလည်း တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



### ကျောပိုးမှ

လွှဲပြောင်းခံရသူ အသုံးချပိုင်ခွင့် အမည်ပေါက်ရရှိရန်အတွက်မူ ဌာနဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများဖြင့် စိစစ်ပြီး ရုံးပိုင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များကို လုံလောက်သည့် ကာလအပိုင်းအခြား သတ်မှတ်၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်မှုများ ဆောလျင်စွာ ပြီးပြတ်နိုင်ရေးအတွက် မြေပြင်ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မြေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ အသီးသီးက ကာယကံရှင်ပြည်သူများနှင့် အမြဲမပြတ်တိုက်ရိုက်ထိ တွေ့မြေရှင်းပေးရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကော်မတီများ စွမ်းဆောင်ရည် အားနည်းမှုကြောင့် မလိုလားအပ်သည့် နှောင့်နှေးကြွေးကြော်မှုများ၊ လူထုအားမလိုအားမရ ဖြစ်မှုများကို မဖြစ်ပွားရလေအောင် အဆင့်ဆင့် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အပေါ် လူထုယုံကြည်မှု၊ ဝေဖန်အကြံပြုမှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ရရှိလာစေရေး ကြိုးပမ်းသွားကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး မြေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြေယာပိုင်ဆိုင်မှုဆိုင်ရာ တိုင်ကြားစာများနှင့် ယင်းကိစ္စရပ်များအပေါ် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့မှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ်ကျော်ဇော်က မြေယာကိစ္စရပ်များနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ဥပဒေအကြောင်းအရာ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအပေါ် ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသော မြေယာလက်ဝယ်အရောက် ပြန်လည်လက်ခံရရှိခဲ့သည့် ဒေသခံတောင်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံဆက်သွယ်သည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ကြားမှုနှင့် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် အတူ မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးစခန်းဖြစ်သည့် ထီးခီးနယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးစခန်းသို့ ရောက်ရှိပြီး ကုန်သွယ်ရေးစခန်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းအတွင်း ကုန်စည်ဖြတ်သန်းစီးဆင်းမှု၊ ပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများအပေါ် အခွန်ကောက်ခံ ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးဦးဟိန်တို့က ထပ်မံဖြည့်စွက် ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ထီးခီးနယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး စခန်းဝင်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ထီးခီး(အလယ်စတီ)စခန်းသို့ ရောက်ရှိကြသည်။

ထို့နောက် အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ဒုတိယသမ္မတက အမှာစကားပြောကြားရာ၌ ထီးခီးဒေသသည် ကောင်းမွန်သည့် အခြေခံကောင်းများကို ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးလည်း ချောမွေ့ကောင်းမွန်ပါကြောင်း။

ယခုဒေသအတွင်းဖောက်လုပ်ထားသည့် လမ်းမကြီးသည် တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့တိုင် ရောက်ရှိပြီးဖြစ်သည့်အတွက် ဖွံ့ဖြိုးရေးတံခါးပေါက်အနေဖြင့် အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်ရာ ယင်းအခွင့်အလမ်းပေါ်တွင် အကျိုးရှိရှိအသုံးချသွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ရေတိုအားဖြင့် အလုပ်သမားများအသုံးပြုရသည့် စက်ရုံများတည်ဆောက်ကာ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ပေါက်လာစေရန် ဖန်တီးပေးကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြေဧကအနည်းငယ် အသုံးပြုကာ အလွယ်တကူစတင်ထူထောင်နိုင်မည့် လုပ်ငန်းများ

ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ဒေသအတွင်းရှိ ပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ပေါ်ထွန်းလာအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒေသအတွင်းရှိ သွေးချင်းညီအစ်ကိုမောင်နှမများအတွက် တင့်တောင့်တင့်တယ် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများကို မိမိတို့အနေဖြင့် ဖန်တီးပေးလိုပါကြောင်း၊ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မိမိနေရာဒေသမဟုတ်ဘဲ တစ်ဖက်နိုင်ငံတွင်သွားရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသူများသည်လည်း ရရှိမည့်အခွင့်အရေးချင်းတူညီမည်ဆိုပါက မိမိနိုင်ငံသို့ ပြန်၍သာ အလုပ်လုပ်ကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတွက် ရေတိုအားဖြင့် အဆိုပါ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများကို မြန်ဆန်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးလိုပါကြောင်း။

ရေရှည်အတွက် ဒေသကြီးတစ်ခုလုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်နှင့် နှစ်ရှည် စီမံချက်များချမှတ်ကာ တစ်ဖက်နိုင်ငံဆောင်ရွက်ပေးသွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဤဒေသတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အခြေခံကောင်းများရှိပြီးဖြစ်ရာ ဖော်ထုတ် အသုံးပြုနိုင်မည့် စွမ်းရည် ဝါသနာများ ပေါ်ပေါက်လာစေရန် အားထုတ်ကြိုးပမ်းသွားကြမည် ဆိုပါက မဖြစ်နိုင်စရာ မရှိပါကြောင်း၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေ၊ နိုင်ငံသားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေနှင့် သတ်မှတ်ပြဌာန်းထားသော ဥပဒေများနှင့်အညီ လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်

ဖြစ်ပါကြောင်း။

စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် ကျောထောက်နောက်ခံအဖြစ် မဖြစ်မနေ လိုအပ်ပါကြောင်း၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတို့သည် ဒင်္ဂါးတစ်ချပ်၏ ခေါင်းနှင့် ပန်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အခွင့်အလမ်းများကို မိမိတို့အနေဖြင့် ဖန်တီးပေးလိုပါကြောင်း၊ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မိမိနေရာဒေသမဟုတ်ဘဲ တစ်ဖက်နိုင်ငံတွင်သွားရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသူများသည်လည်း ရရှိမည့်အခွင့်အရေးချင်းတူညီမည်ဆိုပါက မိမိနိုင်ငံသို့ ပြန်၍သာ အလုပ်လုပ်ကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတွက် ရေတိုအားဖြင့် အဆိုပါ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများကို မြန်ဆန်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးလိုပါကြောင်း။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်အတွင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာများ၊ ဒေသအတွင်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ပေါ်ပေါက်လာမှုများ၊ နယ်စပ်ဝင်ထွက်ဂိတ်များတွင် တာဝန်ချထားမှု၊ ပို့ကုန်သွင်းကုန်အခြေအနေနှင့် နယ်စပ်ဖြတ်သန်းခန့်ခွဲထားရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ငြိမ်းချမ်းတည်ငြိမ်စွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှု၊ ယင်းအတွက်ဒေသအတွင်းရှိအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် အိမ်နီးချင်းထိုင်းနိုင်ငံသို့ မြန်မာနိုင်ငံသားများ တရားဝင်သွားရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးဆိုင်ရာများအပေါ် ရှင်းလင်းတင်ပြ

ရာ ဒုတိယသမ္မတက လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယသမ္မတသည် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းစုမြို့သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ကျွန်းစုမြို့နယ် ဆိပ်ခံတံတားကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ကတ္တလူကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းအဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံပြီး ဖွံ့ဖြိုးမှု လုပ်ဆောင်ချက်များကို ရင်းရင်းနှီးနှီး မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်လှဝင်းနှင့်တာဝန်ရှိသူများက ကျောင်းဆောင်အဆင့်မြှင့်တင်ရေးနှင့် နှစ်ထပ်ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို တင်ပြကြသည်။

ဒုတိယသမ္မတက တင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ကျောင်းဆောင်ယိုယွင်းပျက်စီးနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ မွမ်းမံပြင်ဆင်ရေးအတွက် မှာကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အောင်တော်မူသာသနာ့ရိပ်သာကျောင်းတိုက်သို့ ရောက်ရှိပြီး ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ကမ္မဋ္ဌာနာ စရိယဘဒ္ဒန္တ ကုဏ္ဍိယဘိဝံသအား ဖူးမြော်ကြည့်ညွှန်ကြားပြီး လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

# ပထမအကြိမ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေး(၂/၂၀၁၄)အောင်မြင်စွာကျင်းပပြီးစီး

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ပထမအကြိမ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်အထူးအစည်းအဝေး (၂/၂၀၁၄) သတ္တမနေ့ကို တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ရုံးခန်းမ၌ ယနေ့ နံနက် ၁၀နာရီက ကျင်းပခဲ့ရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေ၊ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်တင်ဝင်းနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်တွင် တက်ရောက်ခွင့်ရှိ

သူ ၁၂၂ ဦးအနက် ၁၀၄ ဦးတက်ရောက်သဖြင့် ၉၃ ဒသမ ၄၄ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်၍ အစည်းအဝေးအထမြောက်ကြောင်းနှင့် စတင်ကျင်းပကြောင်း ကြေညာသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်သို့ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက ကြယ်ပွင့်ပြထားသော မေးခွန်းခြောက်ခုကို မေးမြန်းခဲ့ရာ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်များက ဖြေကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ “ရန်ကုန်တိုင်း

ဒေသကြီး ပုဂ္ဂလိကမော်တော်ယာဉ်များ စနစ်တကျပြေးဆွဲရေးဥပဒေကြမ်း” ကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်များက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်း၊ အဆိုတင်သွင်းခြင်း၊ ထောက်ခံခြင်းများနှင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူခြင်းများဆောင်ရွက်ပြီးအတည်ပြုဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်သို့တင်သွင်းသော “ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) တောင်ပိုင်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း) မြို့နယ်များ

အား မြို့ပြအဆင့်ဖွံ့ဖြိုးမှုဖြစ်အောင် စီမံချက်ချ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုနှင့် “ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း အနှိပ်ခန်းများကို ဥပဒေစည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများပြဋ္ဌာန်းပြီး တရားဝင်ခွင့်ပြုပေးပါရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆို(၂)ရပ်အား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးအဖွဲ့အစည်းဝင်များက ရှင်းလင်းခြင်း၊ လွှတ်တော်မှ အဆို(၂)ရပ်အားမှတ်တမ်းတင်ခြင်းများဆောင်ရွက်သည်။

ထို့နောက် ပထမအကြိမ်ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေး (၂/၂၀၁၄)သတ္တမနေ့ ကိုမွန်လှ ၂၃နာရီခွဲက အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(တိုင်းဒေသကြီးပြန်/ဆက်)



ပထမအကြိမ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်အထူးအစည်းအဝေးကျင်းပစဉ်။ (တိုင်းဒေသကြီး ပြန်/ဆက်)



ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

# ၂၀၁၄ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံပြောင်းလဲနေသော လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းရှိ နိုင်ငံသားများ၏ အသိပညာနှင့် တန်ဖိုးထားမှုများ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အာရှဖောင်ဒေးရှင်းတို့ ပူးပေါင်း ကျင်းပသည့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံ ပြောင်းလဲနေသော လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်းရှိ နိုင်ငံသားများ၏ အသိပညာနှင့် တန်ဖိုးထားမှုများ ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ တွင် နေပြည်တော် ဟိုတယ်ဇန်နီ ဟိုတယ်မက်(စ်)၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးပိုင်ထွေး၊ ဒေါက်တာ တင်ရွှေ လွှတ်တော်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ဌာနဆိုင်ရာအကြီး အကဲများ၊ အမှုထမ်း၊ အရာထမ်း များ၊ အာရှဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဌာန ကိုယ်စားလှယ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြ သည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးပိုင်ထွေးက ယနေ့ကျင်းပပြုလုပ် သည့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲသည် အာရှဖောင်ဒေးရှင်းက မြန်မာနိုင်ငံ ၌ ပထမဆုံးပြုလုပ်သည့် နိုင်ငံလုံး ဆိုင်ရာစစ်တမ်းဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရ အဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များ ကို ပြည်သူလူထုက မည်မျှအထိ နားလည်သိရှိသည်ကို ကောက်ယူ သည့် စစ်တမ်းဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်း ဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် ၁၄ ခုလုံးမှ ပြည်သူ ၃၀၀၀ ကျော်အား တွေ့ဆုံ မေးမြန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။



မိမိတို့နိုင်ငံသည် ယခုအချိန်တွင် ဒီမိုကရေစီစနစ်သို့ ကူးပြောင်းကျင့်သုံး လျက်ရှိသောကြောင့် ပြည်သူလူထု အတွင်း ပြည်သူ့နီတိကို လိုက်နာ ကျင့်သုံးကြရန် အဓိကလိုအပ်ပါ ကြောင်း၊ ပြည်သူလူထုအတွင်း အစိုးရ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဖွဲ့စည်းပုံ၊ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်၊ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို သိရှိသူ နည်းပါးသည်ကို စစ်တမ်းအရ တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ သော အားနည်းချက်များကြောင့် အစိုးရနှင့် ပြည်သူများအကြား ယုံကြည်မှုနှင့် အပြန်အလှန်နားလည်မှု များနည်းပါးလျက်ရှိပြီး အခွင့်အလမ်း များ ဆုံးရှုံးလျက်ရှိသည်ကိုတွေ့ရ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လေ့လာတွေ့ရှိချက်များနှင့်စစ်တမ်း များကို ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် မျှဝေပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထို့နောက် အာရှဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဌာနကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာ ခင်နုခင်က ဖောင်ဒေးရှင်း၏ရည်ရွယ် ချက်နှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း ကောင်းကောင်း အကြီးတန်းအစီအစဉ် အရာရှိ ဦးရဲသူအောင်က “၂၀၁၄ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံ ပြောင်းလဲနေသော လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းရှိ နိုင်ငံသား များ၏ အသိပညာနှင့်တန်ဖိုးထားမှု များ” စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့မှု ရည်ရွယ် ချက်၊ နည်းလမ်း၊ ကန့်သတ်ချက်နှင့် မြေရှင်းမှု၊ အဓိကတွေ့ရှိချက်များကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြ သည်။

အာရှဖောင်ဒေးရှင်းသည် အစိုးရ အဖွဲ့အစည်းများနှင့်တိုင်းတို့၏လုပ်ငန်း စဉ်များအပေါ် ပြည်သူလူထု၏အသိ အမြင်ဗဟုသုတကို မှတ်တမ်းတင်နိုင် ရေးအတွက် “၂၀၁၄ ခုနှစ် မြန်မာ နိုင်ငံ ပြောင်းလဲနေသောလူမှုအဖွဲ့ အစည်းအတွင်းရှိ နိုင်ငံသားများ၏ အသိပညာနှင့် တန်ဖိုးထားမှုများ” စစ်တမ်းကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်း အတားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ပထမဆုံး အကြိမ် ကောက်ခံခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုစစ်တမ်းတွင် ပြည်သူများ အကြား အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများနှင့် လုပ်ငန်းများအကြောင်း ဗဟုသုတ အားနည်းနေခြင်း၊ ပြည်သူလူထု အကြား အချင်းချင်းယုံကြည်မှု နည်းပါးခြင်း၊ နိုင်ငံရေးသဘောထား ကွဲလွဲမှုမြင့်မားခြင်း၊ စီးပွားရေးအခွင့် အလမ်းများနှင့် ပတ်သက်၍ အလွန် အမင်း စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကို ဖော်ပြ ထားသည်။ ထို့အပြင် တိုင်းဒေသကြီး များနှင့် နိုင်ငံလုံးရှိ ပြည်နယ်များ အကြား၌ နိုင်ငံသားများ၏ အသိ ပညာဗဟုသုတပိုမိုနည်းပါးကြောင်း၊ အမျိုးသားများနှင့် နိုင်ငံလုံးရှိအမျိုး သမီးများ၏ အသိပညာ ဗဟုသုတ သည် အားနည်းလျက်ရှိကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ ထွန်းဝင်းနိုင်

### ကျောပိုးမှ

ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ဖို့ ထူးချွန်တဲ့အားကစားသမားတွေထွက် ပေါ်လာပြီး နိုင်ငံ့ဂုဏ်ကိုဆောင်နိုင်တဲ့ အားကစားသမားတွေ မွေးထုတ်နိုင် ဖို့ ရည်မှန်းပြီး အခုလို အမျိုးသား အားကစားပွဲတော်ကို ကျင်းပဖို့စီစဉ် ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်” ဟု မိဒီယာရှင်းလင်း ပွဲ၌ မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ်ကော်မတီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုး သားအားကစားကော်မတီ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသောင်းထိုက်က ရှင်းပြသည်။

အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် များကို ပထမအကြိမ်မှ တတိယ အကြိမ်အထိ ရန်ကုန်မြို့တွင်ကျင်းပ ခဲ့သော်လည်း စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော်ကို နေပြည်တော်၌ ကျင်းပရန်စီစဉ်ထား သည်။ နေပြည်တော်ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားရုံ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲပြီးစီးမည့် ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက် တွင် ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသည်။

အားကစားနည်းပေါင်း ၂၇ မျိုး ပါဝင်ဆင်နွှဲမည့် စတုတ္ထအကြိမ် မြောက် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များ မှ အားကစားသမားများအပြင် ဝန်ကြီး ဌာနများမှ ထူးချွန်အားကစားသမား များသည်လည်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ကိုယ်စားပြု အားကစား သမားများအဖြစ် ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ကြ မည်ဖြစ်ရာ ထူးချွန်အားကစားသမား များအားလုံး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မည်

အမျိုးသား အားကစားပွဲတော်ကြီး အဖြစ် မြင်တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ စတုတ္ထအကြိမ် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော် ဆင်နွှဲခြင်းဖြင့် အရှေ့တောင်အာရှတွင် အားကစား အဆင့် မြင့်မားပြီး ဆုတံဆိပ်များ ဆွတ်ခူးနိုင်ရေး၊ ထိုမှ အာရှအဆင့် တွင် အားကစားအောင်မြင်မှုများရရှိ နိုင်ရေးမှသည် ကမ္ဘာ့အဆင့် အား ကစားအောင်မြင်မှုများ ရယူနိုင်ရေး တို့အတွက် ရည်မှန်းချက်ထားပြီး ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာ့အားကစားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ပြီးအောင်မြင်မှုများရရှိစေရန်အတွက် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော်များ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်သူများစိတ်ဝင် စားသော ရိုးရာလက်ဝေကိုလည်း စည်းကမ်း စနစ်တကျယှဉ်ပြိုင်ရေး အပြင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် များတွင် အားကစားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက်လည်း အမျိုးသားအား ကစားပွဲတော်ကိုကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် အမျိုး သားအားကစားပွဲတော်ကို လာမည့် ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပမည်ဖြစ်သော်လည်း အချို့ အားကစားပြိုင်ပွဲများကိုမူ ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်မှ စတင်ကျင်းပယှဉ်ပြိုင်ရန် စီစဉ်ထားသည်။

ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးပါဝင်ဆင်နွှဲ အားပေးနိုင်ရန်အတွက် စတုတ္ထ အကြိမ်အမျိုးသား အားကစားပွဲတော် ကို ၁၇ နှစ်ကြာမှ ပြန်လည်ကျင်းပ သည်ဖြစ်ရာ တစ်နိုင်လုံးရှိ ထူးချွန် အားကစားသမားများ၏ အားကြီး မာန်တက်ပါဝင်ဆင်နွှဲမှုကို တွေ့မြင် အားပေးကြရတော့မည်ဖြစ်သည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

### ပရူဆိုမြို့နယ်ရှိ ဘိန်းခင်း ၃၆

ပရူဆို ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ကယားပြည်နယ် ပရူဆိုမြို့နယ် အတွင်းရှိ တရားမဝင်စိုက်ပျိုးထား ရှိသော ဘိန်းခင်းများကို ပြည်သူ့ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများနှင့် နယ်မြေခံတပ်ရင်းမှ တပ်မတော်သားများ၊ ကျေးရွာပြည်သူ များ ပူးပေါင်းလျက် ဒီဇင်ဘာ ၁၀

ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက သွားရောက် ဖျက်ဆီးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဘိန်းခင်းဖျက်ဖျက် အဖွဲ့ သည်ဦးပရယ်ကျေးရွာအုပ်စု ဦးပရယ် ကျေးရွာ၏ အနောက်ဘက်ငါးမိုင် ခြောက်ဖာလုံခန့်အကွာတွင် ဘိန်းခင်း သုံးဧက၊ ခြောက်မိုင်ခန့် အကွာရှိ ဘိန်းခင်း ၁၅ ဧကနှင့် ၎င်းနှင့်ကပ်

လျက်ရှိသော ဘိန်းခင်းငါးဧကတို့ကို သွားရောက်ဖျက်ဆီးခဲ့ကြသည်။ ၎င်းအဖွဲ့ဆက်လက်ထွက်ခွာခဲ့ ရာ ဦးပရယ်ရွာ၏ အနောက်ဘက် ခြောက်မိုင် နှစ်ဖာလုံခန့်အကွာတွင် ဘိန်းခင်းငါးဧကနှင့် ခြောက်မိုင် လေးဖာလုံခန့်အကွာတွင် ဘိန်းခင်း ရှစ်ဧကတို့အား ဖျက်ဆီးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ဦးကျော်(ပရူဆို)

## နှစ်ထပ်ခွဲ လုံးချင်းတိုက်(ရှစ်လုံး) မြေနှစ်ဧကခွဲခန့်ရှိ မြေကွက်ကျယ် ငှားရန်ရှိ၊ သာယာရွှေပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၂၅၃၀၉၄၇၂၅၊ 10 AM-5PM

(12-12-2014) ရက်နေ့မှစ၍ Junction Cineplex တွင် စတင်ပြသမည့် ဇာတ်ကားများ

Junction Cineplex (Square) & (Maw Tin) 01 527055, 09 2544 24544, 01 225 244	Junction Cineplex (Square) & (Maw Tin) 01 527055, 09 2544 24544, 01 225 244	Junction Cineplex Nay Pyi Taw 067 421 615
--	--	--

၁။ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုနှင့် သက်မွေးပညာဦးစီးဌာန၊ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း(လက်ခုပ်ကုန်း) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၂။ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုနှင့် သက်မွေးပညာဦးစီးဌာန၊ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း(လက်ခုပ်ကုန်း)တွင် ကျောင်း အဝင်လမ်း(ပေ ၁၁၀၀) ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် မြန်မာ နိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ် အပ်ပါသည်။

၃။ တင်ဒါတင်သွင်းလိုသည့်ကုမ္ပဏီများသည် ဦးစီးဌာနမှသတ်မှတ်ထား သော လုပ်ငန်းစံနှုန်း ဒီဇိုင်းပုံစံများနှင့်အညီ အသေးစိတ်ရေးဆွဲတွက်ချက် တင်ပြရန်ဖြစ်ပြီး ကုမ္ပဏီမှ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူနှင့် (Profile)တင်ပြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

၄။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါလျှောက်လွှာများကို ၁၀-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှ ၂၃- ၁၂-၂၀၁၄ ရက်အထိ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း(လက်ခုပ် ကုန်း)တွင် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

၅။ တင်ဒါတင်သွင်းလိုသူသည် ကျောင်းအဝင်လမ်း ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်း လုပ်ငန်းအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် တင်ဒါအာမခံကြေးပေးသွင်း ပြီးမှ သတ်မှတ်အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံတင်သွင်းရမည်။

၆။ တင်ဒါကိုစွန့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိ လိုပါက နေ့စဉ် ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက်စုံစမ်း နိုင်ပါသည်။

တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း(လက်ခုပ်ကုန်း) ဖုန်း-၀၉-၈၆၄၃၄၄၊ ၀၉-၂၂၄၃၃၃၀၇၀

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

မအူပင်မြို့ ဓမ္မာရုံကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဏာနာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တအနုမိဝရ(ရွှေကျင် ဒုတိယသာသနာပိုင်) ၏ ထေရုပတ္တိအကျဉ်း

ဖွားမြင်တော်မူခြင်း

ဆရာတော် လောင်းလျာသည် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့နယ် ဘုရားကုန်းကျေးရွာ ခမည်းတော် ဦးအောင်သာ+ မယ်တော် ဒေါ်ကောင်း မယ်တို့မှ ၁၂၈၃ ခုနှစ် ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်တွင် ဖွားမြင်တော်မူသော သားရတနာဖြစ်သည်။

ရင်ရဟန်းအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိတော်မူခြင်း

ဆရာတော်လောင်းလျာသည် ၁၂၉၆ ခုနှစ် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့နယ် သပြေကုန်းကျေးရွာ ဓမ္မိကာရာမကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တတေဇောကို ဥပဇ္ဈာယ်ပြု၍ မိဘနှစ်ပါးတို့၏ ပစ္စယာနုဂုဏ်ဖြင့် ရှင်သာမဏေအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပါသည်။ ၁၃၀၃ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် မအူပင်မြို့ ဓမ္မိကာရုံရွှေကျင်ကျောင်း သီလဝိသောဓနိဏ္ဍာသိမ်၌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြေနုသောင်ကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဇာနတ္တရကို ဥပဇ္ဈာယ်ပြု၍ မအူပင်မြို့နေ ဦးထွန်းတင်+ ဒေါ်သိန်း မိသားစုတို့၏ ပစ္စယာနုဂုဏ်ကိုခံယူကာ မြင့်မြတ်သော ရဟန်းအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိတော်မူခဲ့ပါသည်။

ပရိယတ္တိစာပေသင်ယူဆည်းပူးတော်မူခြင်း

ဆရာတော်လောင်းလျာသည် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့ ဓမ္မိကာရုံ ရွှေကျင်ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တနန္ဒမာလာဘိဝံသထံတွင် ပရိယတ္တိစာပေများကို ဆည်းပူးသင်ယူခဲ့ပါသည်။

သာသနာရေးအားပေးဆောင်ရွက်တော်မူခြင်း

ဆရာတော်သည် ဓမ္မာရုံရွှေကျင်နိကာယ ဝိနည်းစာတော်ပြိုင်ပွဲကြီး မဟာနာယက ဆရာတော်အဖြစ်လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ပထမမြန်စာမေးပွဲ ကျင်းပရေးအဖွဲ့ ဩဝါဒါစရိယအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခြင်း၊ ပရိယတ္တိစာပေများ ပို့ချသင်ကြားပေးခြင်း၊ သာသနိကအဆောက်အအုံများ ပြုပြင်မွမ်းမံတည်ဆောက်ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး သံယုအဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကာ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ ယနေ့အထိ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်အဖြစ် သာသနာပြုတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ဘွဲ့တံဆိပ်အလှူခံရရှိတော်မူခြင်း

ဤသို့လျှင် ဆရာတော် ဗုဒ္ဓသာသနာတော်တိုးတက်ပြန့်ပွားရေးကို အထူးဆောင်ရွက်တော်မူခြင်း၊ ဝိသိဋ္ဌဗုဒ္ဓသာသနာပုဏ္ဏဂရုဂုဏ်၊ ဗုဒ္ဓသာသနာတော်အကျိုးစီးပွားကို အထူးဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ ဝိသိဋ္ဌဗုဒ္ဓသာသနာပိတမဂ္ဂဂုဏ်၊ ဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကို အထူးစောင့်ရှောက်တော်မူခြင်း၊ ဝိသိဋ္ဌဗုဒ္ဓသာသနာရက္ခိတဂုဏ်၊ သံယုတော်များကို ထူးခြားစွာ ကြီးကျယ်စေခြင်း၊ ဝိသိဋ္ဌမဟာနာယကဂုဏ်တို့နှင့် ပြည့်စုံတော်မူသောဆရာတော်သည် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ဆက်ကပ်လျှူဒါန်းသော အဘိဓမ္မာအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘွဲ့တံဆိပ်တော်မြတ်ကို ၁၃၇၅ (၂၀၁၄) ခုနှစ်တွင် အလှူခံရရှိတော်မူခဲ့ပါသည်။

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း

ဆရာတော်ကြီးသည် သာသနာတော်အကျိုးသယ်ပိုးဆောင်ရွက်တော်မူရင်း သက်တော် (၉၃ နှစ်) ၊ သိက္ခာတော် (၇၃)ဝါအရ ၁၃၇၆ ခုနှစ် နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၅ ရက် (၁၁- ၁၂-၂၀၁၄) ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁ နာရီ ၃၀ မိနစ်အချိန်တွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူကြောင်း သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သတင်းရရှိသည်။

ရွှေ့ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း ၁၂-၁၂-၂၀၁၄

Table with 3 columns: Commodity Name, Unit, and Price. Includes categories like 'ရွှေ့ဈေးနှုန်း (အောင်သဟာစိ)', 'နိုင်ငံတကာသုံးငွေကြေးပေါက်ဈေး (သိမ်မြူးငွေလဲကောင်တာ)', 'စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (Maxi Newday စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်)', and 'ဘုရင့်နောင်ကုန်ဝယ်ယူခြင်းဈေးနှုန်း'.

နမ့်ဆန်မြို့နယ်မှ တောင်သူများ အပိုင်ငွေရရှိရေး ဝ ဥစိုက်ပျိုးမည်

နမ့်ဆန်မြို့နယ် ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ တက်နေဝန်းစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းလီမိတက်မှ တောင်သူများအတွက် ဝ ဥသီး၊ ဝ ဥများ ပေးအပ်ပွဲ

အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက နမ့်ဆန်မြို့နယ် တက်နေဝန်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းလီမိတက် ရုံးခန်း၌ ကျင်းပသည်။ နမ့်ဆန်မြို့နယ် တောင်ကျော်

ကျေးရွာအုပ်စုသို့ ဝ ဥသီး ၁၀၅၀၊ ဝ ဥမျိုး ပိဿာ ၅၀၀၊ ပန်လွယ်ကျေးရွာအုပ်စုသို့ ဝ ဥသီး ပိဿာ ၇၀၀၊ ဝ ဥမျိုး ပိဿာ ၂၅၀၊ တောင်စကျေးရွာအုပ်စုသို့ ဝ ဥ ပိဿာ ၅၀၀၊ ဝ ဥမျိုး ပိဿာ ၂၅၀ တန်ဖိုးငွေတွက်

ဒါရိုက်တာနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ဦးဆောင် တောတောင်ရေမြေတို့မှာ တူညီကာ အသင်းသားခြောက်ဦးတို့ ကိုက်ညီမှုရှိသဖြင့် နမ့်ဆန်မြို့နယ် ပလောင် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသတွင် ဝ ဥများ ဖြစ်ထွန်းလျှင် တောင်သူများ အပိုင်ငွေရရှိတိုးတက်မည်ဖြစ်၍ ဝ ဥများ စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်တော့မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Advertisement for 'ပညာတံခွန်' (Education Fund) with contact information and details about educational support.

Advertisement for 'တော်လှန်ရေးမြို့သစ်၊ လက်ပံတန်းမြို့' (New Revolution City, Lantana City) with phone numbers and address.

Large advertisement for 'နေလမင်း အိမ်ခြံမြေနှင့် အထွေထွေအကျိုးဆောင်လုပ်ငန်း' (Nesalemye Real Estate and General Services) listing various services and contact details.

Advertisement for 'Think in English' language school, featuring a logo and contact information for B.Ed and IELTS courses.

Advertisement for 'အမြန်အလို့ရှိသည်' (Fast and Convenient) offering educational services and contact details.

Advertisement for 'အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း' (Informing the Public) regarding a specific notice or event.

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း' (You can get a license) with details about a service or product.

Advertisement for 'သွေးသည်အသက်' (Blood is Life) with contact information and details.

Advertisement for 'ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း' (Vehicle Registration Book Copy Request) with details on how to request a copy.



ကြော်ငြာ

# စက္ကန့်ဖိုပဲ ပေးပါ။

အခုမြန်မာပြည်တွင်း ဘယ်ဖုန်းကိုပဲ ခေါ်ခေါ်  
စက္ကန့်ခြောက်ဆယ် ကို ၂၅ကျပ်ပဲ  
ကျသင့်ပါတယ်။

## ooredoo



စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း အသေးစိတ်ကို ပိုမိုသိရှိနိုင်ရန်  
[www.ooredoo.com.mm](http://www.ooredoo.com.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ။

ဥပဒေကြမ်း

# ပြည်တွင်းရေးကြောင်းသွားရေယာဉ်ဥပဒေကြမ်း

ပြည်တွင်းရေးကြောင်းသွားရေယာဉ်ဥပဒေကြမ်း  
(၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ်၊ )  
( ၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ လ ရက် )  
(၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ လ ရက် )

နိဒါန်း

ပြည်တွင်း ရေကြောင်းများတွင် အသုံးပြုလျက်ရှိသော ရေယာဉ်များ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် ၁၉၁၇ ခုနှစ်၊ ပြည်တွင်း ရေကြောင်းသွား မီးသင်္ဘောများ အက်ဥပဒေမှာ မူရင်း ၁၉၁၇ ခုနှစ် အိန္ဒိယ အက်ဥပဒေအားနိင်တော်တွင် အာဏာသက်ရောက်စေခဲ့သော အက်ဥပဒေ ဖြစ်ပြီး ထိုအက်ဥပဒေ၏ ပြဋ္ဌာန်းချက်များမှာ လက်ရှိအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီ မှုမရှိသည့်အတွက်ကြောင့်လည်းကောင်း၊ ပြောင်းလဲလာသော အခြေအနေ များအရ ရေနေ့ငွေသုံး မီးသင်္ဘောအစား ဒီဇယ်အင်ဂျင်နှင့် လျှပ်စစ်စသည့် စွမ်းအင်သုံးရေယာဉ်များ အမျိုးအစားများစွာ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည့်အတွက် ကြောင့်လည်းကောင်း ဥပဒေအသစ်ပြန်လည်ရေးဆွဲ ပြဋ္ဌာန်းရန် လိုအပ်လာ သဖြင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အခန်း(၁)

အမည်၊ အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်၊ သက်ဆိုင်ခြင်းနှင့် ကင်းလွတ်ချက်များ

၁။ ဤဥပဒေကို ပြည်တွင်းရေးကြောင်းသွားရေယာဉ် ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤဥပဒေတွင်ပါရှိသော အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည် -

(က) **ရေယာဉ်** ဆိုသည်မှာ ခရီးသည်နှင့် ကုန်စည်တစ်မျိုးမျိုးကို ဖြစ်စေ၊ နှစ်မျိုးလုံးကိုဖြစ်စေ ပြည်တွင်းရေကြောင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သော ရေယာဉ်တစ်မျိုးမျိုးကိုသော်လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်းရေကြောင်း၌ လုပ်ငန်းတစ်ခုခုကို ဆောင်ရွက် သော ရေယာဉ်တစ်မျိုးမျိုးကိုသော်လည်းကောင်း ဆိုသည်။ ယင်း စကားရပ်တွင် တွဲတွဲနဲ့ တွဲဆွဲရေယာဉ်များသည်လည်းကောင်း၊ စက်မဲ့ကုန်တွဲ ရေနံတွဲနှင့် ရေတွင်ပေါ်သော အခြားတွဲများသည် လည်းကောင်း၊ လေကူရှင်သုံးရေယာဉ်၊ အပျော်စီးရေယာဉ်၊ ဖောင် နှင့် ရွက်လှေများသည်လည်းကောင်း ပါဝင်သည်။

(ခ) **ပြည်တွင်း ရေကြောင်း** ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ တော်အတွင်းရှိ ရေယာဉ်ဖြင့် သွားလာနိုင်သော မြစ်၊ ချောင်း၊ တူးမြောင်း၊ အင်း သို့မဟုတ် ရေကန်ကိုဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ် တွင် ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက ပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန် ချ်သတ်မှတ်သည့် အခြားရေပြင်ဧရိယာတစ်ခုခုလည်းပါဝင်သည်။

(ဂ) **ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်** ဆိုသည်မှာ ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနတွင် မှတ်ပုံတင်ထားသော သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ရန် တာဝန်ရှိသော ရေယာဉ်ကို ပိုင်ဆိုင်သည့် ပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် အဖွဲ့ အစည်းကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်က လွဲအပ် တာဝန်ပေးထားသော မန်နေဂျာ သို့မဟုတ် ကိုယ်စားလှယ်တို့ ပါဝင်သည်။

(ဃ) **တိုင်းတာစစ်ဆေးရေးမှူး** ဆိုသည်မှာ ရေယာဉ်အား တိုင်းတာ စစ်ဆေးရန် ဤဥပဒေအရ တာဝန်ပေးအပ်ထားသူကို ဆိုသည်။

(င) **စစ်ဆေးရေးအရာရှိ** ဆိုသည်မှာ ပြည်တွင်းရေကြောင်းသွား ရေယာဉ်များအတွက် ဤဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ လိုအပ် ချက်များအား စစ်ဆေးရန် ဤဥပဒေအရ တာဝန်ပေးအပ်ထားသူကို ဆိုသည်။

(စ) **ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်းလက်မှတ်** ဆိုသည်မှာ ရေယာဉ်အားလိုအပ်သည့် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှုများအတွက် ဤဥပဒေနှင့်အညီ တည်ဆောက်မှု၊ တပ်ဆင်မှုနှင့် ထိန်းသိမ်းမှု များကို တိုင်းတာစစ်ဆေးထားသည့် အထောက်အထား သက်သေ ခံလက်မှတ်ကို ဆိုသည်။

(ဆ) **တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်း အစီရင်ခံစာ** ဆိုသည်မှာ ရေယာဉ်အား တိုင်းတာစစ်ဆေးတွေ့ရှိမှုအခြေအနေကို ဖော်ပြသော အစီရင်ခံ စာကို ဆိုသည်။

(ဇ) **ခရီးသည်တင်ရေယာဉ်** ဆိုသည်မှာ ခရီးသည် ၁၂ ဦးထက် ပို၍ သယ်ဆောင်သော ရေယာဉ်ကို ဆိုသည်။

(ဈ) **ရေထုတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှု** ဆိုသည်မှာ ပြည်တွင်းရေကြောင်း တွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ဂေဟစနစ်ကို တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ ထိခိုက်ပျက်စီးစေမှု သို့မဟုတ် ညစ်ညမ်းစေမှု ကိုသော်လည်းကောင်း၊ ရေထုသဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ရှိ သက်ရှိ သက်မဲ့တို့၏ ဖြစ်စဉ်အပေါ် ထိခိုက်ပျက်စီးစေမှု သို့မဟုတ် ဆုံးရှုံး နှစ်နာစေမှုကိုသော်လည်းကောင်း ဆိုသည်။

(ည) **ခရီးစဉ်** ဆိုသည်မှာ ပြည်တွင်းရေကြောင်းသွားရေယာဉ် ထွက်ခွာ မည့်နေရာမှ ရောက်ရှိလိုသည့်နေရာအကြား ခရီးလမ်းကြောင်း တစ်လျှောက်ကိုဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ရေယာဉ်ရောက်ရှိ ရပ်နားနေသည့် နေရာများလည်း ပါဝင်သည်။

(ဋ) **ဝန်တင်မျဉ်း** ဆိုသည်မှာ ရေယာဉ်တွင် တင်ဆောင်သည့် ကုန်စည် များ၏ ဝန်အလေးချိန်အတွက် ဝန်တင်မျဉ်းဆိုင်ရာသတ်မှတ်ချက် များနှင့်အညီ ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက သတ်မှတ်ပေးထားသည့် စည်းမျဉ်းများအရ ရေယာဉ်၏ကိုယ်ထည် တွင် ရေးဆွဲမှတ်သားထားသည့် ဝန်တင်မျဉ်း အမှတ်အသားကို

ဆိုသည်။

(၄) **ဝန်ကြီးဌာန** ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့၏ ပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်။

(၅) **ဦးစီးဌာန** ဆိုသည်မှာ ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ကို ဆိုသည်။

(ဃ) **ရေယာဉ်အုပ်** ဆိုသည်မှာ သက်ဆိုင်ရာ ရေယာဉ်တွင် ရေယာဉ်ကို ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သူ၊ ရေယာဉ်အား ဦးစီးမောင်းနှင်ခြင်းတွင် အဓိက တာဝန်အရှိဆုံးသူကို ဆိုသည်။

(ဏ) **စက်ခန်းအုပ်** ဆိုသည်မှာ သက်ဆိုင်ရာ ရေယာဉ်တွင် ရေယာဉ်၏ စက်ခန်းပိုင်းဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သူ၊ အင်ဂျင်နီယာ သို့မဟုတ် စက်များအား ထိန်းသိမ်းမောင်းနှင်ခြင်းတွင် အဓိကတာဝန်အရှိဆုံး သူကို ဆိုသည်။

(တ) **ရေယာဉ်ဝန်ထမ်း** ဆိုသည်မှာ ရေယာဉ်အုပ်မှအပ ဤဥပဒေနှင့် သက်ဆိုင်သော ရေယာဉ်ပေါ်တွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်သူ သို့မဟုတ် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သူတစ်ဦးဦး ကို ဆိုသည်။

(ထ) **ရေယာဉ်တည်ဆောက်ခြင်းဆိုင်ရာလိုဏ်** ဆိုရာတွင် ဤဥပဒေကို လိုက်နာ၍ တည်ဆောက်ရမည့် ရေယာဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရေယာဉ် ပုံစံထုတ်ခြင်းနှင့်ရေးဆွဲခြင်း၊ ဝန်တင်မျဉ်းတွက်ချက်ခြင်း၊ လုံးပေါင်း တန်ချိန်တွက်ချက်ခြင်း၊ ရေယာဉ်တည်ငြိမ်မှု တွက်ချက်ခြင်း၊ ရေယာဉ် ကိုယ်ထည်ကြံ့ခိုင်မှုတွက်ချက်ခြင်း၊ ရေယာဉ်တည်ဆောက်ခြင်း၊ ရေယာဉ်တည်ဆောက်ခြင်းဆိုင်ရာ အတိုင်ပင်ခံ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် အခြားသောရေယာဉ်၏ အင်ဂျင်နီယာဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်လိုသူအား ဦးစီးဌာနမှထုတ်ပြန်သော စည်းကမ်းသတ် မှတ်ချက်များနှင့်အညီ စစ်ဆေးပြီး ထုတ်ပေးသော အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်တစ်ခုခုကိုဆိုသည်။

(ဒ) **ကုန်စည်** ဆိုရာတွင်ရေယာဉ်ဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်သည့် ခရီးသည်မှ လွဲ၍ သက်ရှိ၊ သက်မဲ့ကုန်ပစ္စည်းအားလုံး ပါဝင်သည်။

သက်ဆိုင်ခြင်း

၃။ ဤဥပဒေသည် ပုဒ်မ ၄ အရ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုသော ရေယာဉ်များမှအပ နိုင်ငံတော်၏ ပြည်တွင်းရေကြောင်းတွင်သွားလာသည့် မြန်မာသင်္ဘောများ မှတ်ပုံတင်ဥပဒေအရ မှတ်ပုံတင်ထားသော သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်ရန် တာဝန်ရှိ သော မည်သည့်ရေယာဉ်အမျိုးအစားမဆိုသက်ဆိုင်စေရမည်။

ကင်းလွတ်ချက်

၄။ ဤဥပဒေသည်အောက်ပါ သင်္ဘော သို့မဟုတ် ရေယာဉ်တို့နှင့် သက်ဆိုင် ခြင်းမရှိစေရ-

- (က) စစ်သင်္ဘော၊
- (ခ) ဝန်ကြီးဌာနက ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုထားသော ရေယာဉ်။

အခန်း(၂)

ရေယာဉ်များအားတိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်းနှင့် ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်းလက်မှတ်ထုတ်ပေးခြင်း

၅။ ဦးစီးဌာနသည် -

(က) ရေယာဉ်များအား တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ရန် သင့်လျော်သောနေရာဒေသများကို အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန် ၍ သတ်မှတ်ကြေညာထားရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က)အရ သတ်မှတ်သော နေရာဒေသများတွင် လုပ်ငန်း များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဦးစီးဌာနမှ သက်ဆိုင်ရာ အရာရှိများကို တိုင်းတာ စစ်ဆေးရေးမှူးများနှင့် စစ်ဆေးရေး အရာရှိများအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးရမည်။

(ဂ) လိုအပ်ပါက ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ရေယာဉ် တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သော လုပ်ငန်းကိစ္စများကို ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဦးစီးဌာန၏ကိုယ်စား ဆောင်ရွက်မည့် ပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများကို စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်၍ တာဝန် လွှဲအပ်ပေးနိုင်သည်။

(ဃ) ရေယာဉ်များ တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရေယာဉ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်ထုတ်ပေးရန် ခွင့်ပြုနိုင်သည့် ရေယာဉ်အတန်းအစားများနှင့် အရေအတွက်တို့ကို အမိန့် ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ သတ်မှတ်ကြေညာနိုင်သည်။

၆။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ရေယာဉ်တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စများ၊ ရေယာဉ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်ထုတ်ပေးခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စများနှင့် စပ် လျဉ်း၍ စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်နိုင်သည်။

၇။ ဦးစီးဌာနသည် အမြန်ရေယာဉ်များအတွက် ပြေးဆွဲခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များ၊ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက် များအား သတ်မှတ်ကြေညာပေးရမည်။

၈။ (က) တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်းခံယူရမည့် ရေယာဉ်၏ပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် ရေယာဉ်အုပ်သည် သတ်မှတ်ထားသည့် တိုင်းတာစစ်ဆေးမှုစရိတ် နှင့် အခကြေးငွေများကို ဦးစီးဌာနသို့ ကြိုတင်ပေးသွင်းရမည်။

(ခ) ရေယာဉ်များတိုင်းတာစစ်ဆေးမှုခံယူရန် သတ်မှတ်ကြေညာထား သော ဆိပ်ကမ်းနေရာနှင့် အချိန်ဇယားအတွင်းမှအပ ရေယာဉ် ပိုင်ရှင်၏တောင်းဆိုချက်အရ သွားရောက်တိုင်းတာစစ်ဆေးရလျှင် ကုန်ကျစရိတ်များအား တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်း ခံယူသည့်ရေယာဉ်၏ ပိုင်ရှင်က ကျခံရမည်။

၉။ (က) ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်သည် သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေအရ ရေယာဉ်ကို

မှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့် ပြည်တွင်းရေကြောင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းအတွက် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရယူခြင်းမပြုမီ ရေယာဉ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်ထုတ်ပေးရန် ဦးစီးဌာနသို့ လျှောက်ထားရမည်။

(ခ) တိုင်းတာစစ်ဆေးရေးမှူးသည် ပုဒ်မခွဲ (က)အရ လျှောက်ထားချက် ကို စိစစ်ပြီး ရေယာဉ်အား သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် ညီညွတ်မှု ရှိ မရှိ တိုင်းတာစစ်ဆေးပြီး -

(၁) သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် ညီညွတ်ပါက ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်ထုတ်ပေး သင့်ကြောင်း သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်း အစီရင်ခံစာကို ဦးစီးဌာနသို့ တင်ပြရမည်။

(၂) သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် ညီညွတ်မှုမရှိပါက လိုအပ်ချက်များ ပြုပြင်ပြီး ပြန်လည်တင်ပြရန် တိုင်းတာ စစ်ဆေးခြင်းအစီရင်ခံစာဖြင့် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်ထံသို့ ပေးပို့ ရမည်။ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်က လိုအပ်ချက်များပြုပြင်ပြီး ပြန်လည် တင်ပြလာသည့်အခါ ထပ်မံ၍ တိုင်းတာစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ် ပြီး သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် ညီညွတ်ပါက ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်ထုတ်ပေး သင့်ကြောင်း သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် တိုင်းတာစစ်ဆေး ခြင်း အစီရင်ခံစာကို ဦးစီးဌာနသို့ တင်ပြရမည်။

၁၀။ တိုင်းတာ စစ်ဆေးရေးမှူးသည် -

(က) ရေယာဉ်အား တိုင်းတာစစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ပြီး ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များ ဆောင်ရွက်ဆဲကာလ၌ ထိုလိုအပ်ချက်များသည် ရေယာဉ်ခွတ်မောင်းသွားလာခြင်းကို ထိခိုက်စေသည့် အကြောင်း ကိစ္စရပ်များ မဟုတ်သည့် အခြေအနေမျိုးတွင် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်အား စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်၍ သက်တမ်းသုံးလထက်မပိုသော ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း ယာယီလက်မှတ်ကို ထုတ် ပေးနိုင်သည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ထုတ်ပေးသော ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်း ကြောင်း ယာယီလက်မှတ်သက်တမ်းမကုန်မီ ထပ်မံ၍ တိုင်းတာ စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ပြီး သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် ညီညွတ်ပါက ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ် ထုတ်ပေးသင့်ကြောင်း သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် တိုင်းတာစစ်ဆေး ခြင်း အစီရင်ခံစာကို ဦးစီးဌာနသို့ တင်ပြရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ထုတ်ပေးသော ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်း ကြောင်း ယာယီလက်မှတ်သက်တမ်းမကုန်မီ ထပ်မံ၍ တိုင်းတာ စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ပြီး သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်စံညွှန်းများနှင့် ညီညွတ်ပါက ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ် ထုတ်ပေးသင့်ကြောင်း သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် တိုင်းတာစစ်ဆေး ခြင်း အစီရင်ခံစာကို ဦးစီးဌာနသို့ တင်ပြရမည်။

၁၁။ (က) ဦးစီးဌာနသည် ပုဒ်မ ၉ သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၁၀ ပုဒ်မခွဲ(ခ)အရ တင်ပြသည့် တိုင်းတာစစ်ဆေးရေးမှူး၏စစ်ဆေးခြင်းအစီရင်ခံစာ ကို စိစစ်ပြီး လိုအပ်ပါက စည်းကမ်းချက်များသတ်မှတ်၍ ရေယာဉ် ပိုင်ရှင်အား ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်ကို ထုတ်ပေးခြင်း၊ သို့မဟုတ် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်ရှိပါက ထုတ်ပေးရန် ငြင်းပယ်ခြင်းပြုနိုင်သည်။

(ခ) ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်သက်တမ်းသည် ထုတ်ပေးသည့်နေ့မှ စ၍ တစ်နှစ်ထိ သတ်မှတ်နိုင်သည်။

၁၂။ (က) မည်သည့် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့် ရေယာဉ်အုပ်မျှ ပြည်တွင်းရေကြောင်း တွင် သက်တမ်းရှိသော ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်မပါရှိလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ အဆိုပါလက်မှတ်သည် အသုံးပြုမည့်ခရီးစဉ်၊ လုပ်ငန်းနှင့် အကျိုးဝင်မှုမရှိလျှင်သော် လည်းကောင်း ပြည်တွင်းရေကြောင်းသွား ခရီးစဉ် သို့မဟုတ် လုပ်ငန်းတွင် အသုံးပြုခြင်း သို့မဟုတ် ခွတ်မောင်းသွားလာခြင်း မပြုရ။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်သည် ပြည်တွင်း ရေကြောင်းသွား ရေယာဉ်၏ ခရီးစဉ်တစ်ခုအတွင်း လမ်းခရီးကြားကာလတွင် ရေယာဉ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်သက်တမ်းကုန်ဆုံး သွားသည့်အခါ ထိုသို့ကုန်ဆုံးသည့်နေ့မှ သက်တမ်း တိုးမြှင့်ပေးရန် ပြန်လည်စစ်ဆေးမှုခံယူနိုင်မည့်နေရာသို့ ရောက်ချိန်အထိ ရေယာဉ် ကို အသုံးပြုခြင်း သို့မဟုတ် ခွတ်မောင်းသွားလာခြင်းနှင့် သက်ဆိုင် ခြင်းမရှိစေရ။ သို့ရာတွင် အဆိုပါ ကြားကာလမှာ ရက်ပေါင်း ၆၀ ထက် မပိုစေရ။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်သည် ပြည်တွင်း ရေကြောင်းသွား ရေယာဉ်၏ ခရီးစဉ်တစ်ခုအတွင်း လမ်းခရီးကြားကာလတွင် ရေယာဉ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်သက်တမ်းကုန်ဆုံး သွားသည့်အခါ ထိုသို့ကုန်ဆုံးသည့်နေ့မှ သက်တမ်း တိုးမြှင့်ပေးရန် ပြန်လည်စစ်ဆေးမှုခံယူနိုင်မည့်နေရာသို့ ရောက်ချိန်အထိ ရေယာဉ် ကို အသုံးပြုခြင်း သို့မဟုတ် ခွတ်မောင်းသွားလာခြင်းနှင့် သက်ဆိုင် ခြင်းမရှိစေရ။ သို့ရာတွင် အဆိုပါ ကြားကာလမှာ ရက်ပေါင်း ၆၀ ထက် မပိုစေရ။

၁၃။ တိုင်းတာ စစ်ဆေးရေးမှူးသည်-

(က) ရေယာဉ်များ ကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအလို့ငှာ ပြည်တွင်းရေကြောင်းသွား ရေယာဉ်ပေါ်သို့ တက်ရောက်၍ သင့် လျော်သည့်အချိန်တွင် ရေယာဉ်ကိုယ်ထည်၊ အင်ဂျင်နှင့် အခြား စက်ပစ္စည်းများကို တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်းရေယာဉ်ပေါ်ရှိမည်သည့် နေရာကိုမဆို ဝင်ရောက်စစ်ဆေးခြင်းနှင့် စာရွက်စာတမ်းအထောက် အထားများကို စစ်ဆေးခြင်း ပြုနိုင်သည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရေယာဉ်၏ ကုန်တင် ကုန်ချ ခြင်းဆောင်ရွက်မှုကို မလိုအပ်ဘဲဟန့်တားမှုနှင့် နှောင့်နှေးကြန့် ကြာမှုများဖြစ်စေခြင်း သို့မဟုတ် ကြိုတင်သတ်မှတ်ထားသည့်အချိန် အတိုင်း ထွက်ခွာရမည့် ပြည်တွင်း ရေကြောင်းခရီးစဉ်ကို ထိခိုက် ကြန့်ကြာစေခြင်းများ မဖြစ်စေရ။

၁၄။ စစ်ဆေးရေး အရာရှိသည် -

(က) ရေယာဉ်တွင် သက်တမ်းရှိသော ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်း ကြောင်းလက်မှတ်နှင့် ရေယာဉ်အုပ်၊ စက်ခန်းအုပ်တို့၏ သတ်မှတ် ထားသော ကျွမ်းကျင်မှု လက်မှတ်များ ရှိ မရှိကိုလည်းကောင်း၊ ရေယာဉ်၏ စက်ပစ္စည်းကိရိယာများ ကောင်းမွန်မှု ရှိ မရှိနှင့် ကုန်စည်များကို ဝန်တင်မျဉ်းဆိုင်ရာသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ တင်ဆောင်ထားခြင်း ရှိ မရှိတို့နှင့် စာရွက်စာတမ်းအထောက် အထားများကိုလည်းကောင်း သင့်လျော်သည့်အချိန်တွင် ရေယာဉ် ပေါ်သို့ တက်ရောက်စစ်ဆေးနိုင်သည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရေယာဉ်၏ ကုန်တင်ကုန်ချ

ဥပဒေကြမ်း

စာမျက်နှာ (၁၅) မှ

ခြင်း ဆောင်ရွက်မှုကိုမလိုအပ်ဘဲ ဟန့်တားမှုနှင့် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုများ ဖြစ်စေခြင်း သို့မဟုတ် ကြိုတင်သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်အတိုင်း ထွက်ခွာရမည့် ပြည်တွင်းရေးကြောင်း ခရီးစဉ်ကို ထိခိုက်ကြန့်ကြာစေခြင်းများ မဖြစ်စေရ။

၁၅။ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်၊ ရေယာဉ်အုပ်နှင့် ရေယာဉ်ဝန်ထမ်းများသည် တိုင်းတာစစ်ဆေးရေးမျိုးက တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်းဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ စစ်ဆေးရေးအရာရှိက စစ်ဆေးခြင်းဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ လိုအပ်သော အကူအညီများပေးခြင်း၊ တိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်းနှင့် စစ်ဆေးခြင်းများ လွယ်ကူချောမွေ့စေရန် အထောက်အပံ့ပစ္စည်းများနှင့် ရေယာဉ်၏ သက်ဆိုင်ရာသတင်းအချက်အလက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

၁၆။ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့် ရေယာဉ်အုပ်တို့သည်-

- (က) ဦးစီးဌာနမှ ခွင့်ပြုပြီးသော ရေယာဉ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်ကို လက်ခံရရှိပါက ရေယာဉ်အသုံးပြုစဉ်ကာလအတွင်း အဆိုပါ လက်မှတ်၏ မူရင်းခွဲမိတ္တူကို ရေယာဉ်ပေါ်တွင် လူအများ အလွယ်တကူမြင်နိုင်သောနေရာ၌ ထိုလက်မှတ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးသည့် အချိန်အထိ ချိတ်ဆွဲပြသထားရမည်။
- (ခ) သက်တမ်းကုန်ဆုံးသော၊ ရပ်ဆိုင်းထားသော သို့မဟုတ် ဖျက်သိမ်းပြီးသော ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်ကို ထိုသို့ သက်တမ်းကုန်ဆုံးသည့် နေ့၊ ရပ်ဆိုင်းသည့်နေ့ သို့မဟုတ် ဖျက်သိမ်းသည့်နေ့မှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ဦးစီးဌာနသို့ ပြန်လည်အပ်နှံရမည်။

၁၇။ ဦးစီးဌာနသည် -

- (က) ရေယာဉ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်များ၏ သက်တမ်း တိုးမြှင့်ပေးရန် လျှောက်ထားခြင်း၊ သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးခြင်း၊ ထိုလက်မှတ်ကို ရပ်ဆိုင်းခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်ချက်များ ထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ခ) ရေယာဉ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်ထုတ်ပေးထားသော ရေယာဉ်မှာ သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်ညီညွတ်မှု မရှိတော့လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်ကသတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ ထုတ်ပေးထားသော ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်ကို ကာလသတ်မှတ်၍ ရပ်ဆိုင်းခြင်း သို့မဟုတ် ဖျက်သိမ်းခြင်း ပြုနိုင်သည်။
- (ဂ) ရေယာဉ်တွင် သတ်မှတ်ထားသော ဝန်တင်မျဉ်းမြှုပ်သည်အထိ ခရီးသည်နှင့် ကုန်စည်များတင်ဆောင်သော ရေယာဉ်၏ ရေယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း လက်မှတ်ကို အနည်းဆုံး ၃ လမှ ၆ လ အထိ ရပ်ဆိုင်းခြင်းပြုနိုင်သည်။

အခန်း (၃)

ရေယာဉ်အုပ်နှင့် စက်ခန်းအုပ်များ၏ ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်များ

၁၈။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်တွင်းရေးကြောင်းသွား ခရီးသည်တင်ရေယာဉ်နှင့် ကုန်စည်တင် ရေယာဉ်များတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် ရေယာဉ်အုပ်နှင့် စက်ခန်းအုပ်အတွက် ကျွမ်းကျင်မှုအဆင့်အတန်းသတ်မှတ်ခြင်း၊ အရည်အချင်းစစ်ဆေးခြင်း၊ ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် လိုအပ်သော အခကြေးငွေများဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်များကို ကာလသတ်မှတ်၍ ရပ်ဆိုင်းခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း သတ်မှတ်နိုင်သည်။

၁၉။ ဦးစီးဌာနသည် -

- (က) ရေယာဉ်အုပ်နှင့်စက်ခန်းအုပ်အား ထုတ်ပေးသော ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်ပုံစံများကို ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် သတ်မှတ်နိုင်သည်။
- (ခ) ကျွမ်းကျင်မှုအဆင့်အတန်းနှင့် အရည်အချင်းပြည့်မီသော ရေယာဉ်အုပ်နှင့်စက်ခန်းအုပ်အား သက်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်မှု လက်မှတ်များကို သတ်မှတ်ထားသော အရည်အချင်းစစ်ဆေးခ ပေးသွင်းစေပြီး ထုတ်ပေးနိုင်သည်။
- (ဂ) ပုဒ်မ ၂၀၊ ပုဒ်မခွဲ(ဃ)အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်ပြီး သတ်မှတ်ထားသော ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ် သက်တမ်းတိုးမြှင့်ခ ပေးသွင်းစေ၍ ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးနိုင်သည်။

၂၀။ ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ် ရရှိသော ရေယာဉ်အုပ်နှင့်စက်ခန်းအုပ်သည်-

- (က) မိမိ မောင်းနှင်ခွင့်ရှိသော ရေယာဉ်အား ဆိပ်ကမ်းနယ်နိမိတ်အတွင်း ရေကြောင်းပြမပါဘဲ မောင်းနှင်ခွင့်ရှိသည်။
- (ခ) ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်ဆိုင်ရာ စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာရမည်။
- (ဂ) ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်စည်းကမ်းချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ခြင်းကြောင့် ဤဥပဒေအရ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံရပြီး ဦးစီးဌာနက ယင်းတို့၏ ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်ကို ကာလသတ်မှတ်၍ ရပ်ဆိုင်းခြင်း သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ခြင်းပြုလျှင် ထုတ်ပေးထားသော ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်ကိုဦးစီးဌာနသို့ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ပြန်လည်အပ်နှံရမည်။
- (ဃ) ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်သက်တမ်း ကုန်ဆုံးပြီးနောက် ဆက်လက်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်လိုသည့်အခါ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ် သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးရန် ဦးစီးဌာနသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

၂၁။ မည်သည့် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်မျှ ရေယာဉ်အမျိုးအစားအလိုက် -

- (က) ကိုင်ဆောင်ရမည့် ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်မရှိသော ရေယာဉ်အုပ် သို့မဟုတ် စက်ခန်းအုပ်ကို ခန့်အပ်ခြင်းမပြုရ။
- (ခ) အနည်းဆုံး သတ်မှတ်ထားသည့် ရေယာဉ်ဝန်ထမ်းအရေအတွက်

ထက်လျော့၍ ရေယာဉ်ကို အသုံးပြုခြင်း သို့မဟုတ် ခုတ်မောင်းသွားလာခြင်းမပြုရ။

၂၂။ မည်သူမျှရေယာဉ် အမျိုးအစားအလိုက် ကိုင်ဆောင်ရမည့် ကျွမ်းကျင်မှုလက်မှတ်မရှိဘဲ ရေယာဉ်အုပ် သို့မဟုတ် စက်ခန်းအုပ်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခြင်းမပြုရ။

အခန်း (၄)

ရေယာဉ် တည်ဆောက်ခြင်း

၂၃။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ရေယာဉ်တည်ဆောက်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရေယာဉ်တည်ဆောက်သူ၊ ပုံစံထုတ်သူ၊ ကြီးကြပ်သူနှင့် အင်ဂျင်နီယာများအား ကျွမ်းကျင်မှုအဆင့်အတန်း သတ်မှတ်ခြင်း၊ အရည်အချင်းစစ်ဆေးခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ လိုင်စင်များထုတ်ပေးခြင်း၊ လိုအပ်သော အခကြေးငွေများ သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သော ကိစ္စရပ်များအတွက်လည်းကောင်း၊ ရေယာဉ်တည်ဆောက်ခြင်းဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်း သတ်မှတ်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း သတ်မှတ်နိုင်သည်။

၂၄။ (က) ဤဥပဒေနှင့် သက်ဆိုင်သော ရေယာဉ်ကို တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်လိုသူသည် သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအလိုက်ရေယာဉ်တည်ဆောက်ခြင်းဆိုင်ရာ လိုင်စင်ရရှိရန် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဦးစီးဌာနသို့ လျှောက်ထားရမည်။

(ခ) ဦးစီးဌာနသည် ပုဒ်မခွဲ (က)အရ လျှောက်ထားချက်ကို စိစစ်ပြီး လုပ်ငန်းအမျိုးအစားအလိုက် ရေယာဉ်တည်ဆောက်ခြင်းဆိုင်ရာ လိုင်စင်ထုတ်ပေးရန် ခွင့်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းပယ်ခြင်းပြုနိုင်သည်။

(ဂ) ဦးစီးဌာနသည် ပုဒ်မခွဲ(ခ)အရ ခွင့်ပြုပါကလိုင်စင်အမျိုးအစား၊ သက်တမ်းနှင့် စည်းကမ်းချက်များသတ်မှတ်၍ ရေယာဉ်တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် လုပ်ငန်းအမျိုးအစားအလိုက် မှတ်ပုံတင်၍ ရေယာဉ်တည်ဆောက်ခြင်းဆိုင်ရာ လိုင်စင်ထုတ်ပေးရမည်။

(ဃ) မည်သူမျှ ပုဒ်မခွဲ (ဂ)အရ ထုတ်ပေးသောရေယာဉ်တည်ဆောက်ခြင်းဆိုင်ရာ လိုင်စင်မရှိဘဲ ရေယာဉ်တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့်လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ခြင်းမပြုရ။

အခန်း (၅)

ရေယာဉ်များ၊ ခရီးသည်နှင့် ကုန်စည်သယ်ယူပို့ဆောင်ရာတွင် အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်မှု ကာကွယ်ခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ

၂၅။ ဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပြည်တွင်းရေးကြောင်းတွင် အောက်ဖော်ပြပါအချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်နိုင်သည် -

- (က) ရေယာဉ်ပေါ်တွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ ရေယာဉ်ချင်းတိုက်မိခြင်းနှင့် အခြားမတော်တဆမှုများမှ ကြိုတင်ကာကွယ်ရန်အချက်များ၊
- (ခ) ရေထုတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှုများ ကာကွယ်ထားဆီးရေးအချက်များနှင့် ရေယာဉ်ပေါ်တွင် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ညစ်ညမ်းမှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် ပစ္စည်းကိရိယာများ ထားရှိရန် အချက်များ၊
- (ဂ) ပြည်တွင်း ရေကြောင်းသွား ရေယာဉ်ပေါ်တွင် သယ်ဆောင်နိုင်သည့် အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် နည်းလမ်း သတ်မှတ်ချက်များ၊
- (ဃ) ပြည်တွင်းရေကြောင်းတွင် ကုန်စည်များတင်ဆောင်ခြင်း၊ ပို့ဆောင်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းအမျိုးအစား သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ပစ္စည်းအမျိုးအစားအလိုက် အန္တရာယ်ဖြစ်စေမှုအတိုင်းအတာကို ခွဲခြားပြီး ကုန်စည်တင်ဆောင်ခြင်းနှင့် ပို့ဆောင်ခြင်းပြုရာတွင် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက်များ၊
- (င) ပြည်တွင်း ရေကြောင်းသွား ရေယာဉ်ပေါ်တွင် မီးလောင်လျှင် မီးငြိမ်းသတ်နည်းနှင့် မီးသတ်ပစ္စည်းကိရိယာထားရှိခြင်းဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်များ၊
- (စ) ရေယာဉ်တွင် ဆောင်ယူရမည့် အသံပေးအချက်ပြခြင်းနှင့်မီးအလင်းရောင်ဖြင့် အချက်ပြခြင်းဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်များ၊
- (ဆ) ခရီးသည်များအတွက် အသက်အာမခံထားခြင်းနှင့် ကုန်စည်ပျောက်ဆုံးပျက်စီးမှုအတွက် တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ အာမခံထားခြင်းဆိုင်ရာအချက်များ၊
- (ဇ) သတ်မှတ်ထားသော ပြည်တွင်းရေကြောင်းတွင် ရေယာဉ်အမြန်နှုန်း သတ်မှတ်ချက်များ၊
- (ဈ) ရေယာဉ်မောင်းနှင်ခြင်းနှင့် ရွက်လွှင့်ခြင်းဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်များ၊
- (ည) တွဲဆွဲ ရေယာဉ်များ တွဲဆွဲခြင်းနှင့်တွန်းသော ရေယာဉ်များ ခုတ်မောင်းခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုက်နာရမည့်သတ်မှတ်ချက်များ၊
- (ဋ) ရေယာဉ်ပေါ်တွင် အသင့်တင်ဆောင်ရန် လိုအပ်သည့် အသက်ကယ်ပစ္စည်းကိရိယာများ၏ ပုံစံအမျိုးအစားနှင့် အရေအတွက်သတ်မှတ်ချက်များ၊
- (ဌ) ရေယာဉ်ပေါ် တင်ဆောင်နိုင်သော ခရီးသည်အရေအတွက် သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် ကန့်သတ်ချက်များ၊
- (ဍ) ခရီးသည်များနှင့် ကုန်စည်များ တင်ဆောင်ထားရှိခြင်းမပြုရန် တားမြစ်သည့် ရေယာဉ်၏ အပိုင်းအခြားနေရာများ သတ်မှတ်ခြင်း၊ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်က လိုက်နာဆောင်ရွက်ပေးရမည့် တာဝန်သတ်မှတ်ချက်များ၊
- (ဎ) ရေယာဉ် အမျိုးအစားအလိုက် ဝန်တင်မျဉ်းနှင့်ပတ်သက်သော စံနှုန်းသတ်မှတ်ချက်များ၊
- (ဏ) ကုန်စည်တင်ဆောင်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်သော စံနှုန်းသတ်မှတ်ချက်များ၊
- (တ) ရေယာဉ်အမျိုးအစားအလိုက် ခန့်အပ်ရမည့် ကျွမ်းကျင်မှု လက်မှတ်ကိုင်ဆောင်သည့် ရေယာဉ်အုပ်နှင့်စက်ခန်းအုပ် အရေအတွက်နှင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည့် အနည်းဆုံးရေယာဉ်ဝန်ထမ်း အရေအတွက် သတ်မှတ်ချက်များ၊
- (ထ) ရေယာဉ်များတွင် တပ်ဆင်ရမည့် ဆက်သွယ်ရေးကိရိယာများနှင့်

လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက်များ၊

- (ဒ) ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်များက ကျင့်သုံးရမည့်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် သတ်မှတ်ချက်များ၊
- (ဓ) သမားရိုးကျမဟုတ်သော ထူးခြားသည့် တာဝန်၊ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သည့် ရေယာဉ်များအတွက် လိုက်နာရန် သတ်မှတ်ချက်များ၊ အဆိုပါ ရေယာဉ်များအတွက် စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်၍ ထုတ်ပေးရမည့်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့် လက်မှတ်အမျိုးအစားများနှင့် ပုံစံများ၊

(န) ဤဥပဒေပါ ပြဌာန်းချက်များ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေးအတွက် လိုအပ်သော အခြားစည်းကမ်းချက်များနှင့် သတ်မှတ်ချက်များ။

၂၆။ ဦးစီးဌာနသည်-

- (က) ပုဒ်မ ၂၅ အရ ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်၊ ရေယာဉ်အုပ်၊ စက်ခန်းအုပ်နှင့်ရေယာဉ် ဝန်ထမ်းများ လိုက်နာရမည့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သတ်မှတ်ကြေညာထားရမည်။
- (ခ) ပုဒ်မ ၂၅ အရ ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ချက်များကိုလည်းကောင်း၊ ပုဒ်မခွဲ(က)အရ သတ်မှတ်ကြေညာချက်များကိုလည်းကောင်း ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်၊ ရေယာဉ်အုပ်၊စက်ခန်းအုပ်နှင့်ရေယာဉ်ဝန်ထမ်းများ လိုက်နာဆောင်ရွက်မှု ရှိ မရှိ စစ်ဆေးခြင်း၊ ထိုသို့ စစ်ဆေးရန် စစ်ဆေးရေး အရာရှိများအား တာဝန်ပေးခြင်း၊ ကြီးကြပ်ခြင်းနှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ပါက လိုအပ်သလို အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်း ပြုရမည်။

၂၇။ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့် ရေယာဉ်အုပ်သည် ရေယာဉ်ပေါ်သို့ တင်ဆောင်သော၊ ရောက်ရှိနေသော သို့မဟုတ် တင်ဆောင်မည်ဖြစ်သော မည်သည့် အထုပ်အဖိုးနှင့် လက်ဆွဲအိတ်တို့တွင်မဆို အန္တရာယ်ဖြစ်စေသောပစ္စည်းများ ပါဝင်သည်ဟု သံသယရှိလျှင် သို့မဟုတ် ယုံကြည်ရန်အကြောင်းရှိလျှင်-

- (က) အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းကို ရေယာဉ်ပေါ်သို့ တင်ဆောင်ရန် ငြင်းဆိုနိုင်သည်။
- (ခ) ကုန်စည်တွင် မည်သည့်အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းပါဝင်သည်ဟု သေချာစေရန် ထိုပစ္စည်းများ၏သဘောသဘာဝကို ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးကြည့်ရှုနိုင်သည်။
- (ဂ) သယ်ဆောင်ရန် လက်ခံထားသော ထိုအန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်း၏သဘာဝကို ကျေနပ်လက်ခံသည်အထိ ထိုပစ္စည်းအတင်အချပြုလုပ်ခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းထားနိုင်သည်။

၂၈။ မည်သူမျှ-

- (က) ရေယာဉ်ပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် ရေယာဉ်အုပ်ကို အသိပေးအကြောင်း ကြားခြင်းမရှိဘဲ အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းတစ်မျိုးမျိုးကို ရေယာဉ်ပေါ်သို့ တင်ဆောင်ခြင်း သို့မဟုတ် သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း မပြုရ။
- (ခ) အန္တရာယ်ဖြစ်စေသောပစ္စည်း ထည့်ထားသည့် အထုပ်အဖိုး၏ အပြင်ဘက်တွင် အထုပ်အဖိုးအတွင်း ပါဝင်သောပစ္စည်း၏ အကြောင်းကို ထင်ရှားအောင် မှတ်သား ဖော်ပြထားခြင်းမရှိဘဲ သော်လည်းကောင်း၊ အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းအမျိုးအစားအလိုက် အန္တရာယ်ဖြစ်စေမှုအတိုင်းအတာကို ခွဲခြားပြီး ကုန်စည်တင်ဆောင်ခြင်းနှင့်ပို့ဆောင်ခြင်းပြုရာတွင် ဦးစီးဌာနက သတ်မှတ်ထားသော လိုက်နာရမည့်စည်းကမ်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်၍သော်လည်းကောင်း မည်သည့်အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းကိုမျှ ထိုရေယာဉ်ပေါ်သို့တင်ဆောင်ခြင်း သို့မဟုတ် ရေယာဉ်ဖြင့် သယ်ဆောင်ခြင်းမပြုရ။

၂၉။ ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့် ရေယာဉ်အုပ်သည် -

- (က) ကုန်စည် တင်ဆောင်သူက ပုဒ်မ ၂၈ ပါ တားမြစ်ချက် တစ်ရပ်ရပ်ကိုချိုးဖောက်၍ အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းတစ်စုံတစ်ရာကို ပြည်တွင်းရေးကြောင်းသွား ရေယာဉ်ပေါ်သို့ တင်ဆောင်လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ အထုပ်အဖိုးတွင်ပါဝင်သောပစ္စည်းသည် ရေယာဉ်နှင့် ခရီးသည်များအား အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်လျှင်သော်လည်းကောင်း ထိုထည့်သွင်းသော အထုပ်အဖိုးအပါအဝင် အန္တရာယ်ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းတစ်စုံတစ်ရာကို စွန့်ပစ်ခွင့်ရှိသည်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ စွန့်ပစ်ခြင်းအတွက် ပေးရမည့်ရန် တာဝန်မရှိသည့်အပြင် ရာဇဝတ်ကြောင်းအရသော်လည်းကောင်း၊ တရားမကြောင်းအရသော်လည်းကောင်း တရားစွဲဆိုခြင်း မခံထိုက်စေရ။

၃၀။ မည်သည့် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်နှင့် ရေယာဉ်အုပ်မျှ-

- (က) ခရီးသည်များ အသက်အန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးအတွက် ခွင့်ပြုထားသည့် ခရီးသည်အရေအတွက်အတိုင်း အသက်ကယ်ပစ္စည်းများ စီမံထားရှိခြင်းမရှိဘဲ ရေယာဉ်ကို အသုံးပြုခြင်း သို့မဟုတ် ခုတ်မောင်းသွားလာခြင်းမပြုရ။
- (ခ) ခရီးသည်တင် ရေယာဉ်နှင့် ကုန်စည်တင်ရေယာဉ်အမျိုးအစားအလိုက် ခွင့်ပြုထားသော ခရီးသည်ထက်ကျော်လွန်၍သော်လည်းကောင်း၊ ဝန်တင်မျဉ်းအမှတ်အသားမြှုပ်သည်အထိသော်လည်းကောင်း ခရီးသည် သို့မဟုတ် ကုန်စည်များကို တင်ဆောင်ခြင်းမပြုရ။
- (ဂ) သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဝန်တင်မျဉ်း အမှတ်အသားပြုလုပ်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်း မရှိစေရ။
- (ဃ) ဝန်တင်မျဉ်းအမှတ်အသားကို ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲမှတ်သားခြင်း၊ ဝန်တင်မျဉ်း အမှတ်အသားကို ဖုံးကွယ်ခြင်း၊ ပုံသဏ္ဍာန်ပျက်အောင် သို့မဟုတ် မထင်ရှားအောင် ပြုလုပ်ခြင်း မပြုရ။
- (င) သူတစ်ဦးဦးက ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲမှတ်သားထားသည့် ဖုံးကွယ်ထားသည့် ပုံသဏ္ဍာန်ပျက်ထားသည့် သို့မဟုတ် မထင်ရှားအောင်

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

# ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အပါအဝင် ဝိဇ္ဇာသိပ္ပံဘာသာရပ်များကို သင်ကြားပေးနေသော တက္ကသိုလ်များတွင် အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်သည်လည်း တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်ပါသည်။ အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်သည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏ သက်တမ်းနှင့်အတူ တည်ရှိခဲ့သည့် ဘာသာရပ်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။

ခေတ်ဦးပိုင်းကာလများတွင် ပါဠိဘာသာ ဟူသောအမည်ဖြင့်ရှိခဲ့ပါသည်။ သင်ကြားသော ဘာသာရပ်နယ်ပယ် ကျယ်ဝန်းလာသည့်အတွက် အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်ဟု အမည်ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုခဲ့ပါသည်။ သမိုင်းတစ်လျှောက် ဘာသာရပ်၏ ဌာနအမည်ကိုလည်း ပါဠိဘာသာ၊ အရှေ့တိုင်းဘာသာစာပေလေ့လာရေးဌာန၊ ပါဠိနှင့်ဗုဒ္ဓကျမ်းစာဌာနဟူ၍ခေါ်ဆိုခဲ့ရာမှ ယခုအခါ အရှေ့တိုင်းပညာဌာန ဖြစ်လာပါသည်။

ဘာသာရပ်၏အကြောင်းကို မရေးသားမီ ဤဌာန၏နောက်ခံသမိုင်းကို အနည်းငယ်ဖော်ပြလိုပါသည်။

## ရန်ကုန်ကောလိပ်ပါဠိဌာန (၁၈၈၄-၁၉၂၀)

ဗြိတိသျှအစိုးရသည်သက္ကရာဇ် ၁၈၈၄-၈၅ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်အထက်တန်းကျောင်းနှင့်ပူးတွဲ၍ ရန်ကုန်ကောလိပ်ကို တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါသည်။ ထိုစဉ်က ဝိဇ္ဇာဘွဲ့၊ ဝိဇ္ဇာဂုဏ်ထူးဘွဲ့၊ သိပ္ပံဘွဲ့၊ သိပ္ပံဂုဏ်ထူးဘွဲ့များအတွက် ရန်ကုန်ကောလိပ်က သင်ကြားပို့ချပေးသောဘာသာရပ်(၆)ခုထဲတွင် ပါဠိဘာသာ ပါဝင်ပါသည်။ ယင်းဘာသာရပ်များမှာ အင်္ဂလိပ်၊ ပါဠိ၊ ဒဿနိကဗေဒ၊ သင်္ချာ၊ ရူပဗေဒနှင့် ဓာတုဗေဒတို့ ဖြစ်ပါသည်။

## ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာစာပေလေ့လာရေးဌာန (၁၉၂၀-၁၉၄၁)

၁၉၂၀ ဒီဇင်ဘာလတစ်ရက်နေ့တွင်ရန်ကုန်ကောလိပ်နှင့် ဂျပ်ဆင်ကောလိပ်နှစ်ခုပေါင်းကာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ရန်ကုန်ကောလိပ်၏ ပါဠိဌာနဟူသောအမည်သည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၌ အရှေ့တိုင်း ပညာဘာသာစာပေလေ့လာရေးဌာနဟူသော အမည်ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ၁၉၃၇ ခုနှစ်တွင် အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာစာပေလေ့လာရေးဌာနသည် မြန်မာဘာသာဌာနနှင့် ပါဠိဘာသာဌာနဟူ၍ နှစ်ဌာနဖြစ်လာပါသည်။

## ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ပါဠိဌာန (၁၉၄၆-၁၉၇၀)

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီးအပြီး ၁၉၄၆ ခုနှစ်တွင်တက္ကသိုလ်များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်သောအခါ ယခင်အရှေ့တိုင်းပညာ ဘာသာစာပေလေ့လာရေးဌာနသည် ပါဠိဌာနဖြစ်လာပါသည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ပညာရေးအဖွဲ့က ၁၉၅၁ ခုနှစ်တွင် ပါဠိဌာနနှင့်တွဲဖက်၍ ဗုဒ္ဓကျမ်းစာဌာနကိုဖွင့်ခဲ့သည်။ ၁၉၅၂ ခုနှစ်မှစ၍ဗုဒ္ဓအဘိဓမ္မာကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၌ ဘာသာရပ်တစ်ခုအဖြစ် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားခဲ့သည်။ ထိုစဉ်ကပါဠိနှင့် ဗုဒ္ဓကျမ်းစာဌာနဟု ခေါ်ဆိုခဲ့ပါသည်။ ၁၉၆၅ ခုနှစ်တွင်ဤဘာသာရပ်ကို မန္တလေးဝိဇ္ဇာနှင့် သိပ္ပံတက္ကသိုလ်တွင်သာ အထူးပြုဘာသာအဖြစ် ဆက်လက်ထားရှိပြီး ရန်ကုန်ဝိဇ္ဇာနှင့် သိပ္ပံတက္ကသိုလ်တွင် အထောက်အကူပြုဘာသာရပ်အဖြစ်သာ သင်ကြားခွင့်ရရှိခဲ့ပါသည်။

## အရှေ့တိုင်းပညာဌာန (၁၉၇၀ မှ ယနေ့အထိ)

၁၉၇၂ ခုနှစ်မှစတင်၍ အရှေ့တိုင်းပညာဌာနဟု အမည်ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုခဲ့ပါသည်။ ၁၉၇၅-၇၆တွင်တက္ကသိုလ်စာပေစာယူသင်တန်း ဖွင့်လှစ်သောအခါ ပထမနှစ်မှစတင်၍ အထောက်အကူပြုဘာသာရပ်များအဖြစ် ပို့ချပေးခဲ့ကြပါသည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာမောင်ဒီလက်ထက်တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် အရှေ့တိုင်းပညာအထူးပြုအတန်းများ ဖွင့်လှစ်ခွင့်ရရှိခဲ့ရာ ၁၉၈၀-၁၉၈၁ ပညာသင်နှစ်မှစ၍ အထူးပြုတန်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်မှစတင်၍ ယနေ့အထိ

## မိမိအေး(ဘားအံတက္ကသိုလ်)

တက္ကသိုလ်တိုင်းတွင် အထောက်အကူပြုသင်တန်းများသာမက အထူးပြုတန်းများကိုပါ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားခဲ့ပါသည်။

## အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်

အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်ကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် Oriental Studies ဟုခေါ်ပါသည်။ ကမ္ဘာ့အရှေ့တိုင်းနှင့် ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအချက်များကို လေ့လာသည့်ပညာရပ်ဖြစ်ပါသည်။ အာရှတိုက်တောင်ပိုင်းနှင့် အရှေ့တောင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဘာသာစကား၊ စာပေ၊ သမိုင်း၊ ရှေးဟောင်းသုတေသန၊ ဘာသာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဒဿနနှင့် လူမှုရေးပညာတို့ကိုလေ့လာပါသည်။ သင်ရိုးများ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာသည့်အတွက် ပါဠိဘာသာဟူသောအမည်မှ အရှေ့တိုင်းပညာဟု အမည်ပြောင်းလဲခဲ့ပါသည်။

ဘာသာစကားအနေဖြင့် ပါဠိဘာသာ၊ သက္ကတဘာသာနှင့်ပါကတဘာသာတို့ကိုလေ့လာပါသည်။ ၎င်းဘာသာစကားတို့ဖြင့် မှတ်တမ်းတင်ထားသော စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအခြင်းအရာများကိုပါ တစ်ဆက်တည်း လေ့လာပါသည်။ စာပေအနေဖြင့် ပါဠိစာပေ၊ သက္ကတစာပေတို့ကိုလေ့လာပါသည်။ ရှေးဟောင်းအိန္ဒိယသမိုင်းကို သင်ကြားသည့်အတွက်ဗုဒ္ဓပုဂ္ဂိုလ်၊ သင်္ဂါယနာတင်ပွဲများ၊ ဗုဒ္ဓသာသနာထွန်းကားပြန့်ပွားပွဲ၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အရှေ့တောင်အာရှသို့ ဗုဒ္ဓသာသနာရောက်ရှိထွန်းကားပွဲ၊ ဗုဒ္ဓဘာသာအနုပညာနှင့် ဗိသုကာပညာရပ်တို့အပြင် ဗုဒ္ဓခေတ်အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးအခြေအနေတို့ကိုလည်း လေ့လာသိရှိရပါသည်။

ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာအပြင်ပင်မဗုဒ္ဓဘာသာ၏ ဂိုဏ်းခွဲတစ်ခုဖြစ်သော မဟာယာနဗုဒ္ဓဘာသာကိုလည်း လေ့လာပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ယဉ်ကျေးမှုပွဲတော်များသည် ဗုဒ္ဓဘာသာနှင့် မည်သို့ဆက်စပ်မှုရှိပြီး မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုတို့များစွာ အထောက်အကူပြုကြောင်းကိုလည်း လေ့လာပါသည်။ ဒဿနပညာရပ်အနေဖြင့် ဗုဒ္ဓဒဿနကို လေ့လာပါသည်။ ပါဠိစာပေကိုလေ့လာသည့်အတွက် လူမှုရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဗုဒ္ဓ၏ဆုံးမလမ်းညွှန်ချက်များကို သိရှိရပါသည်။

အရှေ့တိုင်းပညာဘာသာရပ်သည် ဘာသာရေးကိုသင်ကြားခြင်းမဟုတ်ပါ။ ဘာသာစကားနှင့် စာပေကိုအထူးပြုလေ့လာပါသည်။ ဘာသာစကားအနေဖြင့် ပါဠိဘာသာကိုအထူးပြုလေ့လာပြီး ပါဠိစာပေကိုပါလေ့လာပါသည်။ မြန်မာစာပေနှင့်မြန်မာယဉ်ကျေးမှုသည် ပါဠိစာပေကိုအခြေခံ၍ပေါ်ပေါက်လာပြီးရှင်သန်ထွန်းကားလာခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ပါဠိဘာသာသည်ပုဂံခေတ်ကစပြီး ယနေ့အထိ မြန်မာတို့၏ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ မြန်မာတို့၏စာပေ၊ မြန်မာတို့၏လေ့စသည့် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု အဆောက်အအုံတစ်ခုလုံးကို လွှမ်းခြုံထားသောဘာသာစကားတစ်ခု စာပေတစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာစာပေ၊ မြန်မာ့လေ့၊ မြန်မာ့ဘောင်ကိုလေ့လာလျှင် ပါဠိဘာသာသည် မခြင်းမချန်လေ့လာသင့်သည့် ဘာသာစာပေတစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာစာပေသည်ပုဂံခေတ်မှယနေ့အထိ ပါဠိဘာသာနှင့်လွတ်ကင်းနိုင်ခြင်းမရှိသေးပေ။ ရှေးခေတ်မြန်မာစာပေကိုဖယ်ထားပြီး၊ ယနေ့ခေတ်နေ့စဉ်သုံးစကားများမှာပင် ပါဠိဝေါဟာရများကိုသုံးစွဲနေရဆဲဖြစ်ပါသည်။ ပညာ၊ လောက၊ ကထိက၊ ပါမောက္ခ၊ သဘာဝ၊ ဗဟုသုတစသည့် ပါဠိစစ်ဝေါဟာရများ သဘော၊ ဥပဒေ၊ နည်း၊ ပစ္စည်း၊ ဗိုလ်၊ တက္ကသိုလ်စသည့် ပါဠိသက်ဝေါဟာရများသည် မြန်မာတို့အတွက် အသစ်အနန်းမဟုတ်တော့ဘဲ မိမိဘာသာစကားဟု ထင်မှတ်လောက်အောင် ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်ပြီးဖြစ်ပေသည်။ ယနေ့ ရုံးသုံးဘာသာစကားအဖြစ် မြန်မာစာပေဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုတွင် ပါဠိဘာသာသည် တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှမဟုတ်ဘဲ အဓိကအခန်းကဏ္ဍကပါဝင်ခဲ့ပါသည်။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်

## ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် ကြော်ငြာ



## ညွှတ်ရသိရိမြို့နယ်တွင် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၂  
နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဥက္ကဋ္ဌရခိုင် ဥက္ကဋ္ဌသိရိမြို့နယ်အတွင်း အမျိုးသမီးများအကြမ်းဖက်မှုကာကွယ်ရေးနှင့် ကျား/မ ခွဲခြားမှုပျောက် ရေးအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ဥက္ကဋ္ဌသိရိမြို့နယ် အထက ၁၂ ချင်းရွာ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ဥက္ကဋ္ဌရခိုင် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ကြည်ကြည်ယဉ်၊ နေပြည်တော်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော ဒေါ်မိမိခိုင်၊ ဒေါ်သက်သက်နွယ်၊ ဒေါ်ထက်နွယ်လင်း၊ ဒေါ်နင်းဝတ်ရည်အောင်၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ရွှေစင်ဝင်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၊ ရပ်ကွက်ပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဥက္ကဋ္ဌရခိုင် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက အမှာစကားပြောကြားပြီး နေပြည်တော်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များက အမျိုးသမီးများအကြမ်းဖက်မှုကာကွယ်ရေးနှင့် ကျား/မ ခွဲခြားမှုပျောက်ရေးအသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရွှေဇင်အိ

## ပညာရေးဌာနသို့ ကျောင်းဆောင်သစ်လွှဲပြောင်းပေးအပ်

### ပင်းတယ ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ဓနုကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်းတယမြို့နယ် မိုင်းလီကျေးရွာအုပ်စု နောင်ရဲကျေးရွာတွင် နိပုန်ဖောင်ဒေးရှင်းနှင့် စေတနာအဖွဲ့မှဆောက်လုပ်လှူဒါန်းသောကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲနှင့် ပညာရေးဌာနသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အဆိုပါကျောင်းဆောင်သစ်ရွှေ့ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဓနုကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထူးကိုကို၊ နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးခင်မောင်ချို၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးနှင့် နိပုန်ဖောင်ဒေးရှင်းဒါရိုက်တာ ဒေါ်အေးအေးသန်းတို့က ကျောင်းဆောင်သစ်ကိုဖွဲ့ကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ကြပြီး အဆိုပါကျောင်းဆောင်သစ်ရွှေ့တွင် အမှတ်တရသစ်ပင်များစိုက်ပျိုးကြသည်။

ဆက်လက်၍ နိပုန်ဖောင်ဒေးရှင်းဒါရိုက်တာက ကျောင်းဆောင်သစ်နှင့်သက်ဆိုင်သော စာရွက်စာတမ်းများကို ပညာရေးမှူးထံသို့လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။ အဆိုပါကျောင်းဆောင်သစ်သည် အလျား ပေ၉၀ နှင့်အနံ ပေ၃၀ ဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်းကုန်ကျငွေကျပ် ၂၇၇ သိန်းဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

မိုးမိုးထွေး(ပင်းတယ)

## အိတ်ဖွင့်တင်ဒါလျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

၁။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် စာအုပ်ထုတ်ဝေရေးလုပ်ငန်းရုံ ရန်ကုန်ပုံနှိပ်စက်ရုံများ၊ အထက်မြန်မာပြည်အစိုးရ ပုံနှိပ်စက်ရုံ(မန္တလေး)နှင့် နေပြည်တော်ပုံနှိပ်စက်ရုံ(ဧရာဝတီ) တို့မှ ထွက်ရှိသော ဘေးထွက်ပစ္စည်းများကို အိတ်ဖွင့်တင်ဒါနစ်ဖြင့် ရောင်းချပါမည်။

၂။ တင်ဒါပုံစံလျှောက်လွှာနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ၁၀-၁၂-၂၀၁၄ ရက်မှ ၁၅-၁၂-၂၀၁၄ရက်အထိ နေ့စဉ် ဇူး၂၀နာရီမှ ၁၆:၀၀နာရီအတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပြီး တင်ဒါပိတ်ရက်မှာ ၁၅-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ၁၆:၀၀နာရီ ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၁-၂၅၁၉၀၈၊ ၀၆၇-၄၁၂၂၀၈၊ ၀၂-၆၂၉၃၁တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

### အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူစစ်ရောင်းချရေးအဖွဲ့

ပုံနှိပ်ရေးနှင့်စာအုပ်ထုတ်ဝေရေးလုပ်ငန်းအမှတ် ၂၂၈၊ သိမ်ဖြူလမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့

## မြေကွက်ရောင်းမည်

မန္တလေး၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မြို့သစ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဆ/၁၁၊ ၆၉လမ်းနှင့် ဂေါ်သဇင်လမ်းထောင့်၊ ပေ (၆၀x၈၀)၊ (၄၀ပေx၆၀ပေ၊ နှစ်ကွက်တွဲ) မြေအပိုပါသည်။ (ညှိနှိုင်းဈေး) ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-၀၉-၆၈၀၈၄၀၀၊ ၀၉-၄၀၀၅၃၈၀၃

## အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း(တတိယအကြိမ်)

၁။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ တံတားဆောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်းအဖွဲ့အဖွဲ့ (၁၆)၊ မြိတ်မြို့မှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် တည်ဆောက်သွားမည့် တံတား(၆)စင်းအတွက် ဆောက်ဖော်ပြုပါပစ္စည်းများအား (မြန်မာကျပ်ငွေ)ဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (Open Tender) ဖိတ်ခေါ်၍ ဝယ်ယူလိုပါသည်။

စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	အရေအတွက်	ပေးသွင်းရမည့်နေရာ
(က)	သံချောင်းရွယ်စုံ (MEC)	၂၈၁-၁၃၅ တန်	ကျွန်းစတိုးအရောက်
(ခ)	ဘိုလပ်မြေ(ဆင်)	၆၇၃-၈၀ တန်	ကျွန်းစတိုးအရောက်
(ဂ)	မြစ်ကျောက်စရစ်	၃၉၀-၇၅ ကျင်း	တံတားလုပ်ငန်းခွင်များအရောက်
(ဃ)	မြစ်သဲကြမ်း	၂၆၉-၅၀ ကျင်း	တံတားလုပ်ငန်းခွင်များအရောက်
(င)	Chipping	၈၁-၀၀ကျင်း	တံတားလုပ်ငန်းခွင်များအရောက်

၂။ တင်ဒါလျှောက်လွှာစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၀-၁၂-၂၀၁၄ရက်  
၃။ တင်ဒါလျှောက်လွှာပိတ်မည့်ရက်၊ အချိန် - ၂၉-၁၂-၂၀၁၄ရက်  
၄။ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်၊ အချိန် - ၁-၁-၂၀၁၅ရက်၊ နံနက် ၁၀:၀၀နာရီ  
၅။ တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်နေရာ - ဒု-အင်ဂျင်နီယာမှူးကြီးရုံး၊ တံတားအဖွဲ့အဖွဲ့(၁၆)၊ ကျွန်းစတိုးကျောက်ဖျတ်တားအနီး၊ ကျွန်းရွာ၊ မြိတ်မြို့။

၆။ တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်နေရာ - ဒု-အင်ဂျင်နီယာမှူးကြီးရုံး၊ တံတားဆောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်း၊ အထူးအဖွဲ့(၁၆)၊ ကျွန်းစတိုးကျောက်ဖျတ်တား၊ မြိတ်မြို့။  
၇။ တင်ဒါပုံစံများနှင့် စည်းကမ်းချက်များ၊ အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။ ဖုန်း-၀၉-၂၀၃၈၇၂၊ ၀၉-၄၂၁၇၂၁၀၈ တင်ဒါရွေးချယ်စစ်ရောင်းအဖွဲ့၊ တံတားအဖွဲ့အဖွဲ့ (၁၆)၊ မြိတ်မြို့

ရောင်းမည်	အမည်ပြောင်း
မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ သုဓမ္မာလမ်းမကြီး၊ တံတားလေးအနီး။ ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-၀၉-၅၁၄၅၆၃၀	နောင်ချိုမြို့နယ်၊ မယ်ဟန်ကျေးရွာ၊ အမက ကျောင်းဆရာမ (ဘ)ဦးတင်လု-မိခင် ဒေါ်နန်းစည်တို့၏အမီး မသင်းသင်းခိုင်အား ယနေ့မှစ၍ မသိန်းသိန်းဦးဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မသိန်းသိန်းဦး

## အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ဘဏ္ဍာနှစ်ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေဖြင့် ကျေးရွာများတွင် ဆောင်ရွက်မည့် ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းလေးခုအား အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းကြပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ၁၅-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှ မကွေးတိုင်းဒေသ ကြီး လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံးတွင် စတင်၍ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး၊ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၂၉-၁၂-၂၀၁၄ရက် ၁၆:၀၀နာရီနောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန၌ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ ရုံးချိန်အတွင်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။ ဖုန်း-၀၆၃-၂၅၈၀၉၊ ၀၆၃-၂၃၀၁၂ တင်ဒါခေါ်ယူရေးကော်မတီ

## ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ လတ်ယက်စမ်းကျေးရွာနေ ဦးအုန်း၏အားပေးပေးကြောင်း TKA-၀၂၅၆၂ က ၎င်းလက်ရှိအမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်လျက်ရှိသော နေပြည်တော်မြေတိုင်းရပ်ကွက်၊ အမှတ် ၈/ပုဗ္ဗသီရိရပ်၊ ဝဏ္ဏဒီပရပ်ကွက်၊ စွယ်တော် ၁၄လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (ပ-၃၄၄၄၄) မြေအကျယ်အဝန်း အလျားပေ ၆၀x အနံပေ ၄၀၊ ၀ ဒဿမ ၀၅၇ ဧကအား ကျွန်ုပ်၏အိတ်ဆွဲဖြစ်သူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကိုယ့်မင်းကိုယ့်ချင်းလမ်း၊ အမှတ်(၅၈)နေ (ဘ)ဦးညွန့်သိမ်း၏အား ပေးပေးလျှင် ၁၃/တကန(နိုင်)၁၄၀၅၂၃၇ ကို ရောင်းချမည်ဖြစ်ကြောင်း ကမ်းလှမ်းလာခဲ့သည့် အတွက် ကျွန်ုပ်၏အိတ်ဆွဲဖြစ်သူက ကမ်းလှမ်းသည့်ဈေးဖြင့် လက်ရောက်ငွေအပြီးပေးချေဝယ်ယူ၍ ရောင်းချသည့်မြေကွက်ကို လက်ရောက် In Position ပိုင်ဆိုင်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူများသည် ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေညာချက်မှ ၁၄ ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ခိုင်လုံသောအထောက်အထား၊ စာရွက်စာတမ်း(မူရင်း)များဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ကန့်ကွက်လိုက်ကောက်လျှင် ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စများကို ဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်၏အိတ်ဆွဲဖြစ်သူ ဦးအုန်းလျှင် ၁၃/တကန(နိုင်)၁၄၀၅၂၃၇ ၏လွှဲအပ်ပွဲကြားချက်အရ- ဦးစိန်ကြီး (လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး-ခြိမ်း) (စီမံ/စီးပွား) B.A (Eco), D.A, R.L, D.B.L, D.M.L, D.L.L, M.A (Business Law P1), WIPO (Switzerland)(အထက်တန်းရှေ့နေ ၃၇၀၂၉) ရုံး- အမှတ်(၅၀)၊ အခန်း (C-2)၊ ပထမထပ်၊ ဘယ်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အိမ်- အမှတ်(၄၈၇)၊ ခူးယား ၄လမ်း၊ (၅၀)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၄၀၀၉၆၉၇၊ ၀၉-၂၅၂၄၀၁၄၇

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ရန်ကုန်မြို့တွင်း ခြောက်မြို့နယ်၌ ဆင်ဆာစနစ်သုံး CCTV မီးပွိုင့်များ တပ်ဆင်မည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ရန်ကုန်မြို့တွင်း ယာဉ်ကြောကျပ်တည်းမှုကို ဖြေရှင်းနိုင်ရေး အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် မြို့တွင်းခြောက်မြို့နယ်၌ ဆင်ဆာစနစ်သုံး CCTV မီးပွိုင့် ၆၅ ခု တပ်ဆင်သွားနိုင်ရေး ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက ဆောင်ရွက်ရန် ကြိုးစားနေပြီဖြစ်သည်။

ဆင်ဆာစနစ်သုံး CCTV မီးပွိုင့်များကို အသုံးပြုခြင်းသည် မီးပွိုင့်လမ်းဆုံများတွင် ယာဉ်စီးရေ များပြားမှုကို အလိုအလျောက်ထိန်းချုပ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မီးပွိုင့်ယာဉ်ထိန်းအချင်းချင်း ချိတ်ဆက်မှုများနှင့် အရေးပေါ်ကိစ္စရပ်များကို ပူးပေါင်းနိုင်ကာ အချိန်တိုအတွင်း လျင်မြန်စွာဖြေရှင်းပေးသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်မြို့တစ်ဝန်းတွင် မီးပွိုင့်စုစုပေါင်း ၁၆၉ ခုရှိရာ ဆင်ဆာစနစ်သုံး CCTV မီးပွိုင့်မှာ ၁၀ ခုသာရှိနေသေးသည်။ ယင်းမီးပွိုင့်ကို မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ရှစ်မိုင်လမ်းဆုံတွင် ၂၀၁၃ ခုနှစ်က စတင်အသုံးပြုခဲ့ပြီးနောက် ဂျပန်နိုင်ငံမှ ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီအကူအညီဖြင့် မီးပွိုင့် ၁၀ ခုတွင် ဆင်ဆာစနစ်

သုံး CCTV မီးပွိုင့်စနစ်များ တပ်ဆင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ဆင်ဆာစနစ်သုံး CCTV မီးပွိုင့်များ တပ်ဆင်ရာတွင် ငွေကြေးကုန်ကျမှုများပြားသဖြင့် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက ပထမအဆင့်အဖြစ် မြို့တွင်းခြောက်မြို့နယ်မှ မီးပွိုင့် ၆၅ ခုကို ယင်းစနစ်သုံး မီးပွိုင့်များ တပ်ဆင်နိုင်ရေး ပုဂ္ဂလိကများသို့ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ တင်ဒါခေါ်ယူသွားရန် စီစဉ်နေပြီဖြစ်သည်။

ထိုသို့ ဆင်ဆာစနစ်သုံး CCTV မီးပွိုင့်များကို တဖြည်းဖြည်းဖြင့် ရန်ကုန်တစ်မြို့လုံးတွင်ရှိသော မီးပွိုင့်အားလုံးတွင် တပ်ဆင်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းမီးပွိုင့်များ တပ်ဆင်ပြီးပါက ရန်ကုန်မြို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုကို အထိုက်အလျောက်လျော့ပါးသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်မြို့တွင် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု လျော့ကျစေရန်အတွက် ခွဲကျော်တံတားများ တည်ဆောက်မှုအပြင် ယာဉ်ကြောထိန်းချုပ်မှုစင်တာတစ်ခုကိုလည်း တည်ဆောက်ရန် စီစဉ်ခြင်းနှင့် မီးပွိုင့်စနစ်များကို ပြောင်းလဲခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ သတင်း-ဝေယံဦး၊ ဓာတ်ပုံ-တင်နိုး(မြန်မာ့အလင်း)



ဆင်ဆာစနစ်သုံး CCTV မီးပွိုင့်စနစ်များ ရှစ်မိုင်လမ်းဆုံတွင် တပ်ဆင်ထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

မြို့နယ် ၃၅ ခုတွင် လျှပ်စစ်မီးရရန် လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်မည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ မြို့နယ် ၃၅ ခုတွင် လျှပ်စစ်မီးရရန်အတွက် လာမည့် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရခိုင်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့ရှိ မြို့နယ်များတွင် အများဆုံးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

“ယခင်က လျှပ်စစ်ဓာတ်အားမရသေးတဲ့ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေမှာ ရရှိအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ပြည်နယ်တွေကို ဦးစားပေးပြီး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး ဆောင်ရွက်သွားမည့် မြို့နယ်များမှာ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ရှစ်မြို့နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ခုနစ်မြို့နယ်၊ ကချင်၊ ကယား၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် နှစ်မြို့နယ်စီ၊ ကရင်ပြည်နယ်တွင် ငါးမြို့နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် လေးမြို့နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်၊ မန္တလေးနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးများတွင် တစ်မြို့နယ်စီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါမြို့နယ်များတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးအတွက် ဓာတ်အားလိုင်းများ သွယ်တန်းခြင်း၊ ဓာတ်တိုင်များစိုက်ထူခြင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံတည်ဆောက်ခြင်းစသောလုပ်ငန်းများကို အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝမြှင့်တင်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးသည် အဓိကအရေးပါသည့်အချက်ဖြစ်ရာ မြို့နယ်များတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးအတွက် လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ကျွန်းလှ ဒီဇင်ဘာ ၁၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လမ်းနှင့်တံတားများ တည်ဆောက်နေမှု၊ ကျောင်းဆောင်သစ်များ တည်ဆောက်နေမှုနှင့် သောက်သုံးရေကန် တူးဖော်မှုစသည့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဦးတင်လှိုင်မြင့်နှင့် အဖွဲ့က ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၃-၂၀၁၄ဘဏ္ဍာနှစ် လက်ကျန်လုပ်ငန်းများ ဖြစ်သည့် ရေယမ်း-ညောင်တိုင်းလမ်းပေါ်ရှိ ရေကျော်မှုနှင့် တံတားပျက်စီးနေမှုကို ပြင်ဆင်ခြင်း

လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကုက္ကိုကုန်းကျေးရွာအနီးရှိ ကုက္ကိုကုန်း-ယင်းတိုက်မြေသားလမ်း ဖောက်လုပ်နေမှု၊ ယင်းတိုက်-အိမ်ခြေ မူးမြစ်ကူးတံတား တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု ယင်းတိုက်-အိမ်ခြေ ဆက်သွယ်ရေးလမ်းတွင် အိမ်ခြေဘက်မှ ဆောင်ရွက်မည့်လမ်းပိုင်းအား လမ်းအူကြောင်းရွေးချယ်နိုင်ရေး၊ အိမ်ခြေကျေးရွာအုပ်စုရွာကုန်းကြီးကျေးရွာတွင် တိုက်နယ်ဆေးရုံနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာတည်ဆောက်နေမှု၊ တောင်ယာဆိပ်ကျေးရွာအုပ်စုတွင် သောက်သုံးရေကန်တူးဖော်ထားရှိမှုနှင့် ရေစင်ဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှု၊ မူလတန်း

လွန်ကျောင်းတွင် ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှုနှင့် ကုက္ကိုကုန်း-တောင်ယာဆိပ်လမ်းပြုပြင်နေမှုများကို စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးနှင့်အတူ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းဟိန်း၊ မြို့နယ်အထောက်အကူပြု ကော်မတီဝင်များ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင်များနှင့် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုပြီး လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်စွက်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဝင်းညို(ကျွန်းလှ)

စာဆိုတော်နေ့ဂုဏ်ပြု စာပေဟောပြောပွဲနှင့် စာကြည့်တိုက်ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ပခုက္ကူ ဒီဇင်ဘာ ၁၂

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ် ကုက္ကိုလှကျေးရွာမူလတန်းကျောင်း၌ စာဆိုတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ဘဝတက်လမ်းစာကြည့်တိုက်ဖွင့်ပွဲနှင့် စာပေဟောပြောပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

စာပေဟောပြောပွဲတွင် စာဆိုတော်နေ့ကျင်းပခြင်းအကြောင်း၊ ခေတ်အဆက်ဆက် မြန်မာစာပေပညာရှင်ကြီးများဖြစ်သော ပုဂံခေတ် အနန္တသူရိယအမတ်ကြီး၊ ပင်းယခေတ်စတုရင်္ဂဗလအမတ်

ကြီး၊ အင်းဝခေတ် ရဟန်းစာဆိုတော် ရှင်မဟာရဋ္ဌသာရာ၊ လွတ်လပ်ရေးကြိုခေတ် ရဟန်းစာဆိုတော် အရှင်ဇနကာဘိဝံသနှင့် လွတ်လပ်ရေးအကြိုခေတ်ခေတ်ဆန်းစာပေဦးဆောင်သူ ဆရာဇော်ဂျီတို့၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိများနှင့် အဆိုပါ စာပေပညာရှင်ကြီးများ၏ စာပေကဗျာများကို ကျေးရွာဝတ်အသင်းနှင့် မင်္ဂလာသင်တန်းမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများက ဖတ်ကြားရွတ်ဆိုခဲ့သည်။ ထို့နောက် ပခုက္ကူတက္ကသိုလ် သမိုင်းဌာနမှ တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဦးခင်မောင်ဆွေက သမိုင်းနှင့်စာပေခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်း

ကျောင်း၊ စာရေးဆရာသာလွန်ကျော်က ရသစာပေအကြောင်း သိကောင်းစရာများခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း စာပေဆိုင်ရာများကို ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စာကြည့်တိုက်ဖွင့်ပွဲနှင့် စာပေဟောပြောပွဲသို့ ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးမြင့်အောင်၊ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများတက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

အောင်(မနုဗ္ဗသိုလ်)

တိုင်းဒေသကြီးအထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အသုံးပြုရန်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ ဖော်တော်ယာဉ်(၃)စီးအား မြန်မာ့ဧကွယ်ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါ၍ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ ပေးသွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-
Prado (၇)ယောက်စီး - ၃ စီး
(Above 97 Model/ TX Limited/ Round Aircon) (သို့မဟုတ်)
Surf (Above 99 Model/ SS RG-Grade) - ၃ စီး
၂။ တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များနှင့် တင်ဒါပုံစံများကို ၁၅-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှ စတင်ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။ တင်ဒါပိတ်သိမ်းမည့်ရက်မှာ ၂၄-၁၂-၂၀၁၄ရက် ၁၆:၃၀နာရီ နောက်ဆုံးထားတင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။ တင်ဒါဖွင့်ရက်ကို တင်ဒါတင်သွင်းသူများအား ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဖုန်း-၀၄၂-၂၅၇၇၊ ၀၄၂-၂၃၉၄၁ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ယုသိမ်မြို့

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ခိုင်) (၂၀)ကြိမ်မြောက် အသင်းသားစုံညီ နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး ပိတ်ကြားခြင်း
၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (ကုန်စည်ခိုင်)၏ (၂၀)ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ အသင်းဝင်များ မပျက်မကွက်(မပျက်မကွက်)တက်ရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ရက်၊ အင်္ဂါနေ့
ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီ
ကျင်းပမည့်နေရာ - အစည်းအဝေးခန်းမ၊ ကုန်စည်ခိုင်အဆောက်အအုံ၊ အမှတ် ၁-၈၁/၈၂၊ ကံကော်လမ်းမကြီး၊ ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံနယ်မြေ၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
၂။ ယင်းအစည်းအဝေးတွင် အကြံပြုလိုသည့်အချက်များရှိပါက ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၂ရက်၊ (တနင်္လာနေ့)ထက် နောက်မကျစေဘဲ အသင်းရုံးတည်ရှိရာ ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ခိုင်သို့ အချိန်မီပေးပို့ကြပါရန်နှင့် ၎င်းရက်ထက် ကျော်လွန်ရောက်ရှိလာသည့် အကြံပြုချက်များကို မြန်ကြားမည်မဟုတ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
အင်းစိန်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်မြို့သစ်(ခ)၊မြေကွက်အမှတ်(၉၁)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၁၀၄)၊ ၁/၅လမ်း၊ မြို့သစ်(က+ခ)ရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ် ဒေါ်ထွေးတင်အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ မြေငှားဂရန်မြေအား ဦးတင်ဝင်း ၁၂/အစန(နိုင်)၀၃၆၆၄၆၊ ဒေါ်ခင်နှင်းဝေ ၁၂/အစန(နိုင်)၀၃၆၆၄၄၊ ဒေါ်ရီရီအုံး ၁၂/အစန(နိုင်)၀၃၆၆၄၇ တို့က မြေအမည်ပေါက် (ဒေါ်ထွေးတင်)ကွယ်လွန် အမည်ပေါက်ခံပွန်းဦးခင်ဆွေသည် ဦးကျော်စွာအမည်ဖြင့်သာသာနာဘောင်သို့အပြီးအပိုင် ဝင်ရောက်သွားကြောင်းနှင့် သားသမီးများတော်စပ်ကြောင်း တရားရုံးကျမ်းကျိန်လွှာ၊ ထောက်ခံကျမ်းကျိန်လွှာ၊ သေစာစာရင်း၊ ဦးကျော်စွာ၏သာသာနာဝင်စိစစ်ရေးကတ်ပြား ၁၂/အစန(သ)၀၀၀၁၉၉ နှင့် မြေပုံကူးပုံလျှောက်ထားခြင်းကို သဘောတူကြောင်း တင်ပြစာတိုက်ပြု၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့်စွန့်လွှတ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားရာ တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပိတ်စံကိန်းနှင့်မြေစိမ့်ခန့်ခွဲမှုဌာန၊ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ ပြည်တွင်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့်သစ်စက်ဌာန ၁၄/၂၀၁၄-၂၀၁၅ ကြိမ်မြောက် စက်မှုကုန်ကြမ်း သစ်လုံး/သစ်ခွဲသား ဈေးပြိုင်လေလံကြေညာခြင်း
၁။ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ ပြည်တွင်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့် သစ်စက်ဌာနမှ စက်မှုကုန်ကြမ်း သစ်လုံး/သစ်ခွဲသားများကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဈေးပြိုင်လေလံစနစ်ဖြင့် ရောင်းချသွားမည် ဖြစ်ပါသည်-
(က) ရောင်းချမည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၂၉-၁၂-၂၀၁၄ } ၀၉:၃၀နာရီမှ ၁၆:၃၀နာရီအထိ
- ၃၀-၁၂-၂၀၁၄ - ကျွန်းသစ်လုံး ၄၇၇ တန်ခန့်၊ သစ်စာသစ်လုံး ၁၁၁၆၉ တန်ခန့်၊ (ပိတောက်/တမလန်း သစ်လုံးများပါဝင်မည်)
(ခ) ရောင်းချမည့်အမျိုးအစားနှင့်တန် - ကျွန်းသစ်လုံး ၄၇၇ တန်ခန့်၊ သစ်စာသစ်လုံး (၁၁)တန်ခန့်၊ (ပိတောက်/တမလန်းခွဲသားများပါဝင်မည်)
(ဂ) ရောင်းချမည့်နေရာ - အမှတ်(၁၀၃)သစ်စက် ရင်းလင်းဆောင် မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး
၂။ သစ်လုံးဈေးပြိုင်လေလံနှင့်ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များအား အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း web-site ဖြစ်သော www.myanmaratimber.com.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုလည်းကောင်း၊ ဖုန်း-၀၁-၃၇၂၄၂၃၊ ၀၁-၃၇၂၀၂၃၊ ၀၁-၃၇၂၆၈၈၊ ၀၂-၇၀၃၇၁ များတွင်လည်းကောင်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
ဈေးပြိုင်လေလံကျင်းပရေးကော်မတီ၊ ပြည်တွင်းရောင်း/စက်

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၁၃၁/၄၉၅၇၃ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်လှိုင်နွယ်ထွန်း ၁၀/မဒန(နိုင်) ၁၆၃၄၁၈က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစတင်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(သထုံ)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၉၈/၃၁၂၄၉ ဟွန်ဒါဒီဂျစ် NA-125 ဆိုင်ကယ်ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသန်းဇော် ၆/လလန(နိုင်)၀၄၂၀၈၁ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစတင်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးရုံး(ထားဝယ်)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၄၈/၅၆၁၄ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသိန်းထွန်း ၁၀/သထန(နိုင်) ၀၈၁၅၂၅က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစတင်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(သထုံ)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၁၈/၆၀၃၆ Willy BH 10, Jeep (4x4) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးဟိန်းမင်းထက် ၁၄/မအန(နိုင်)၁၉၅၅၈၅က(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစတင်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

သတင်းတိုများ

လှည်းကူးမြို့နယ်အတွင်း ထရပ်စဖော်မာများတပ်ဆင်

ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှည်းကူးမြို့နယ်အတွင်း ပြည်သူများ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားအပြည့်ရရှိရေး၊ နွေရာသီတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှုမရှိရေးနှင့် ဓာတ်အားပျောက်ဆုံးမှုလျော့ချနိုင်ရေးအတွက် မြို့မရပ်ကွက် တပင်ရွှေထီးလမ်းတွင် ရန်ကုန်မြို့တော်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးအဖွဲ့မှ မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးမောင်မောင်သန့်နှင့် ဝန်ထမ်းများက ထရပ်စဖော်မာသစ်တစ်လုံးကို ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်က တပ်ဆင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကွင်းဆင်းစစ်သေး

မိတ္ထီလာခရိုင် သာစည်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်ဒေသများတွင် သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေရရှိရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုကောင်းမွန်ရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသမီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုကို မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးညွန့်ဌေး၊ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းညွန့်ဦးနှင့် မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသူရတို့က ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းထွန်း(သာစည်)

စာပတ်ရှိန်မြှင့်တင်ရေးပွဲတော်ဆုများချီးမြှင့်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးမြို့ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ အခြေခံပညာကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စာပတ်ရှိန်မြှင့်တင်ရေးပွဲတော် ဆုပေးပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောဝင်းမောင်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်မင်း၊ ချင်းတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးဆလှိုင်လှထွန်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးဝင်းဖေနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းအဆင့် ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ ဆုရကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ မူလတန်းအဆင့် ကဗျာရွတ်ပြိုင်ပွဲဆု ဆုရရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ဇေယျတ(မကွေး)

လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး ပညာပေးဟောပြော

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြိုင်မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးခန်းမ၌ အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်ခံရမှုကာကွယ်တားဆီးရေးနှင့် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး ပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ မြိုင်မြို့နယ် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်စုမာထွေးက အမျိုးသမီးဆိုင်ရာအခွင့်အရေးများ၊ လူကုန်ကူးမှုဖြစ်စဉ်များ၊ မြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိဒေါ်လွင်လွင်အေးက လူကုန်ကူးမှုဆိုင်ရာဥပဒေနှင့် အမျိုးသမီးများ အခွင့်အရေး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအုပ်မြင့်သိန်းက လူကုန်ကူးမှုဆိုင်ရာဖြစ်မှုပြစ်ဒဏ်များအကြောင်းတို့ကို ဟောပြောခဲ့ပြီး အဆိုပါဟောပြောပွဲသို့ မြိုင်မြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက်များမှ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းမှ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စန်မြိုင်(မြိုင်)

အထက်သံလွင်ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံရင်းလင်းပွဲကျင်းပ

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကွမ်းလုံတွင် တည်ဆောက်မည့် အထက်သံလွင်ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း(ကွမ်းလုံ) ဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းအခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသခံပြည်သူများအား တွေ့ဆုံရင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်က ကွမ်းလုံမြို့ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ်လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီး ဦးစိုင်းထွန်းရင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး စီမံကိန်းဆိုင်ရာများကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ အထက်သံလွင် ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကွမ်းလုံမြို့ရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအားလုံး အကျိုးရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် ကွမ်းလုံမြို့သည် တရုတ်နိုင်ငံမှ ဖြန့်ဖြူးသည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကိုသုံးစွဲနေရ၍ ကုန်ကျစရိတ်များပြားကြောင်း၊ အထက်သံလွင်ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းဦးစီးဦးစီးဌာနက ကွမ်းလုံဒေသရှိ ပြည်သူများသည် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခများကို အဖိုးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် သုံးစွဲကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မည့် ရေဝပ်ဧရိယာများမှ ပျက်စီးဆုံးရှုံးသွားမည့် ဒေသခံတို့၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုစိုက်ခင်းများကိုလည်း အမှန်တကယ်နစ်နာသူများအား ကရုဏာကြေးများပေးအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းဧရိယာအတွက် လမ်းဖောက်လုပ်ရာတွင် ပါဝင်



သော ရော်ဘာပင် ၅၀၇၅ ပင်အတွက် တစ်ပင်လျှင် ငွေကျပ်ခြောက်သောင်းနှုန်းဖြင့် ရော်ဘာပင်များ၏ပိုင်ရှင်များလက်ဝယ်သို့ ပြည်နယ်လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီးနှင့် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မည့် Hanergy Holding Group ကုမ္ပဏီတို့က ပေးအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ဟန်ဇော်(iprd)

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်ရှိ အမှတ်(၁)စက်မှုဇုန် PMG စက်ရုံမှ ဝန်ထမ်း ၃၀ ကို လုပ်ငန်းခွင်မပျက်နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားထုတ်ပေးခြင်းကို မြို့နယ်

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနက ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်က ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ “မိုးပွင့်အဆင့်(၁) မှ(၆) အထိ စီမံချက်တွေမှာ ရပ်ကွက် တွေးရွာတွေနဲ့

စာသင်ကျောင်းတွေကို အဓိကထားပြီး ကွင်းဆင်းခဲ့ပါတယ်။ အခုမိုးပွင့်အဆင့်(၇) စီမံချက်မှာတော့ အရင်ဆောင်ရွက်နေတာတွေအပြင် စက်ရုံတွေက ဝန်ထမ်းတွေကိုပါ အလုပ်ခွင်မပျက်ဘဲ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားရရှိအောင် ထပ်တိုးပြီး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်နေပါတယ်”ဟု ရွှေပြည်သာမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဦးဇော်မင်းနိုင်က ပြောသည်။

ရွှေပြည်သာမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ဆောင်ရွက်မှု ကုန်ကျစရိတ်များကို စက်ရုံမန်နေဂျာက လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြန်သန်းကြည်(ရွှေပြည်သာ)

ဆေးရုံတိုးချဲ့ဆောင်ဆောက်လုပ်လှူဒါန်း

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန့်ဂေါမြို့နယ် ကျေးကျေးရွာ ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ငွေကျပ် သိန်း ၁၉၀ တန်ဖိုးရှိ အလှူပေးပေး ၆၀၊ အနံ ၂၅ ပေ၊ အမြင့် ၁၂ ပေရှိ အုတ်နံရံကပ် တစ်ထပ်တိုးချဲ့ လှူဒါန်းဆောင်ရွက် ဂန့်ဂေါမြို့နယ် စကားကျေးရွာနေ အလှူရှင် ဦးတင်ဝင်းနိုင်မိသားစုက ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်က ကျန်းမာရေးဌာနသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့သည်။

ဆေးရုံအဆောင်သစ် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးလှဆွေနှင့် တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ခဲ့ပြီး အဆောက်အအုံနှင့်ပတ်သက်သည့် စာရွက်စာတမ်းများကို ခရိုင်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာအောင်မြင့်ဦးထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့သည်။ (၁၀၀)

အထူးတရားပွဲ
သုံးလောကထွင်ထား၊ မြတ်ဗုဒ္ဓအား အမျိုးထား၍ တရားကိုချစ်ခင်၊ တရားကိုမြတ်နိုး၊ တရားကိုယုံကြည် တရားဖြင့်မွေ့လျော် မွေ့ပျော်ကြကုန်သော သာသနာအနွယ်ဝင် သူတော်စင်အပေါင်းတို့အား ဤ“ဇမ္ဗူသီရိဗိမာန်တော်ကြီး”တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်နန္ဒမာလာဘိဝံသမှ တရားရေးအေး တိုက်ကျွေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အလှူရှင် ဦးမျိုးသိန်း-ဇနီး ဒေါ်ကေခိုင်မိသားစု နေသီဟကုမ္ပဏီလီမိတက်တို့မှ တရားနာကြွရောက်ကြပါရန် အောက်ပါအစီအစဉ်များအတိုင်း လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ဓမ္မပူဇော်အစီအစဉ်
နေ့ရက် ။ ။ ၁၃၇၆ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၉ရက်၊ ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ရက် (တနင်္လာနေ့)
အချိန် ။ ။ ၂၀ ဂျာနယ် ၈ နာရီ
လမ်းညွှန် ။ ။ ဇမ္ဗူသီရိဗိမာန်တော်၊ တံတားလေးလမ်းဝ (နဝဒေးရပ်ရင်ရုံအရှေ့) အမှတ်(၈)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

စက်မှုဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်းမှ အသင်းဝင်သစ်များဖိတ်ခေါ်ခြင်း
\* စက်မှုဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်းကို အောင်မြင်စွာဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အသင်းဝင်များ တိုးပွားများပြားနေပြီဖြစ်ပါသည်။
\* စက်မှုဝန်ထမ်းဟောင်းများ၏ သာရေး၊ နာရေးကိစ္စများတွင် ကူညီထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ လက်ရှိတွင်လည်း ကူညီထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိပါသည်။
\* စက်မှုဝန်ကြီးဌာနတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ဖူးသည့် ပင်စင်ရသူဖြစ်စေ၊ မရသူဖြစ်စေ မည်သည့်ဝန်ထမ်းဟောင်းမဆို ရာထူး၊ အဆင့်မရွေး အသင်းဝင်ရောက်နိုင်ပါသည်။ ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။
\* အသင်းဝင်လျှောက်လွှာအား ပင်စင်လစာထုတ်ယူသည့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနပိုင် စက်ရုံများနှင့် အသင်းရုံးတည်ရာ စက်မှုဓမ္မာရုံ၊ ရွှေနံ့သာလမ်းသွယ်၊ အာဇာနည်လမ်း၊ ရွှေတိဂုံဘုရားအရှေ့ဘက်မုခ်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်တွင်လည်းကောင်း၊ နယ်မြေများရှိ စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနရုံးများတွင်လည်းကောင်း လိုင်စင်ဓာတ်ပုံနှစ်ပုံနှင့် အသင်းဝင်ကြေး ၃၀၀၀/-ပေးသွင်းပြီး ရယူနိုင်ပါသည်။
\* ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်များ - အသင်းအတွင်းရေးမှူး ဖုန်း-၀၉-၇၃၇၃၇၃၀၃ - အသင်းရုံးတာဝန်ခံ ဖုန်း-၀၉-၃၀၂၅၉၉၅၅ ဖုန်း-၀၁-၃၇၅၀၈၆ (အသင်းသားများစုစည်းရေးဆပ်ကော်မတီ)

အမည်ပြောင်း
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဟင်္သာတမြို့နေ ဦးစိုးမိုးဆန်း၏သား အမှတ်(၁) အလက၊ ဆဋ္ဌမတန်း(က)မှ မောင်ပြည့်ဖြိုးစံအား မောင်ကောင်းဆက်ပိုင်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။
မောင်ကောင်းဆက်ပိုင် အလက(၁)၊ ဟင်္သာတမြို့
ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(ဈ)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၃၄)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် (၃၃၄)၊ စက္ကဝတ် ၁ လမ်း၊ (ဦးညိုကြီး) WAW-၀၀၃၁၀၇ အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရုန်မြေအား ဖခင် ဦးညိုကြီး၊ မိခင်ဒေါ်စိန်စွေး ကွယ်လွန်သဖြင့် ဒေါ်စိန်စွေးနှင့် ၁၂/ဗတထ(နိုင်)၀၀၃၃၀၅ က တစ်ဦးတည်းသော သမီးတော်စံကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ သေစာရင်းတင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း စာချုပ်နှင့် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ရန် မြေပုံကူး လျှောက်ထားလျှာ ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိပါက ဌာနမှလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

အများသိစေရန် ကြေညာချက်
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီပိုင် တိုက်ခန်းကို လက်ရှိအမည်ပေါက်ထံမှ ဝယ်ယူ၍ အဆောက်အအုံအစီအစဉ်နှင့်စာချုပ်တွင် အမည်ပြောင်းလဲပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းအား ခွင့်ပြုရန်မသင့်ကြောင်း ကန့်ကွက်လိုပါက စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများနှင့်အတူ ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၄ ရက်အတွင်း လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အကြောင်းကြားလိုက်သည်-
စဉ် တိုက်ခန်းအမည်ပေါက် အမည်၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ် အမည်ပြောင်းလျှောက်ထားသူ အမည်၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ် လျှောက်ထားသည့် တိုက်ခန်းအခန်းအမှတ်
ဦးဌေးဝင်း(ခင်ပွန်း)၊ SCC-၀၀၅၅၀၅(ကွယ်လွန်) ဦးသောင်းထိုက် ၁၂/သယက(နိုင်)၁၆၁၂၉၅ တိုက်အမှတ် ၅၊ အခန်းအမှတ် ၅၊ မြကန်သာအိမ်ရာ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်။
ဒေါ်နုနုအေး (ဇနီး) ၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၁၃၃၃၉(မှ)

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ဒေါ်ပုမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၃/ဗိုလ်ထွန်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၆)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၄၆)၊ မိုလ်တေလမ်း၊ မိုလ်ထွန်းရပ်ကွက်၊ ဒေါ်ပုမြို့နယ် ဦးကျော်မြင့် ၁၂/ဒပန(နိုင်)၀၂၆၀၆၉ အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရုန်မြေအား ဒေါ်ပုမြို့နယ်တရားရုံး တရားမကြီးမှုအမှတ် ၂၆/၂၀၁၄ တွင် တရားလို ဦးဇော်မင်းအောင်က တရားပြိုင် ဒေါ်ရီရီသန်းနှင့် ဒေါ်အေးကြိုင်တို့အပေါ် ခွဲဆိုရာ မြေကွက်နှင့်ယင်းမြေကွက်ရှိ နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား တရားလို ဦးဇော်မင်းအောင် အမည်ပေါက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် မြေကွက်နှင့်အိမ်မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်အား ချုပ်ဆိုဆောင်ရွက်ပေးစေရန် ချမှတ်သည့် ၂၅-၉-၂၀၁၄ရက်စွဲပါ စီရင်ချက်နှင့် ဒီကရီ တရားမစာရိမ္မအမှတ်(၂၅/၂၀၁၄)အမိန့်တို့တင်ပြလျက် တရားရုံး (ဒေါ်ရီရီသန်းနှင့်ဒေါ်အေးကြိုင်)တို့ကိုယ်စား တရားရုံး ဘိလစ်ဦးဆောင်လွှဲပေးအပ်သည့် စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလျှာ ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများတင်ပြ၍ ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါရန်နှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

# ကလေးမြို့နယ်မှ ရာဇဂြိုဟ်ရေလှောင်တံ မံ ဘက်စုံစီမံကိန်း

ကလေးမြို့နယ်ရှိ ရာဇဂြိုဟ်ရေလှောင်တံ မံ ဘက်စုံစီမံကိန်းသည် အိန္ဒိယ-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးလမ်းမဖြစ်သော ကလေး-တမူးလမ်းအနီးရှိ ရာဇဂြိုဟ်ကျေးရွာ၏ မြောက်ဘက်နက်ပိုင်းခန့်အကွာ နေရာရှိမြစ်ပေါ်၌ တည်ရှိသည်။ ရာဇဂြိုဟ်ရေလှောင်တံ မံ ဘက်စုံစီမံကိန်း၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်မှာ ကလေးမြို့နယ် မြစ်သာမြစ်ဝှမ်းဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လယ်ယာမြေ ၈၅၀၀

ဧကကို ရေပေးဝေနိုင်ရန်နှင့် ရေအားလျှပ်စစ်မှ ဒေသခံပြည်သူများအတွက် ဓာတ်အား လေးမဂ္ဂါဝပ် ထုတ်ယူရရှိနိုင်ရန် ဖြစ်သည်။

ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အား အဆောက်အအုံအဖြစ် ရေလှောင်တံမံ၏ ကုန်းကျောတံမံ(၁) နေရာတွင် တည်ဆောက်ကာ ယင်းအဆောက်အအုံအတွက် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနနှင့် နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် CGGC တို့ စာချုပ်ချုပ်

## သတင်းဆောင်းပါး-ဂျူနီယံ

ဆိုထားသည်။ စာချုပ်ချုပ်ဆိုသည့်နေ့မှစ၍ နှစ်နှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့် အားလုံးပြီးစီးရန် လျာထားသတ်မှတ်ထားပြီး ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အား အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် လျာထားသတ်မှတ်ချက်အတိုင်း ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်သည်။ တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းများပြီးစီးပါက ရေအားလျှပ်စစ်မှ ဓာတ်အား လေးမဂ္ဂါဝပ်ကို နှစ်မဂ္ဂါဝပ်စက်နှစ်လုံးဖြင့် ထုတ်လုပ်မည်ဖြစ်ပြီး နှစ်စဉ်ပျမ်းမျှလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ကီလိုဝပ်နာရီသန်းပေါင်း ၂၁ သန်း ထုတ်လွှတ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရာဇဂြိုဟ်ရေလှောင်တံမံ၏အမြင့်ကို ၁၀ ပေတိုးမြှင့်ခြင်းနှင့် ရေပိုလွှဲတွင် ငါးပေ Shulter တပ်ဆင်ခြင်းဖြင့် ရေပမာဏ ဧကပေ ၅၂၀၀၀ အထိ တိုးမြှင့် သို့လျှောက်နိုင်မည်ဖြစ်ကာ တိုးချဲ့လယ်မြေဧက ၂၀၀၀ အပါအဝင် စုစုပေါင်း လယ်ယာမြေဧရိယာ ဧက ၈၅၀၀ ခန့်အထိ ရေအပြည့်အဝ ပေးဝေနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကလေးမြို့သည် အဘက်ဘက်မှ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် နေပြီဖြစ်သော်လည်း လျှပ်စစ်မီးမာမှု နာရီပိုင်းသာရရှိသေးသဖြင့် ၂၄ နာရီ လျှပ်စစ်မီးအမြန်ဆုံးရရှိနိုင်ရေးအတွက် စီမံကိန်းအမြန်ဆုံးပြီးစီးရန် ကလေးမြို့ ပြည်သူများက မျှော်လင့်လျက်ရှိသည်။

ရာဇဂြိုဟ်ရေလှောင်တံမံ ဘက်စုံစီမံကိန်းကြီး၏ ခန့်မှန်းကုန်ကျမည်ငွေမှာ ကျပ် ၅၄၂၄၄ သန်းဖြစ်သည်။ ရာဇဂြိုဟ်ရေလှောင်တံမံ ဘက်စုံစီမံကိန်းကို ၂၀၀၃-၂၀၀၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေး(၄) က လုပ်ငန်းစတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကာ မြေသားတံမံ အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး ပင်မတံမံအလျား ၄၇၄၅ ပေ၊ ကုန်းကျောတံမံ သုံးခု အလျား ၈၉၁၅ ပေဖြင့် စုစုပေါင်းအလျားပေ ၁၃၆၆၀၊ အမြင့် ၁၆၅ ပေ ရှိသည်။ ကန်ရေပြည့် ရေလှောင်ပမာဏ ဧကပေ ၅၂၀၀၀၊ ကန်ရေ သေ ရေလှောင်ပမာဏ ဧကပေ ၈၀၀၀ နှင့် ကန်ရေပြည့်ရေပြင်ဧရိယာမှာ ဧက ၉၈၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



## အလယ်တန်းကျောင်း အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်

ဆင်ပေါင်ဝဲ ဒီဇင်ဘာ ၁၂  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့နယ် ရှားတိုင်းကြီးကျေးရွာ အလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)ကို အလယ်တန်းကျောင်းအဖြစ် ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်က အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ပွဲတွင် ရှားတိုင်းကြီးကျေးရွာ အလယ်တန်းကျောင်း ဆိုင်းဘုတ်အား တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်သိန်းနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးပိုလ်အောင်မောင်မောင်တို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်မင်းက ကျောင်း ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်သည်။ ထို့နောက် လူမှုရေးဝန်ကြီးက အမှာစကားပြောပြီး တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က ပညာရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ပွဲသို့ ပြည်သူလူထုတော်ကိုယ်စား လှယ် ဦးအေးနိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ကျောင်း အကျိုးတော်ဆောင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ဇေယျာ(မကွေး)**

## နမ့်ပေါ်ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းတည်ဆောက်မည့်နေရာ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မူဆယ် ဒီဇင်ဘာ ၁၂  
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့ စယ်လန် ကျေးရွာအုပ်စု မန်ဟန်းကျေးရွာဟောင်းရှိ နမ့်ပေါ် ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း ဆောက်လုပ်မည့်နေရာသို့ ရှမ်း ပြည်နယ် လျှပ်စစ်နှင့်စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီး ဦးစိုင်းထွန်းရင် နှင့် စီမံကိန်းကိုတည်ဆောက်မည့် ဂရိတ်ဟော်ခမ်းအများ ပိုင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ တာဝန်ရှိသူများက ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်က သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

နမ့်ပေါ်ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း တည်ဆောက်မည့် ဂရိတ်ဟော်ခမ်းအများပိုင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ အုပ်ချုပ်မှု ဒါရိုက်တာ ဦးစိုင်းအုန်းမြင့်က နမ့်ပေါ်ချောင်းရှိ လုပ်ငန်း ရှင်းလင်းဆောင်၌ စီမံကိန်းဖော်ဆောင်မည့်လုပ်ငန်းစဉ် များအတွက် လိုအပ်ချက်များ၊ စီမံကိန်းတည်ဆောက်မည့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များ၊ စီမံကိန်းဧရိယာတွင်

ပါဝင်သောနေရာများမှ ဒေသခံတောင်သူများ၏ လယ် ယာများ၊ ရော်ဘာခြံများအတွက် လုပ်ဆောင်ပေးရမည့် အချက်များကို ဝန်ကြီးအား ရှင်းလင်းတင်ပြကာ ဝန်ကြီး က ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းသည် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရာ တွင် အရေးကြီးသောကဏ္ဍမှပါဝင်နေသကဲ့သို့ လျှပ်စစ် မီးရရှိမှုသာလျှင် လူနေမှုဘဝလည်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာ မှာ အမှန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တစ်ဖက်တွင်လည်း ဒေသခံ တောင်သူများ၏ ဆုံးရှုံးနစ်နာမှုများကိုလည်း ပြန်လည် လုပ်ဆောင်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အမှန်တကယ်နစ်နာ သူများ၏ လက်ဝယ်သို့ အမှန်တကယ်ရောက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် စီမံကိန်းကိုလည်း အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။ **ဟန်ဇွေး(iprd)**

## ဝက်သက်နှင့် ဂျိုက်သိုးရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးရေးဆွေးနွေး

ခင်ဦး ဒီဇင်ဘာ ၁၂  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘို ခရိုင် ခင်ဦးမြို့နယ်၌ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဝက်သက်ရောဂါနှင့် ဂျိုက်သိုးရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအစုလိုက် ထိုးနှံပေး ခြင်းလုပ်ငန်း(၂၀၁၅)နှင့်ပတ်သက်၍ အသိပေးရှင်းလင်းပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ မြို့နယ်ကျန်းမာ ရေးဦးစီးမှူး ဒေါက်တာကျော်နိုင်က ကာကွယ်ဆေးအစုလိုက်ထိုးနှံပေးခြင်း လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ခဲ့သည်။ **ခင်ဦးစိုးခေ**

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
ယာဉ်အမှတ် ၁၉၅/၃၂၉၁ ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစိုးဝင်း ၉/၀၁၁၈(နိုင်) ၀၀၁၀၈၃က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္ထူ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက် အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ၁၅ရက် အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
**ကညန၊ ကယားပြည်နယ်ရုံး(လွိုင်ကော်)**

**အထက-ပလုံ**  
**နဝမအကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲ**  
ရန်ကန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ အထက-ပလုံ၏ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ဟောင်းများမှ နဝမအကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲကို ၁၀-၁-၂၀၁၅ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၉:၀၀ နာရီတွင် အထက ပလုံခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ကန်တော့ခံဆရာကြီး ဆရာမကြီးများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ ဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ တက်ရောက်ကြပါရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။  
**အလှူငွေဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များ**  
ဦးဆွေလွင် ဖုန်း-၀၉-၄၉၃၄၈၃၇၄ (ဖလုံ)၊ ဦးမြင့်အေး ဖုန်း-၀၉-၇၉၉၃၁၅၇၆(ဖလုံ)၊ ဦးသန်းဝင်း ဖုန်း-၀၉-၃၀၀၁၉၉၇၄(ဖလုံ)၊ ကိုအောင်ကိုကို ဖုန်း-၀၉-၇၉၉၃၃၂၀၁၀(ဖလုံ)၊ ဦးစိန်ဝင်း ဖုန်း-၀၉-၅၀၇၂၆၃၈(ရန်ကန်)၊ ဒေါ်အေးအေးမာ ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၃၃၅၈၄(ရန်ကန်)  
**အာစရိယပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ**

**ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးခရိုင်၊ တောင်ကြီးမြို့၊ ချမ်းမြသာစည်ရပ်ကွက်၊ နဂါးပွက်ကျောင်းလမ်း၊ အိမ်အမှတ် ၁/၁၀၇၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၆၈၊ ဧရိယာ ၀၃၁၀၅ ၀၅၅၈ကအကျယ်အဝန်းရှိ ဂရန်မြေကွက်သည် ဦးဖြေ ၁၃/တကန (နိုင်)၀၈၇၉၂၀ အမည်ပေါက်မြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါဂရန်မြေကွက်ကို တောင်ကြီးခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျွန်ုပ် ဦးညီညီစိုးအမည်သို့ပြောင်းလဲရန်လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကွယ်လွန်ပြီဖြစ်သော ကျွန်ုပ်၏ အစ်ကို မောင်မြင့်နိုင်နှင့် မောင်မြင့်ခိုင်တို့၏ အမွေစားအမွေခံဖြစ်သူများသည် ယနေ့မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ် ထံသို့ လာရောက်ဆက်သွယ်ပြီး မိမိရရှိမည့် အမွေစေ့စေ့ကို ရယူရန်နှင့် လာရောက်ဆက်သွယ်ခြင်းမရှိပါကလည်း ကျွန်ုပ်မှ သက်ဆိုင်သူများ အမွေလာရောက်တောင်းခံသည့်အခါ ဥပဒေနှင့်အညီ ရရှိမည့်အမွေစေ့စေ့ကို ခွဲဝေပေးမည် ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
**ဦးညီညီစိုး ၁၃/တကန(နိုင်)၁၉၀၀၉**  
**အမှတ် ၁/၁၀၇၊ နဂါးပွက်ကျောင်းလမ်း၊ ချမ်းမြသာစည်ရပ်ကွက်၊ တောင်ကြီးမြို့**

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
ကျွန်တော် ခွန်တီးမောင် ၁၃/ပလန(နိုင်) ၁၁၁၂၄၅၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် အမှတ် (မမှတ်မီ)သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။  
**ဖုန်း-၀၉-၃၆၅၂၉၆၆**

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
သာကောတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်၁၀မြောက်၊ မြေကွက်အမှတ်၁၆၈/၁၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ် ၁၆၈/၁၊ ရတနာပုံ ၂လမ်း၊ ၁၀ မြောက်ရပ်ကွက်၊ သာကောတမြို့နယ် ဦးခင်မောင်အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရန်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးခင် မောင်(ဖခင်)နှင့် ဒေါ်ရွှေခင်(မိခင်)တို့ကွယ် လွန်သဖြင့် တစ်ဦးတည်းသောသမီး ဒေါ် မြင့်မြင့်လှိုင် ၁၂/သာကော(နိုင်)၀၇၀၄၀၂ မှသေစာရင်း၊ ကျမ်းကျိန်လွှာတင်ပြ၍ အမွေ ဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်းစာချုပ်ရန် မြေပုံကူး လျှောက်ထားလာရာ ခိုင်လုံသောအထောက် အထားများဖြင့် ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန် ကွက်နိုင်ပါရန်နှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**ရန်ကန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
သာကောတမြို့၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၉၊ မြေကွက်အမှတ် ၇၇/က-၁၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ် ၇၇/က-၁၊ နဝရတ်လမ်း ကျယ်၊ (၉)ရပ်ကွက်၊ သာကောတမြို့နယ် (ဦးကျော်လှ) အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ဂရန်မြေ အား သာကောတမြို့နယ် တရားရုံး၌ ဒေါ်လှလှ မြင့်+၁ မှ ၂၀၁၄ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ် ၈၄ဖြင့် ဦးကျော်လှအား ပဋိညာဉ်အတိုင်း မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုပေး ရန်တရားစွဲဆိုခဲ့ရာ အနိုင်ဒီကရီနှင့် ၂၀၁၄ခုနှစ် တရားမစာရိယအမှတ်-၇၈ အမိန့်တို့တင်ပြ၍ တရားရုံး ကိုယ်စား ဘီလစ် ဒေါ်တင်မေလွင် ၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၂၀၆၈၇ က အရောင်းအဝယ် စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများ ဖြင့် ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါရန် နှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**ရန်ကန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၉၃၊ မြေကွက်အမှတ် ၅၅၈၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၅၅၈/က၊ (၉၃)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံ(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ် ဦးဖိုးလုံး အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးဖိုးလုံး ၁၂/သာယာ(နိုင်) ၀၈၆၂၄၃ ထံမှ စာချုပ်စာတမ်းများဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဦးသိုက်ထွန်း ၁၂/ ထောက်ခံချက်၊ ရစခန်းထောက်ခံချက်၊ ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ ဌာနဝန်ခံချက်တို့တင်ပြ၍ နှစ် ၆၀ မြေငှားစာချုပ်ဂရန် လျှောက်ထား လာရာ ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများ ဖြင့် ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါရန် နှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။  
**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**ရန်ကန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
ရန်ကန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်း မြို့နယ်၊ ရွှေအုန်းပင်အိမ်ရာ၊ တိုက် ၃၅၊ အခန်း ၂၂ကို မူလအမည်ပေါက်ပိုင်ရှင် ဒေါ်မိမိသိန်းတန် ၁၂/တမန(နိုင်) ၀၈၆၂၄၃ ထံမှ စာချုပ်စာတမ်းများဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဦးသိုက်ထွန်း ၁၂/ ရကန(နိုင်)၀၂၅၀၈၇ က ပိုင်ရှင်အမည် ပြောင်းလဲခွင့်လျှောက်ထားလာပါသည်။  
**ခွင့်ပြုရန်မသင့်ကြောင်း** ကန်ကွက် လိုပါက ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ၁၄ရက်အတွင်း အထောက်အထားများ ဖြင့် တင်ပြကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။  
**အိမ်ရာအုပ်ချုပ်ရေးဌာနခွဲ(ရန်ကန်)**  
**မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန**

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
ရန်ကန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့နယ် (တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် ၁၀၆၊ မြေကွက်အမှတ် ၇၆၀/က၊ အလျား ၁၅၂၀×အနံ ပေ၆၀ ရရှိသူ အမည်ပေါက် ဦးစိုးနိုင်ထံမှ စာချုပ်အဆင့်ဆင့်ဝယ်ယူသူ ဒေါ်မြတ်စွန် (ဘ)ဦးလှစိန် ၁၂/ရကန(နိုင်) ၀၄၉၉၁၇ က မြေပါမစ်စာရင်းသွင်းခွင့်ပြု ပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန်ကွက်ရန်ရှိပါက ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း ဤဦးစီးဌာနသို့ သက် ဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား များစုစည်းတင်ပြ၍ ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း နှင့်သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည့်အထိ ကန် ကွက်ခြင်းမရှိပါက မြေပါမစ်အား စာရင်း သွင်းဆောင်ရွက်ရန် ဆက်လက်လုပ်ဆောင် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။  
**မြေယာရုံးခွဲ(၁၂)**  
**မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန**

ဌာနဆိုင်ရာနှင့်ပုဂ္ဂလိကရေးရာစီးပွားရေးကြော်ငြာ

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန**  
**အဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ် (Center of Excellence) များသို့**  
**ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာများ ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ (၆)ခု (နဂါ၊ ဓနု၊ ပအိုဝ်း၊ ပလောင်၊ ကိုးကန့်၊ ဝ)နှင့် နိုင်ငံတော်မှ ထုတ်ပြန်ထားသော ဒေသစရိတ်ခံစားခွင့်ရှိသည့် သွားလာရေးနှင့် လူမှုရေးခက်ခဲသော ဒေသများမှ ၂၀၁၄ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများအား သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ အောက်ဖော်ပြပါအဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ် (Center of Excellence) များသို့ အပိုဒ် (၂)ပါ သတ်မှတ်အရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

(က) ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်  
(ခ) မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ်  
(ဂ) မြန်မာနိုင်ငံလေကြောင်းနှင့် အာကာသပညာတက္ကသိုလ်  
(ဃ) နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ရတနာပုံဆိုင်ဘာစီးတီး)  
(င) ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်  
(စ) မန္တလေးကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်

၂။ လိုအပ်သောအရည်အချင်း

(က) ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားချိန်တွင် လျှောက်ထားသူနှင့် မိဘနှစ်ပါးစလုံးသည် တည်ဆဲနိုင်ငံသားဖြစ်မှု၊ ဥပဒေနှင့်ကိုက်ညီသောနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။  
(ခ) ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသများ (နဂါ၊ ဓနု၊ ပအိုဝ်း၊ ပလောင်၊ ကိုးကန့်၊ ဝ) နှင့် နိုင်ငံတော်မှ ထုတ်ပြန်ထားသော ဒေသစရိတ်ခံစားခွင့်ရှိသည့် သွားလာရေးနှင့် လူမှုရေးခက်ခဲသောဒေသများတွင် အမြဲနေထိုင်သူ၊ အခြေခံပညာသင်တန်း (စတန်း၊ ၉ တန်း၊ ၁၀တန်း)များကို ငှင်းဒေသများတွင် ဆက်တိုက်ပညာသင်ကြားခဲ့ပြီး ငှင်းဒေသများမှပင် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲအောင်မြင်သူ ဖြစ်ရမည်။ အပြင် အဆိုပါဒေသအတွင်း ပြန်လည်အကျိုးပြုနိုင်သူဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်း (မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး)၏ ထောက်ခံချက်(မူရင်း) ပါရှိရမည်။

မှတ်ချက်။ အပိုဒ် (၂) ခ)ပါ ဒေသများတွင် နေထိုင်သော်လည်း အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမရှိခြင်း၊ စာစစ်ဌာနမရှိခြင်း၊ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းရှိသော်လည်း သိပ္ပံဘာသာတွဲသင်ကြားနိုင်မှုမရှိခြင်းတို့ကြောင့် အနီးစပ်ဆုံးမြို့နယ်ရှိ အထက်တန်းကျောင်းမှ အောင်မြင်သောကျောင်းသားများအား (စတန်း၊ ၉တန်း၊ ၁၀တန်း)ကို ခက်ခဲဒေသတွင် (၃)နှစ်ဆက်တိုက် တက်ရောက်ခွင့်ရသော်လည်း ခြွင်းချက်ဖြင့် စဉ်းစားမည်။

(ဂ) ၂၀၁၄ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲတွင် အောက်ဖော်ပြပါဘာသာတွဲများဖြင့် အောင်မြင်သူများဖြစ်ရမည်-

(၁) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ဘောဂဗေဒ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ  
(၂) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ သမိုင်း၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ  
(၃) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ စိတ်ကြိုက်မြန်မာစာ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ  
(၄) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ၊ စီဝဗေဒ  
(၅) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ပထဝီဝင်၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ပါအချက်များ ပူးတွဲတင်ပြရမည်-

(က) မြန်မာနိုင်ငံစာစစ်အဖွဲ့မှ ထုတ်ပေးသည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင် ရမှတ်စာရင်း(မူရင်း) တစ်စောင်  
(ခ) ငှင်းဒေသရှိကျောင်း၌ သုံးနှစ်ဆက်တိုက် တက်ရောက်ခဲ့သူဖြစ်ကြောင်းနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲအား ငှင်းဒေသရှိစာစစ်ဌာနမှ အောင်မြင်သူဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး ထောက်ခံချက်နှင့်မြို့နယ်ပညာရေးမှူးတို့၏ထောက်ခံချက်  
(ဂ) အိမ်ထောင်စုစာရင်းဇယားမိတ္တူနှင့် ငှင်းဒေသတွင်(၃)နှစ် ဆက်တိုက်နေထိုင်သူဖြစ်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ဒေသအာဏာပိုင်များ၏ထောက်ခံချက်  
(ဃ) လျှောက်ထားသူနှင့် မိဘနှစ်ပါးစလုံးတို့၏နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် မိတ္တူများ  
(င) လိုင်စင်အရွယ်ရောင်စုံဓာတ်ပုံနှစ်ပုံ

၄။ ပူးတွဲဖော်ပြပါ လျှောက်လွှာနမူနာပုံစံအတိုင်း A-4 Sizeဖြင့် ကွန်ပျူတာစာစီ၍ မိမိအိမ်အစဉ်ဖြင့် လျှောက်ထားရန် ဖြစ်ပါသည်။

၅။ လျှောက်လွှာများကို ၂၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် နောက်ဆုံးထား၍ အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် ၂၁၊ နေပြည်တော်သို့ တိုက်ရိုက်ပေးပို့ လျှောက်ထားရန် ဖြစ်ပါသည်။

မှတ်ချက်။ ရုံးပိတ်ရက်များတွင်လည်း လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၆။ သတ်မှတ်ရက်ထက် နောက်ကျရောက်ရှိလာသော လျှောက်လွှာများနှင့် မပြည့်စုံသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၇။ ရောက်ရှိလာသော လျှောက်လွှာများနှင့်အမတ်စာရင်းများကို အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာနနှင့် စက်မှုနှင့်သက်မွေးပညာဦးစီးဌာန၏တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့မှ စိစစ်၍ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ (မှတ်ချက်။ ရွေးချယ်ခြင်း မစရသူများအား ပြန်လည်အကြောင်းကြားမည်မဟုတ်ပါ။)

၈။ အသေးစိတ်သိလိုပါက အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၄၈၃၆၀၆၇-၄၀၄၉၆၄၃၃၃၊ လည်းကောင်း၊ စက်မှုနှင့်သက်မွေးပညာဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၄၈၃၆၀၆၇-၄၀၄၉၆၄၃၃၃ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်ရန်စမ်းနိုင်ပါသည်။

**လျှောက်လွှာနမူနာပုံစံ**

**သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန**  
**အဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာ**  
(၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများအတွက်သာ)

၁။ အမည်(မြန်မာ)-----  ကျား  မ-----  
(အင်္ဂလိပ်)

၂။ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်-----

၃။ မွေးသက္ကရာဇ်(ခုနှစ်၊ လ၊ ရက်)-----

၄။ လူမျိုး----- ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာ-----

၅။ ဖခင်အမည်----- နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်-----

အလုပ်အကိုင်-----

၆။ မိခင်အမည်----- နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်အမှတ်-----

အလုပ်အကိုင်-----

၇။ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ခဲ့အမှတ်----- စာစစ်ဌာန-----

၈။ အောင်မြင်သည့်ခုနှစ်-----

၉။ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သည့်ကျောင်းနှင့်မြို့နယ်-----

၁၀။ အမြဲနေထိုင်သောလိပ်စာ-----

၁၁။ ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာအပြည့်အစုံနှင့် ဖုန်းနံပါတ်-----

ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားသူလက်မှတ်  
အထက်ဖော်ပြပါ အချက်များ မှန်ကန်ကြောင်း တာဝန်ယူလက်မှတ်ရေးထိုးပါသည်။  
ရက်စွဲ။-----

မိဘ/အုပ်ထိန်းသူလက်မှတ်

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန**  
**ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်**  
**အလုပ်လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း**

၁။ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်တွင် အောက်ဖော်ပြပါ နည်းပြနှင့်ဒုတိယကြီးကြပ်ရေးမှူး(သင်တန်း)(လစာနှုန်း ကျပ် ၉၉၀၀၀-၁၀၀၀-၁၀၄၀၀၀)ရာထူးနေရာများ လစ်လပ်နေပါ၍ သတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

(က) နည်းပြ၊ ပညာရေးသဘောတရား ၂ နေရာ  
(ခ) နည်းပြ၊ သင်ပြနည်း ၁ နေရာ  
(ဂ) နည်းပြ၊ အင်္ဂလိပ် ၂ နေရာ  
(ဃ) နည်းပြ၊ မြန်မာလူတိုင်းပညာရေးနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန စာရိတ္တပညာ ၁ နေရာ  
(င) ဒုတိယကြီးကြပ်ရေးမှူး(သင်တန်း)၊ စက်မှုလက်မှု ၁ နေရာ

၂။ လျှောက်ထားသူသည် အောက်ပါအရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ညီညွတ်ရမည်-

(က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။  
(ခ) ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်တွင် အသက်(၃၀)၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက အသက်(၃၅)နှစ် ထက်မကျော်ရပါ။  
(ဂ) အနည်းဆုံးလုပ်သက်တစ်ဆက်တည်း ငါးနှစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်။  
(ဃ) ပညာရေးသဘောတရားနှင့် သင်ပြနည်း နည်းပြရာထူးနေရာများအတွက် မဟာပညာရေးဘွဲ့၊ ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။  
(င) အင်္ဂလိပ်စာနည်းပြ ရာထူးနေရာအတွက် မဟာဘွဲ့(အင်္ဂလိပ်စာ)ရရှိပြီးသူ ဖြစ်ရမည်။  
(စ) မြန်မာလူတိုင်းပညာရေးနှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအတွက် နည်းပြရာထူးနေရာအတွက် မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့(သမိုင်း/မြန်မာစာ) ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။  
(ဆ) ဒု-ကြီးကြပ်ရေးမှူး(သင်တန်း)၊ စက်မှုလက်မှုရာထူးနေရာအတွက် B.E(Civil)(သို့မဟုတ်) A.G.T.I.(Civil)ရပြီးသူဖြစ်ရမည်။

၃။ လျှောက်လွှာကို ကိုယ်ရေးမှတ်တမ်းအကျဉ်းနှင့်အတူ အောက်ပါအထောက်အထားများပူးတွဲလျက် ဌာနချုပ်ရုံး၊ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်သို့ ၁၅-၁၂-၂၀၁၄ရက် ၁၆:၀၀နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ အရောက်ပေးပို့ရမည်-

(က) ဘွဲ့လက်မှတ်မိတ္တူ(အရည်အချင်းစစ် စာမေးပွဲဖြေဆိုသည့်အခါ လက်မှတ်မူရင်း တင်ပြရန်)၊  
(ခ) အထက်အထောက်အထားအတွက် အခြေခံပညာအထက်တန်းအောင်/တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်လက်မှတ်မိတ္တူ (အရည်အချင်းစစ် စာမေးပွဲဖြေဆိုသည့်အခါ လက်မှတ်မူရင်းတင်ပြရန်)၊  
(ဂ) လျှောက်လွှာပိတ်ရက်မတိုင်မီ ခြောက်လအတွင်း သက်ဆိုင်ရာရဲစခန်းမှ တောင်းခံထားသည့် ပြစ်မှုကင်းရှင်းကြောင်း ထောက်ခံချက်မူရင်း၊  
(ဃ) လျှောက်လွှာပိတ်ရက်မတိုင်မီ ခြောက်လအတွင်း ရိုက်ကူးထားသော ရောင်စုံလိုင်စင်ဓာတ်ပုံနှစ်ပုံ (ဓာတ်ပုံနောက်ကျောတွင် အမည်နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ်ရေးသားဖော်ပြရန်)၊  
(င) ပြင်ပမှ လျှောက်ထားသူများအတွက် အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊  
(စ) နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဖြစ်သူဖြစ်သူ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၏ခွင့်ပြုချက်မူရင်း။

၄။ အရည်အချင်းစစ်၊ ရေးဖြေစာမေးပွဲ ဖြေဆိုခွင့်ရသူများ၏စာရင်းကို ၂၃-၁၂-၂၀၁၄ရက်နှင့် ၂၄-၁-၂၀၁၅ရက် ထုတ်သတင်းစာများတွင် ထည့်သွင်းကြေညာသွားမည်။

၅။ အရည်အချင်းစစ် ရေးဖြေစာမေးပွဲကို အောက်ပါအတိုင်း ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်-

စဉ်	ဖြေဆိုရမည့် ဘာသာရပ်	နေ့ရက်	အချိန်	နေရာ
၁	အင်္ဂလိပ်စာ	၂၉-၁-၂၀၁၄	နံနက် ၉နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ	ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသား
၂	သက်ဆိုင်ရာ အထူးပြု ဘာသာရပ်	၃၀-၁-၂၀၁၄	မွန်းလွဲ ၂နာရီမှ ညနေ ၄နာရီအထိ	လူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးရေး တက္ကသိုလ်၊ ရွာသစ်ကြီး စစ်ကိုင်း

၆။ ရေးဖြေစာမေးပွဲအောင်မြင်သူများအား လူတွေ့/လက်တွေ့စစ်ဆေးမည့်အချိန်စာရင်းကို ထပ်မံကြေညာသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ အသေးစိတ်သိလိုပါက ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် ဖုန်း-၀၇၂-၂၁၀၆၈နှင့် ၀၉-၆၄၆၃၇၃၉၃၇တို့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**အထက(၁) ပုဂ္ဂိုလ်တော်ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ၏**  
**မြတ်ဆရာပုဂ္ဂိုလ်တော်ကျောင်းသား ကျောင်းသားများ၏**  
**မြတ်ဆရာပုဂ္ဂိုလ်တော်ကျောင်းသား ကျောင်းသားများ၏**

အထက(၁) ပုဂ္ဂိုလ်တော်ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ (၂၁) ကြိမ်မြောက် မြတ်ဆရာပုဂ္ဂိုလ်တော်ကျောင်းသား ကျောင်းသားများ၏ ၂၀၁၅ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် အဆိုပါကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည့်မြတ်ဆရာ ကန်တော့ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူဟောင်းများ ၂၀၁၄ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ဖြေဆိုအောင်မြင်ကြသောကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများကြွရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

အလှူငွေများကို အောက်ဖော်ပြပါပုဂ္ဂိုလ်များထံ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

ဒေါ်ကျင်စိန်လေး	ဖုန်း-၀၁-၂၉၈၈၁၆
ဒေါ်ခင်စန်း	ဖုန်း-၀၁-၅၄၃၁၆၃
ဦးဝင်းမောင်	ဖုန်း-၀၉-၅၁၇၄၅၂၁
ဒေါ်လှစိုးကြည်	ဖုန်း-၀၁-၂၉၅၁၂၃
ဦးတင်ထွန်းအောင်	ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၈၈၂၆၄
ဦးအောင်နိုင်	ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၇၇၁၇၇
ဒေါ်မြမြချို	ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၀၁၀၉၃၈
ဒေါ်ထားထားမြင့်	ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၁၀၇၀၂
ဒေါ်ဝင်းဝင်းမော်	ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၈၄၅၃၈

အာစရိယပုဂ္ဂိုလ်တော်မြတ်မြောက်ရေးကော်မတီ

၁၂။ လျှောက်ထားနိုင်သည့် အဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ်များ

(က) ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်  
(ခ) မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ်  
(ဂ) ရန်ကုန်ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(ဗဟန်းနယ်မြေ)  
(ဃ) မန္တလေးကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်  
(င) မြန်မာနိုင်ငံလေကြောင်းနှင့် အာကာသပညာတက္ကသိုလ်  
(စ) နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ရတနာပုံဆိုင်ဘာစီးတီး)

၁၃။ ဦးစားပေးအလိုက် လျှောက်ထားလိုသည့် အဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ်များ

(က)  
(ခ)  
(ဂ)  
(ဃ)  
(င)  
(စ)

၁၄။ ဝန်ခံချက်  
အထက်ဖော်ပြပါ အချက်အလက်များ မှန်ကန်ပါသည်။  
ရက်စွဲ။-----

ဝင်ခွင့်လျှောက်ထားသူလက်မှတ်  
အထက်ဖော်ပြပါ အချက်များ မှန်ကန်ကြောင်း တာဝန်ယူလက်မှတ်ရေးထိုးပါသည်။  
ရက်စွဲ။-----

မိဘ/အုပ်ထိန်းသူလက်မှတ်

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၁၇၊ မြေကွက်အမှတ် ၃ တိယတန်းစား ၁၄၉၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၂၃/၂၅၊ ဂျိုးမြို့လမ်း၊ စံပြအလုပ်ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် (၁)ဒေသခံရွေးဦး၊ (၂) ဒေါ်သိသိ၊ (၃)မောင်တင်ဟန်လင်း၊ (၄)မခင်ဆွေလေး၊ (၅)မခင်ဆွေထွေး၊ (၆)မောင်မောင်၊ (၇)မောင်တင်အောင်လင်း၊ (၈)မောင်တင်နိုင်လင်း အမည်ပေါက် နှစ် ၉၀ ဂရုနိမြေအား အမည်ပေါက်တစ်ခုဖြစ်သူ ဦးတင်ဟန်လင်း ကိုယ်လွန်သဖြင့်ဒေါ်မောင်ကြည်ဝင်း ၁၂/မတ (နိုင်)၀၁၂၆၅၇၈ ဇနီးတော်အဖြစ်ကြောင်းကျမ်း ကျိန်လွှာနှင့် သေစာရင်းတင်ပြ၍ ပူးတွဲပိုင်ရှင် ကျန်မြေစာရင်းအမည်ပေါက်များဖြစ်ကြသော ဒေါ်ခင်ရွှေဦး ၁၂/မတ(နိုင်)၀၁၀၅၉၊ ဒေါ်သိသိ ၂/မတ(နိုင်)၀၁၀၉၆၊ မခင်ဆွေလေး ၂/မတ(နိုင်)၀၀၄၀၁၂၊ မခင်ဆွေထွေး ၁၂/မတ(နိုင်)၀၁၀၉၂၊ မောင်မောင် ၁၂/မတ(နိုင်)၀၁၀၉၂၂၊ မောင်တင်အောင်လင်း ၁၂/မတ(နိုင်)၀၀၁၇၆၊ မောင်တင်နိုင်လင်း ၁၂/မတ(နိုင်)၀၁၀၉၂၇ တို့မှ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပို ကူးလွှာကူးလွှာလာရာ နိုင်လိုသော အထောက်အထားများဖြင့် ခုနှစ်ရက်တစ်ရက် ကန်ကွက်နိုင်ပါရန်နှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

တောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၆)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၉)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၄၉၊ အင်းဝ လမ်း၊ (၆) ရပ်ကွက်၊ တောင်ညွန့်မြို့နယ် ဦးတင်ရှိန် အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရုနိမြေအား အမည်ပေါက် မခင်(ဦးတင်ရှိန်) မိခင်(ဒေါ်မြင့်ကြည်) တို့ကိုယ်လွန်သဖြင့် ဦးမျိုးဟန် ၉/အမ(နိုင်) ၀၃၄၃၀၁၊ ဦးမျိုးအောင် ၁၃/တက(နိုင်) ၀၁၆၃၉၁၊ ဒေါ်ဒေါ်ဒေါ် ၁၂/ပကတ(နိုင်) ၁၁၆၀၁၆၊ ဒေါ်ဒေါ်သိသိ ၂/ပကတ(နိုင်) ၀၅၅၉၄၇၊ ဦးမျိုးနောင် ၁၂/မတ(နိုင်) ၀၃၂၇၆၄၊ ဦးမျိုးကြည်ရှိန် ၁၂/ပကတ(နိုင်) ၀၅၅၆၀၃၊ ဒေါ်ခင်မာအေးသိ ၁၂/ပကတ(နိုင်) ၀၅၅၆၀၃ တို့ကသာသမီးများတော်စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာနှင့် သေစာရင်းတို့ကိုတင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့် ရွန်လွှတ်စာချုပ်ရန် ငှင်းတိုအားလုံးကိုစား၊ ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာ အမှတ် ၁၄၇၂ (၉-၅-၁၄)၊ ၁၄၇၃ (၉-၅-၁၄)၊ ၁၆၂၃၆(၁၆-၆-၁၄)၊ ၁၆၅၈၆(၁၆-၆-၁၄) တို့ဖြင့် အမွေထုတ်ယိစားလှယ်စာရသွေး ဒေါ်ဒေါ်ဒေါ် ၂/ပကတ(နိုင်) ၁၁၆၀၁၆ က ပါဝါပေးသူသက်ရှိထင်ရှားရှိကြောင်းနှင့် ပါဝါမရပိုင်သိမ်းသားကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ ၂၀၈ (၅-၈-၁၄)၊ ၂၁၉ (၅-၈-၁၄)၊ ၂၂၀(၅-၈-၁၄) တို့ကိုတင်ပြ၍ မြေပို ကူးလွှာကူးလွှာလာရာ နိုင်လိုသော အထောက် အထားများဖြင့် ခုနှစ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**ပညာရေးစီမံကိန်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန**  
**မြေပိုခြင်းနှင့်လမ်းပြုလုပ်ခြင်း ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးစီမံကိန်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနရှိ တောင်ငူပညာကောလိပ်တွင် အောက်ဖော်ပြပါ မြေပိုခြင်းနှင့်လမ်းပြုလုပ်ခြင်း ဆောင်ရွက်ရန်ရှိပါသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

စဉ်	လုပ်ငန်းတည်နေရာ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်း
၁	ပဲခူး(အရှေ့) တောင်ငူပညာရေးကောလိပ် -တည်ဆောက်ရေးမြေစီမံကိန်းအတွင်းတွင် မြေကူးခြင်း (၇၀၄၀၉)ကျင်းဖြင့် မြေပိုခြင်းနှင့် မြေညှိ၊ မြေသိပ်ခြင်း၊ -လမ်းပိုင်း (၁) (၆၂၄' x ၁၄' x ၅') အား မြေသားတင်၍လမ်းနှင့်မြေခင်းပြုလုပ်ခြင်း၊ RC Box Culvert (၁၄' x ၅') (၂)ခု ပြုလုပ်ခြင်း -လမ်းပိုင်း(၂) (၆၆၄' x ၁၂' x ၅') အား မြေသားတင်၍ လမ်းနှင့်မြေခင်းပြုလုပ်ခြင်း၊ RC Box Culvert (၁၄' x ၅') (၂)ခု ပြုလုပ်ခြင်း

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ၁၅-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှစတင်၍ ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၂၃-၁၂-၂၀၁၄ရက် ၁၆:၀၀ နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ တင်ဒါတင်သွင်းလိုသူသည် သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် တင်ဒါအာမခံကြေးပေးသွင်းပြီးမှ သတ်မှတ်အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံ တင်သွင်းရမည်။

၄။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့် လိပ်စာနှင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် လိပ်စာမှာ ပညာရေးစီမံကိန်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၁၃)၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နေပြည်တော်

၅။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၇၃၉၈ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြော်ငြာ**

သာတေတော်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၃၊ ရန်မြေ၊ မြေကွက်အမှတ်-၆၇၉၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၆၇၉၊ ရန်မြေအလင်းလမ်း၊ (၃)၊ ရန်မြေရပ်ကွက်၊ သာတေတော်မြို့နယ်၊ ဦးသိန်းမောင်၊ ဒေါ်သန်းစိန် အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) ဂရုနိမြေအား အမည်ပေါက်တစ်ခုဖြစ်သူ ဦးသိန်းမောင် (ခင်ပွန်း) ကိုယ်လွန်သဖြင့် ကျန်အမည်ပေါက်အမည်ဖြစ်သူ ဒေါ်သန်းစိန် [၁၂/သကတ(နိုင်)၀၄၀၂၇၄] မှ သေစာရင်းနှင့် ကျမ်းကျိန်လွှာ တင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့် အတိုင်းပေးစာချုပ်ရန် မြေပို ကူးလွှာကူးလွှာလာရာ နိုင်လိုသော အထောက်အထားများဖြင့် (၇) ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါရန်နှင့် ကန်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**



**ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းအောင် (ငြိမ်း)**  
**D.S.A အပတ်စဉ်(၉)**  
**အသက်(၇၀)**  
 (ဦးလှစိန်-ဒေါ်ပုစိန်)တို့၏သား၊ ဒေါက်တာဒေါ်မြဖြူ(ဆေးရုံအုပ်ကြီး၊ ခုတင်-၁၀၀၀၊ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး၊ နေပြည်တော်)၏ချစ်လှစွာ သောမင်္ဂလီ၊ မောင်ရွှေစံအောင်၏ဖခင်သည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် (ကြာသပတေးနေ့) ည ၉း၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၃-၁၂-၂၀၁၄ရက် (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ကြွေးကြော်သည့်နံ့ ဝိသုဒ္ဓါပုဏ္ဏားကြောင်း ရုပ်နှိုးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (ခုတင်-၁၀၀၀၊ ဆေးရုံမှကားများ မွန်းတည့် ၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းအောင် (ငြိမ်း)**  
**စစ်တက္ကသိုလ်အမှတ်စဉ်(၉)**  
**အသက်(၇၀)**  
 နေပြည်တော်၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၁၀၀၀) ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်မြဖြူ၏ဖခင်ဖြစ်သူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းအောင်(ငြိမ်း) အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် ည ၉း၃၀နာရီတွင် နေပြည်တော် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(ခုတင်-၁၀၀၀)၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အေး(ငြိမ်း) မိသားစု**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
 နေပြည်တော် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၁၀၀၀) ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်မြဖြူ၏ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးထွန်းအောင် အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် ည ၉း၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။  
**ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်ဝန်ထမ်းမိသားစု**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းအောင် (ငြိမ်း)**  
**D.S.A အပတ်စဉ်(၉)**  
**အသက်(၇၀)**  
 ဒေါက်တာဒေါ်မြဖြူ (ဆေးရုံအုပ်ကြီး၊ နေပြည်တော်) ဒုတင်-၁၀၀၀၊ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး)၏ ချစ်လှစွာသောမင်္ဂလီဖြစ်သူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းအောင်(ငြိမ်း) အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်(ကြာသပတေးနေ့)ည ၉း၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**မြို့တော်ဝန်နှင့်ဇနီး**  
**ဒုတိယမြို့တော်ဝန်နှင့်ဇနီး**  
**ကော်မတီဝင်၊ ဌာနမှူးများ**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းအောင် (ငြိမ်း)**  
**D.S.A အပတ်စဉ်(၉)**  
**အသက်(၇၀)**  
 ဒေါက်တာဒေါ်မြဖြူ (ဆေးရုံအုပ်ကြီး၊ နေပြည်တော်) ဒုတင်-၁၀၀၀၊ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး)၏ ချစ်လှစွာသောမင်္ဂလီဖြစ်သူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးထွန်းအောင်(ငြိမ်း) အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်(ကြာသပတေးနေ့)ည ၉း၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ဇွဲသီရိအထူးကုဆေးရုံကြီး၊ ခေတ္တဆေးရုံအုပ်ကြီးနှင့်ဝန်ထမ်းမိသားစုများ**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးထွန်းအောင်**  
**အသက်(၇၀)**  
 နေပြည်တော်(ခုတင်-၁၀၀၀)ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ ဒေါ်မြဖြူ၏ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးထွန်းအောင်သည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် ည ၉း၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ဦးလှစိန်-ဒေါ်ချိုမာသိန်း**  
**စက်မှုဝန်ကြီးဌာန**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးမြင့်သိန်း (ဒေါ်ဝင်း-တိုင်းရင်းဆေး၊ ကန်တော်လေး)**  
**အသက်(၇၈)နှစ်**  
 ဒေါက်တာကျော်မင်း (K လှထွန်း) မြန်မာဆေးရုံ(ပုသိမ်)ကြီး-ဒေါ်ခင်ဝါဝါမြင့်(ဦးစီးအရာရှိ၊ မြဝတီရပ်မြင်သံကြား)တို့၏ဖခင်သည် ၅-၁၂-၂၀၁၄ရက် (သောကြာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ဒေါက်တာခင်မောင်ထွန်း(ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)**  
**ထွက်တော်ကွယ်စားလှယ်)-ဒေါ်ဥမ္မာသန်း**  
**ထက်လင်းတိုင်းရင်းဆေးပေးထုတ်လုပ်ရေး**

**အလွယ်တူသွင်မြတ်အိမ်နီးတော်ခံယူခြင်း**  
**ဟာဂျီကမာလ်(ခ)ဦးတင်လှိုင်**  
**(ဆင်ရတနာ အမှန်ကြိုက်စက်လုပ်ငန်း)**  
**အသက်(၆၇)နှစ်**  
 မော်လမြိုင်မြို့နယ် (ဦး K ရတနာ-ဒေါ်ဟာဖတ်ဘီ)တို့၏သား၊ (ဦးမောင်စိန်-ဒေါ်တီ)တို့၏သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (S/၁၅)၊ အောင်မင်္ဂလာလမ်း(ခ)ရပ်ကွက်နေ ဟာဂျီမဟာမာဘီ(ခ)ဒေါ်တင်ရီ၏ဖခင်ဖြစ်သူ၊ ဟာဂျီဦးကျော်ကျော်-ဟာဂျီမ နှင်းနှင်းထွေး၊ ဟာဂျီမောင်မောင်သန်း-ဟာဂျီမ ကောသီလှိုင်၊ ဟာဂျီလှိုင်ဝင်း-မခင်မျိုးလှိုင်ဟာဂျီကျော်စွာဝင်း-မစာမြည်လှိုင်၊ ဟာဂျီမည်မိလှိုင်တို့၏ဖခင်၊ မြေးကိုးယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် ည ၉း၃၀နာရီတွင် အလွယ်တူသွင်မြတ်အိမ်နီးတော်ခံယူသွားပါ၍ ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ရက် ပြန်မာနမာစံအဖြစ်တွင် ရေဝေးရွှေစံ ကာဘာရီစတန်း၌ ဒါယောပြုလုပ်ပြီးမြောက်ကြောင်း ရပ်ဝေးရုပ်နှိုးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးအုန်းသာ (ရင်းငြိမ်း/ကန်လေးကန်)**  
**အသက်(၉၇)နှစ်**  
 သုဝဏ္ဏမြို့ (၂၉)ရပ်ကွက်၊ ဇေယျာသီရိလမ်း၊ အမှတ် ၆၆နေ (ဦးဖေချစ်-ဒေါ်မယ်ညွှတ်)တို့၏သား၊ (ဒေါ်အုန်းနု)၏ဖခင်ဖြစ်သူ၊ ဦးမောင်မောင်အေး(အလင်္ကာဝတ်ရည်)-ဒေါ်စန်းစန်းမြင့်၊ (ဦးမြင့်ဦး)-ဒေါ်ခင်စောမျှ၊ ဦးကြည်လွင်-ဒေါ်မာလာအောင်၊ ဦးစိုးမြင့်လွင်-ဒေါ်ခင်လေးမေ၊ ဒေါ်တင်နွဲ့မျှ၊ ဦးတင်ညွန့်-ဒေါ်ခင်စောမျှတို့၏ဖခင်သည် ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့)နံနက် ၉း၃၀နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၁၂-၂၀၁၄ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၅နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရုပ်နှိုးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ ညနေ ၃း၄၅နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။)  
**ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၈-၁၂-၂၀၁၄ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။** ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး**  
**ဦးအုန်းသာ (ရင်းငြိမ်း/ကန်လေးကန်)**  
**အသက်(၉၇)နှစ်**  
 သုဝဏ္ဏမြို့ (၂၉)ရပ်ကွက်၊ ဇေယျာသီရိလမ်း၊ အမှတ် ၆၆နေ (ဦးဖေချစ်-ဒေါ်မယ်ညွှတ်)တို့၏သား၊ (ဒေါ်အုန်းနု)၏ဖခင်ဖြစ်သူ၊ ကိုသာခင်ဦး(စင်ကာပူ)-မဇေယျာစုလှိုင်(စင်ကာပူ)၊ ကိုဥက္ကာအေး (အလင်္ကာဝတ်ရည်ပုံနှိပ်တိုက်)-မအေးအေးအောင်၊ ကိုအုတ်ကျော်အေး(အလင်္ကာဝတ်ရည်ပုံနှိပ်တိုက်)-မခင်ခင်အောင်၊ ကိုငြိမ်းချမ်းဦး(မလေးရှား)-မစိုးစုစုလှိုင်၊ ဗိုလ်ကြီးအောင်အောင်စိုး(နောင်ချို)-မမူမူထွေး၊ မောင်အေးလင်းယု၊ မမောင်လင်းယု၊ မပြုံးမလှိုင်၊ မသိမ့်ဝတ်တင်ညွန့်(Grade-5, AI အထက-၂၊ ဒဂုံ)၊ မအိချောဝတ်တင်ညွန့်(Grade-2, BI အထက-၂၊ ဒဂုံ)တို့၏အဘိုး၊ မသွန်းအေး(Total)၊ မောင်ဇေယျာမင်းအေး(Total)၊ မောင်ညွှတ်အေး(MISY Yr 2 J)၊ မမေယွန်းပန်းချို၊ မောင်သူတော်ဦး၊ မခင်ပြည့်စုံ၊ မောင်ခန့်အောင်တို့၏ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့)နံနက် ၉း၃၀နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၁၂-၂၀၁၄ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၅နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရုပ်နှိုးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ ညနေ ၃း၄၅နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။)  
**ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၈-၁၂-၂၀၁၄ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။** ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဓမ္မာရုံ၊ ရေတွင်း၊ ရေကန်၊ သာသနာ့မိခင်ကြီး**  
**အမေကျင်**  
**အသက်(၈၈)နှစ်**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ပေါက်တောရပ်ကွက်၊ ဘုရင့်နောင်လမ်းမကြီး၊ အမှတ် ၁၅၆နေ (ဦးရွှေတင်-ဒေါ်ရွှေလှိုင်)တို့၏သမီး၊ (ဦးကျော်သိန်း-ဒေါ်လှလှ)တို့၏သမီးချစ်မ၊ (ဦးလှမောင်-ဒေါ်နီ)တို့၏ညီမ၊ ဦးလှမောင်-ဒေါ်ခင်သန်းသန်း၏အစ်မ၊ (ဦးမောင်မောင်)၊ ဦးအောင်ကျော်ဦး-ဒေါ်အေးမာ(ဦးသိန်းစိ)-ဒေါ်စန်းစန်း၊ ဦးအောင်ကျော်ထူး-ဒေါ်စိန်မြင့်၊ ဦးတင်တိုး-ဒေါ်အေးအေးမျိုး၊ ဦးစင်အောင်၊ ဦးမြင့်ရွှေ-ဒေါ်ဥမ္မာအောင်၊ ဦးအေးလင်းဌေး-ဒေါ်ခင်မိမိ၊ ဦးထွေးအောင်-ဒေါ်ခင်ကြီးအောင်တို့၏မိခင်၊ မြေး ၁၄ ယောက်၊ မြစ်လေးယောက်တို့၏အဘွား၊ (ဦးအောင်လှကျော်)၏ ဇနီးသည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်(ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၆း၄၅နာရီတွင် ဖန်လှိုင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၅-၁၂-၂၀၁၄ရက် (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ထိန်ပင်သူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (အထက်ပါနေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။)  
**ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၇-၁၂-၂၀၁၄ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။**  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု(ပစ်တိုင်းထောင်ဓမ္မာရုံ)**

**ဦးကျော်စိန်**  
**အသက်(၇၆)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၃)ရပ်ကွက်၊ စေတနာ့လမ်း၊ အမှတ် ၃၄၀နေ (ဦးမောင်ကျွန်း-ဒေါ်တင်မေ)တို့၏သား၊ ဦးမြကြွယ်-ဒေါ်ညွန့်ရီတို့၏ညီ၊ (ဒေါ်မြရီ)၏ဖခင်ဖြစ်သူ၊ ဒေါက်တာကျော်စိန်ဦး (ညွန့်မျိုး၊ မွေး/ကု)-ဒေါက်တာနီလာကျော်(သုတေသနအရာရှိ၊ မွေး/ကု)၊ ဒေါ်သီတာကျော် (အလယ်တန်းပြ၊ အထက-၃၊ ဒဂုံမြောက်)၊ ဦးဖရတ်ဆင်း(ဒ-ညွန့်ချုပ်)၊ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန(၆)-ဒေါ်စန္ဒာကျော်၊ (မောင်အောင်သင်းထွဋ်)တို့၏ဖခင်၊ မဆယ့်မူ၊ မောင်ဇေယျာထွန်း၊ မောင်ဝေဝေကျော်၊ မောင်ဝေလှကျော်တို့၏အဘိုးသည် ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ရက် နံနက် ၃း၄၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၁၂-၂၀၁၄ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။)  
**ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၈-၁၂-၂၀၁၄ရက်(ကြာသပတေးနေ့)နံနက် ၇နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။** ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဆရာမကြီး ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း**  
**B.A, B.Ed အထက်တန်းပြ(ငြိမ်း)**  
**အထက(၂)မိတ္ထီလာ (ရေစကြို/မိတ္ထီလာ)**  
**အသက်(၇၃)နှစ်**  
 ရေစကြိုမြို့၊ ကန်တော်ရပ်နေ(ဦးကျော်-ဒေါ်သီ)တို့၏သမီးကြီး၊ မိတ္ထီလာမြို့၊ ရတနာမာန်အောင်နယ်မြေ(၈)နေ ဦးတင်လှိုင်(ကျန်းမာရေးမှူး၊ ငြိမ်း)၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဒုရုံးကျော်လင်း(သတင်းတပ်ဖွဲ့၊ မိတ္ထီလာ)-ဒေါ်မြတ်သက်လှိုင်၊ ဦးကျော်မိုးလှိုင်-ဒေါ်ကျော်မိုးသစ်အောင်(ဓမ္မာ-စင်ကာပူ)၊ ဦးနိုင်ဝင်းလှိုင်-ဒေါ်ခင်သန္တာစန်း(ဓမ္မာ-စင်ကာပူ)ဗိုလ်မှူးတင်မောင်ဦး(မြစ်ကြီးနားလယ်တစ်ခန်း)-ဒေါ်စုမြတ်လှိုင်၊ ဦးအောင်ကျော်ဆန်း-ဒေါ်ဆွေမိုးလှိုင်တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မြေးကိုးယောက်တို့၏အဘွားသည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် (ကြာသပတေးနေ့)ညနေ ၅း၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၁၂-၂၀၁၄ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)နံနက် ၉နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။  
**ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၇-၁၂-၂၀၁၄ရက်(တနင်္လာနေ့)နံနက် ၈နာရီတွင် တိုက် ၁၈၊ အခန်း ၇/ဘီ၊ အနောက်မြင်းပြိုင်ကင်းလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။** ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း**  
**Pi Hmung Thluai**  
**အသက်(၉၇)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ အမှတ်၄၈၅၊ မာန်ပြေအရှေ့ဘက်လမ်းနေ (Pu Tei Suak-Pi Leng Tin)တို့၏သမီး၊ (Pi Sung Luai)၏ညီမ၊ (Pi Zun Thluai), (Pu Bawi Kuhl), (Pu Thuang Hal)တို့၏အစ်မ၊ (Pu Rev. Edward Kyon Bill)၏ဇနီး၊ Pi Hrang Tin Tlem-(Pu Hrang Thuan)၊ Pi Heken-U Myo Lwin, Pu David Baw Lian Thang-Pi Thawng Za Nei, Pu Lineong Bill-Pi Mar Mar Kyi တို့၏မိခင်၊ မြေး ၁၇ယောက်၊ မြစ် ၁၉ယောက်တို့၏ဘွားဘွားသည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် (ကြာသပတေးနေ့)နံနက်၁၄း၄၀နာရီက ရွှေဂုံတိုင်ဆေးရုံတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၁၂-၂၀၁၄ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (သာကေတနေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁း၃၀နာရီ၊ ခပ်မြဲ) ဦးဘအိုလမ်းထိမှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂နာရီနှင့် ၄လမ်းဆုံ၊ ဗထူးလမ်း၊ မြောက်ဒဂုံမှကားများ မွန်းလွဲ ၁း၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ဒေါ်လှလှအေး (မအူပင်)**  
**ရေ/သန့်(ငြိမ်း)**  
**ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း**  
**ရုံးချုပ်**  
**အသက်(၈၄)နှစ်**  
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မအူပင်မြို့၊ နေပြည်တော်(ပြည်ကြားရေးအရာရှိ)-ဒေါ်ရွှေစိန်တို့၏သမီး၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ အမှတ် ၂၅၅(ဘီ)၊ မြေညီထပ်၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းနေ ဦးတင်ထွတ်(အိုးအိမ်)၊ ရုံးချုပ်၊ ငြိမ်း)၏ဇနီး၊ ဦးအောင်လှိုင်(အင်ဂျင်နီယာ၊ ငြိမ်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးရုံးချုပ်)-ဒေါ်ချိုချိုဆွေ၊ ဒေါ်ကြည်ကြည်ဆွေ (S.A.E အဆောက်အအုံအထူးအဖွဲ့-၅၊ ရေသန့်)ဦးအုန်းသောင်း(အင်ဂျင်နီယာမှူး၊ ငြိမ်း၊ ဆောက်လုပ်ရေး၊ ရုံးချုပ်)-ဒေါ်ခင်ခင်ခင်ဆွေ(S.A.E ငြိမ်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးရုံးချုပ်)၊ ဒေါ်နန်းဝေ(J.A.T ငြိမ်း)တို့၏ မိခင်၊ မောင်လှိုင်မိုး၊ မောင်ထွန်းမင်းလှိုင်(စင်ကာပူ)-မလှိုင်မိုး(စင်ကာပူ)မိမိဟန်၊ မောင်အောင်ဆန်းမိုး၊ မမိုးချမ်းမြတ်တို့၏အဘွား၊ မြစ်နစ်ယောက်တို့၏ဘွားဘွားကြီးသည် ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့) နံနက် ၂း၄၀နာရီတွင် ရန်ကုန် ဦးနောက်နှင့်အာရုံကြောဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၁၂-၂၀၁၄ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းတည့် ၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ စောင်းတန်းဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်တိုး(ခ)ဒေါ်မြင့်ရွှေ**  
**အသက်(၆၉)နှစ်**  
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်လေးပင်မြို့နယ်၊ မြန်တန်ဆာမြို့၊ ရွှေဘုန်းသာလမ်းနေ(ဦးမောင်ညွန့်-ဒေါ်သန်းညွန့်)၊ ချောင်းရင်းစံပြကျေးရွာ၊ ဘုရားကြီးတောင်ပိုင်းနေ (ဦးထွန်းခင်-ဒေါ်သန်းမြ)တို့၏သမီးချစ်မ၊ အင်းမမြို့၊ ရေပြာစခန်းနေ ဦးလှထွန်း (ဒေါ်မြင့်ရွှေ)၊ မှော်ဘီမြို့နေ(ဦးဝင်းမြင့်)-ဒေါ်ခင်ဝင်းတို့၏ညီမ၊ ဦးကျော်မင်း၊ ဒေါ်ဘော်ဘီ၊ ဦးရွှေအိတ်၏အစ်မ၊ မြန်တန်ဆာမြို့၊ မြို့မ(၃)၊ မင်းလမ်းနေ ကိုအောင်ရဲကျော်-မမြသုဇာ၊ ကိုမြိုးမြိုး-မမေစင်မြင့်တို့၏မိခင်၊ မထက်အိမ်ခြံမြေ(ခ)တန်တန်၊ မောင်သူစစ်အောင်တို့၏အဘွားဦးကျော်မြင့်(ကမ္ဘာ့သစ် ရွှေရာနှင့် လဲရွှေရောင်ဝေးရေး)၏ဇနီးသည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်(ကြာသပတေးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၁၃-၁၂-၂၀၁၄ရက်(စနေနေ့) မွန်းတည့် ၁နာရီတွင် မြန်တန်ဆာမြို့၊ ဦးကျော်မြင့်-ဒေါ်တိုး)တို့၏နေအိမ်မှ အရှေ့သူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
**ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၇-၁၂-၂၀၁၄ရက်(တနင်္လာနေ့)နံနက် ၈နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။** ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ စောင်းတန်းဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်တိုး(ခ)ဒေါ်မြင့်ရွှေ**  
**အသက်(၆၉)နှစ်**  
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်လေးပင်မြို့နယ်၊ မြန်တန်ဆာမြို့၊ ရွှေဘုန်းသာလမ်းနေ(ဦးမောင်ညွန့်-ဒေါ်သန်းညွန့်)၊ ချောင်းရင်းစံပြကျေးရွာ၊ ဘုရားကြီးတောင်ပိုင်းနေ (ဦးထွန်းခင်-ဒေါ်သန်းမြ)တို့၏သမီးချစ်မ၊ အင်းမမြို့၊ ရေပြာစခန်းနေ ဦးလှထွန်း (ဒေါ်မြင့်ရွှေ)၊ မှော်ဘီမြို့နေ(ဦးဝင်းမြင့်)-ဒေါ်ခင်ဝင်းတို့၏ညီမ၊ ဦးကျော်မင်း၊ ဒေါ်ဘော်ဘီ၊ ဦးရွှေအိတ်၏အစ်မ၊ မြန်တန်ဆာမြို့၊ မြို့မ(၃)၊ မင်းလမ်းနေ ကိုအောင်ရဲကျော်-မမြသုဇာ၊ ကိုမြိုးမြိုး-မမေစင်မြင့်တို့၏မိခင်၊ မထက်အိမ်ခြံမြေ(ခ)တန်တန်၊ မောင်သူစစ်အောင်တို့၏အဘွားဦးကျော်မြင့်(ကမ္ဘာ့သစ် ရွှေရာနှင့် လဲရွှေရောင်ဝေးရေး)၏ဇနီးသည် ၁၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်(ကြာသပတေးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၁၃-၁၂-၂၀၁၄ရက်(စနေနေ့) မွန်းတည့် ၁နာရီတွင် မြန်တန်ဆာမြို့၊ ဦးကျော်မြင့်-ဒေါ်တိုး)တို့၏နေအိမ်မှ အရှေ့သူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
**ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၇-၁၂-၂၀၁၄ရက်(တနင်္လာနေ့)နံနက် ၈နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။** ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း**  
**ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသုဇနက**  
**မန္တကျေးရွာ မဏိမာရာမပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ပင်လည်ဘူးမြို့နယ် ကသာခရိုင်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး**  
**သက်တော်(၇၆)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၅၆)ပါ**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မောင်တော်ဦးပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပင်လည်ဘူးမြို့၊ ရွှေကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ တိုက်ကြီးနတ်တိုက်တို့၏ဩဝါဒါစရိယ၊ ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်၊ မြို့နယ်ဩဝါဒါစရိယ၊ မြို့နယ်သံဃာနာယက၊ ဝိသုဒ္ဓါရုံ၊ နိုင်ငံတော်သံဃာမဟာနာယက ဗဟိုဝန်ဆောင်မြစ်တော်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၏ ဂဏာစရိယ၊ ဂဏာနာယက၊ မန္တရွာ၊ မဏိမာရာမပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၏ ဦးစီးပေးနာယကဖြစ်တော်မူသော ကျေးဇူးတော်ရှင်ဘဒ္ဒန္တသုဇနက မဟာထေရ်မြတ်သည် (၁၃)ရက်အထိ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၁၁ရက်)နံနက် ၅း၃၀နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါ၍ ကြွင်းကျန်ရစ်သော ဥတုဇရုပ်ကလာပ်တော်ကို (၁၃)ရက်အထိ တပို့တွဲလဆန်း ၅၊ (၆)ရက်၊ ၂၄/၂၅-၁-၂၀၁၄ရက်တွင် အန္တိမအင်္ဂါရာပနာသုကာစုဂိဋ္ဌန ပူဇော်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါမည်။  
**ကျွန်းကျင်းပရေးကော်မတီ၊ မန္တကျေးရွာ၊ ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်**

**ဦးကဝိသာရ(ခ)ဦးချစ်တင် (မြိတ်-ပုလော)**  
**အသက်(၉၂)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၃၃)ပါ**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကိုယ့်မင်းကိုယ့်ချင်းလမ်း၊ အမှတ်(47-D)နေ ဦးဦးမြင့်-ဒေါ်မြမြဝင်း၊ (ဒေါ်အောင်အောင်)၊ ဦးစည်သူ-ဒေါ်မြမြမြင့်အေး၊ ဦးမင်းသူ(ခ)ဦးစိန်သူ-ဒေါ်မြမြမြအေးတို့၏ဖခင်၊ ကိုကောင်းမြတ်စိုး-မဥမ္မာလှိုင်၊ မအေးအေးအောင်၊ မောင်သီဟစိုး၊ မောင်စိုးသူဟန်၊ ကိုအောင်ဆန်းမင်း(ခ)ကိုအောင်မြတ်-မဦးထွန်းမွန်မွန်၊ မပွင့်ဖြူနှင်း၊ မလှလှမင်းဖြူတို့၏အဘိုးမောင်ဝိန်းစိုး၊ မောင်ဝင်းဝင်းတို့၏ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ရက် နံနက် ၁း၄၀နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ၁၄-၁၂-၂၀၁၄ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၄နာရီတွင် နေအိမ်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂း၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးကဝိသာရ(ခ)ဦးချစ်တင် (မြိတ်-ပုလော)**  
**အသက်(၉၂)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၃၃)ပါ**  
 မြိတ်မြို့၊ အလယ်ကျွန်းရပ်(ဦးပုမောင်-ဒေါ်ထက်)တို့၏ စတုတ္ထမြောက်သား၊ ပုလောမြို့နေ (ဦးဖေကြီး-ဒေါ်နန်းစိန်)တို့၏သားသမက်၊ (ဒေါ်မြရီ)၏ ခင်ပွန်း၊ (ဦးအုန်းမေ-ဒေါ်အေးညွန့်)၊ (ဒေါ်အေးမင်း)၊ (ဒေါ်သန်း)တို့၏မောင်၊ (ဦးထွန်းရီ)၊ ဒေါ်တင်ရီ၊ ဦးသင်းမေ-ဒေါ်နုနုယု(ခ)ဒေါ်ပု၊ ဒေါ်ကညုနုထေရီ (မြိတ်မြို့၊ ကောလာရာမ သီလရှင်စာသင်တိုက် ပဓာနနာယကဆရာကြီး)၊ ဦးစိုးမြင့်-ဒေါ်တင်ဥတို၏အစ်ကိုကြီးသည် ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ရက် နံနက် ၁း၄၀နာရီတွင် ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကိုယ့်မင်းကိုယ့်ချင်းလမ်း၊ (47-D)နေအိမ်၌ ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ၁၄-၁၂-၂၀၁၄ရက် ညနေ ၄နာရီတွင် ဦးဦးမြင့်-ဒေါ်မြမြဝင်းတို့၏နေအိမ်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂း၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူ ညီအစ်ကို၊ မောင်နှမများ

**ပုလောမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)**  
**ဦးကဝိသာရ(ခ)ဦးချစ်တင် (မြိတ်-ပုလော)**  
**အသင်းဝင်အမှတ်-၁၀**  
**သက်တော်(၉၂)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၃၃)ပါ**  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကိုယ့်မင်းကိုယ့်ချင်းလမ်း၊ အမှတ် ၄၇/D နေ(ဒေါ်မြရီ)၏ဖခင်ဖြစ်သူ၊ ဦးဦးမြင့်-ဒေါ်မြမြဝင်း(အမူဆောင်)၊ ပုလောမြို့နယ်အသင်း၊ ရန်ကုန်)၊ ဦးစည်သူ (အမူဆောင်)၊ ပုလောမြို့နယ်အသင်း၊ ရန်ကုန်)-ဒေါ်မြမြမြင့်အေးတို့၏ဖခင်သည် ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ရက်(သောကြာနေ့) နံနက် ၁း၄၀နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ၁၄-၁၂-၂၀၁၄ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)ညနေ ၄နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂း၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) မအူဆောင်အဖွဲ့

# လုပ်ငန်းစဉ်များအပေါ် လူထုယုံကြည်မှု၊ ဝေဖန်အကြံပြုမှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများရရှိလာစေရေး ကြိုးပမ်းသွား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်းသည် ယမန်နေ့ နံနက် ၈ နာရီ ၁၅ မိနစ်က ထားဝယ်မြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီး/ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ခရိုင်/မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ခရိုင်/ မြို့နယ်မြေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေး ကော်မတီများ၊ စွန့်လွှတ်လွှဲပြောင်းမြေ လက်ခံခွဲသူများအား တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဒုတိယသမ္မတက မြေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေး ဗဟိုကော်မတီအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် အများပြည်သူအတွက် အကျိုးမဲ့ဖြစ်နေသည့် သိမ်းဆည်းမြေများကို ဆိုင်ရာသိမ်းဆည်းသည့်ဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများက ပြန်လည်စွန့်လွှတ်စေပြီး မူလမြေအသုံးချပိုင်ခွင့်ရှိသူများထံ ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ စနစ်တကျစစ် လွှဲပြောင်းပေးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ ၀



ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်း ကျွန်းစုမြို့နယ် ဆိပ်ခံတံတားအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

“ နိုင်ငံတော်က ပြည်သူပဟိုပြု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရေတိုရေရှည်စီမံကိန်းများချမှတ်၍ ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအကြား ဆက်စပ်ဆောင်ရွက်စေလျက်ရှိရာ ဒေသံပြည်သူများ၏ အားပေးထောက်ခံမှုနှင့် တက်ကြွစွာ ပါဝင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် အောင်မြင်မှုအတွက် အဓိကကျ ”

## ခြေစမ်းပွဲ ဒုတိယနေ့တွင် တိုကျိုတက္ကသိုလ်အသင်း တစ်ပွဲနိုင် တစ်ပွဲပွဲပျက်

သတင်း-ဖိုးသော်ဇင်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

ဂျပန်နိုင်ငံမှ တိုကျိုတက္ကသိုလ်အသင်းနှင့် မြန်မာအသင်းများ၏ ခြေစမ်းပွဲ ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ နံနက်နှင့် ညနေပိုင်းတို့၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

(ပထမပွဲ)

ဧရာဝတီယူနိုက်တက် - တစ်ပွဲ၊ တိုကျိုတက္ကသိုလ်(က) - တစ်ပွဲ

ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက နည်းပညာတက္ကသိုလ် ညွှန်ပေါင်းအသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားပြီး ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ထပ်မံကစားရသောကြောင့် တိုကျိုတက္ကသိုလ်(က)အသင်းသည် ထင်သလောက် ခြေစွမ်းပြကစားနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ပုံမှန်သာကစားသွားနိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၅ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲအတွက် ပြင်ဆင်နေသည့် ဧရာဝတီအသင်းမှာလည်း ကစားသမားအားလုံးကို စမ်းသပ်အသုံးပြုခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅ ၀

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ	၁၂-၁၂-၂၀၁၄	ဟဲဟိုးမြို့	၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ဟားခါးမြို့	၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်	ပင်လောင်းမြို့	၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
လွိုင်လင်မြို့	၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်	ပြင်ဦးလွင်မြို့	၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

## ခြံမြံခြံမြံသဲသဲယှဉ်ပြိုင်မည့် အမျိုးသားအားကစားပွဲ



တတိယအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ရန်ကုန်မြို့ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပခဲ့စဉ်။

သတင်း-မောင်မောင်မြင့်ဆွေ

ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၂

၂၀၁၅ ခုနှစ် စတုတ္ထအကြိမ် မြောက် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော် ကျင်းပတော့မည်။ အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်များကို ၁၉၉၂ ခုနှစ်က ပထမအကြိမ် ကျင်းပခဲ့ပြီး ၁၉၉၄ ခုနှစ်၌ ဒုတိယအကြိမ်၊ ၁၉၉၇ ခုနှစ်က တတိယအကြိမ်အဖြစ် ရန်ကုန်မြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ မကြာမီ ကျင်းပတော့မည့် စတုတ္ထအကြိမ် အမျိုးသားအားကစားပွဲတော်နှင့် ပတ်သက်ပြီး မီဒီယာရှင်းလင်းပွဲကို ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ M3 Restaurant ၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၂ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။

“ကျွန်းမာကြံခိုင်တဲ့ မြန်မာလူမျိုးများဖြစ်စေဖို့၊ အားကစားလှုပ်ရှားမှုတွင် စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ ၀

**ယနေ့ မာတိကာ**

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း အစားအစာ မလုံလောက်မှု ကြုံတွေ့ရ ဖွယ်ရှိဟု အက်ဖ်အေအိုက ပြောကြား စာ » ၄

ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ ကင်းဝေးရေးနှင့် လူအားလုံး ဆေးတိုက်ကျွေးခြင်း လုပ်ငန်းအကြောင်း သိကောင်းစရာ ဆောင်းပါး စာ » ၆

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် အရှေ့တိုင်းပညာ ဘာသာရပ် စာ » ၁၇

ရန်ကုန်မြို့တွင်း ခြောက်မြို့နယ်၌ ဆင်ဆာ စနစ်သုံး CCTV မီးပွိုင့်များ တပ်ဆင်မည် စာ » ၁၈

**ချောင်းဆိုးနေ့လို့ ချောင်းဆိုးပျောက်ဆေးကောင်းကောင်း သောက်ချင်ရင် .....**

**ရွှေမြန်မာ** အမှတ်တံဆိပ်

တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်အမှတ်-၁၀၁၂ YR ၀၀၄၈၄၉  
 တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ခွင့်လိုင်စင် - ၈/၂၀၁၀/တမထလ/တိုး/၀၈၇၂

**ချောင်းဆိုးပျောက်ဆေးရည်ကိုသောက်ပါ။**

ပင်ရင်း - အမှတ်(၁၀၉)၊ ဗညားဒလလမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၉၇၃၀၈၂၄၆၁၊ www.facebook.com/shwemyanmar-traditional-pharmacy

နေပြည်တော်-စာတည်းဖုန်း ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်တောင်လမ်း-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စတိုင်လ်ဆေးဌာနအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ မြို့နယ်ရုံး ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၃၀၅၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၀၅

Gmail mmalin.mpt@gmail.com, www.facebook.com/MYANMALINNEWS



ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

အမည်ပြောင်း ပြီးထွန်းလှအောင်၏အား အထက(၁) လှိုင်သာယာ၊ Grade 10(C) မှ မောင်ဦးသန်းဝင်းအား မောင်ဝေယံဦးဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။

ရဲအရာရှိသင်တန်း(၁) (ဖောင်ကြီး)နှင့် အမျိုးသမီး ရဲအရာရှိသင်တန်း(မင်္ဂလာဒုံ)မှ သင်တန်းဆင်းသူငယ်ချင်းများ နှစ်ပတ်လည်တွေ့ဆုံ(နေ့လယ်စာစားပွဲ)သို့ တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားပါသည်။

Table with 2 columns: Item Name (e.g., ဝါးတင်စိုး, ဝါးကြီးမြင့်) and Price (e.g., ဖုန်း-၀၁-၅၆၀၀၆, ဖုန်း-၀၁-၆၅၁၆၉၃).

အထက(၂)လှိုင် (၁၆)ကြိမ်မြောက် မြတ်ဆရာပုဂ္ဂိုလ် ဖြစ်ပေစေရန်အတွက် အထက(၂)လှိုင်မှ ၂၀၁၃ခုနှစ်အထိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ (၁၆)ကြိမ်မြောက် မြတ်ဆရာပုဂ္ဂိုလ်နှင့် တွေ့ဆုံပွဲကို ၂၀၁၄ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉း၃၀နာရီတွင် အဆိုပါကျောင်းရှိ သီရိရွှေဝါခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ မပျက်မကွက်တက်ရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

သံတွဲခရိုင်အသင်း(ရန်ကုန်) မိတ်ဆုံစားပွဲဖိတ်ကြားလွှာ
သံတွဲခရိုင်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သော မိတ်ဆုံစားပွဲကို ရွှေတိဂုံစေတီတော် တောင်ဘက်မုခ်၊ ကန်တော်မင်္ဂလာမြို့ (ဟက်ပီးဝေါလ်)ကစားကွင်းတွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈း၀၀နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂း၀၀နာရီထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် သံတွဲခရိုင်သူ/သားများ (အသင်းဝင်သည်ဖြစ်စေ၊ မဝင်သည်ဖြစ်စေ) စည်းစည်းရုံးရုံး ကြွရောက်ဆင်နွှဲကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

Table with 2 columns: Vehicle Model (e.g., Htila HL.1 Jeep, Ko Light Truck) and Contact Info (e.g., နေရာ၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့).

လက်ထပ်မင်္ဂလာကျေးဇူးတင်လွှာ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တာမွေမြို့နယ်နေ ဦးကြီးညွန့်(ကျွဲကူးမြေပေါ်လွန်းကျင်း-မြိတ်)-ဒေါ်အုန်းပို(ငွေဆင်ရိုင်းဖိနပ်အမျိုးမျိုးဖြန့်ချိရေး)တို့၏ သားထွေး မောင်လှိုင်မြင့်ဇော် BTEC National Award in Art and Design (UK) (ကြယ်ဂေါင်ဖိနပ်လက်ကားဖြန့်ချိရေး) နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်နေ ဦးဝမ်းကြည်(ရဲအောင်လံခရီးသွားလုပ်ငန်း)-ဒေါ်စောလှ (Peter Loo English Classes) ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မီးကုန်းမြို့နေ ဒေါ်ရှုခင်(မြစပါယ်ရယ်ပဲမျိုးစုံရောင်းဝယ်ရေး)တို့၏တူမ (ဦးဝမ်းစိန်)-ဒေါ်နန်းမြင့်မြင့်ဦး(မြစပါယ်ရယ်ကုန်မျိုးစုံရောင်းဝယ်ရေး)တို့၏ သမီးကြီး

မနန်းကေခိုင်ငြိမ်း B.Sc (Engineering Cosmetic Technology)
တို့၏ ၆-၁၂-၂၀၁၄ ရက်တွင် Sedona Hotel (Grand Ballroom) ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် မင်္ဂလာစဉ်ခံပွဲအခမ်းအနားတွင် မင်္ဂလာစံပယ်ပန်းကုံး ဆင်မြန်းပေးပါသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးသီရိပျံချီဦးကြည်မင်း(ငြိမ်း)နှင့်ဇနီး ဒေါ်အေးအေး တို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာလက်ထပ်လက်စွပ်ဆင်မြန်းပေးပါသော တွဲဖက်စစ်ထောက်ချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ဇေယျကျော်ထင် ဦးထင်အောင်ကျော်(ငြိမ်း) (ဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး)နှင့်ဇနီး ဒေါ်အေးညွန့်ရွှေတို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာအခမ်းအနားမှူးအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးပါသော ဦးသိန်းလှမော်၊ မင်္ဂလာအခါတော်ပေး နိုင်ငံကျော်အဆိုတော် ဒေါ်ချိုပြုံး၊ The Aces တေးဂီတအဖွဲ့နှင့် တေးသံရုပ်များ၊ မင်္ဂလာပန်းများ ကြဲဖြန့်ပေးပါသော ဇော်ဒယ်သရုပ်ဆောင် မထက်ထက်ထွန်း၊ မင်္ဂလာအောင်စံပယ်ပန်းကုံးနှင့် မင်္ဂလာလက်ထပ်လက်စွပ်ပန်းများ ကိုင်ဆောင်ပေးပါသော မဆုမြအင်နှင့် မရွှေယမင်းဦး၊ သတို့သားအရံ မောင်သူရအင်နှင့် မောင်အောင်ပြည့်စုံ၊ သတို့သမီးအရံ မနန်းအိအိငြိမ်းနှင့် မမေသူနင်း၊ မိတ်ကပ်နှင့် ဆံပင်အလှ ညီညီမောင်(စမ်းချောင်း)၊ မင်္ဂလာဝတ်စုံ၊ လက်ဝတ်ရတနာ၊ Prewedding၊ မှတ်တမ်းတင်ဗွီဒီယိုနှင့် ဓာတ်ပုံများရိုက်ကူးပေးပါသော Exposure၊ မင်္ဂလာဖိတ်စာများအား စိတ်တိုင်းကျဆောင်ရွက်ပေးပါသော Unique paperarts၊ မင်္ဂလာပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် အဘက်ဘက်မှပိုင်းဝန်းကူညီပံ့ပိုးပေးပါသော Sedona Hotel မန်နေဂျာနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဆွေမျိုး၊ မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းများ၊ ၇-၁၁-၂၀၁၄ရက် Park Royal Hotel ၌ကျင်းပသော မင်္ဂလာမော်ကွန်းတင်လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲတွင် တရားသူကြီး အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးပါသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးဝင်းဆွေနှင့်ဇနီး ဒေါ်နန်းနင်းဆီ၊ အသိသက်သေ များအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးပါသော အာရှအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရေလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီဥက္ကဋ္ဌ၊ သုဓမ္မမဏိဇောတဓရ၊ သီရိသုဓမ္မမဏိဇောတဓရ ဦးမောင်လှနှင့် ကပ္ပတိန်စောလင်း (General Manager -City Golf Resort) တို့အားလည်းကောင်း၊ ၂၁-၁၁-၂၀၁၄ရက် ချမ်းမြေ့ရိပ်သာ ကျောင်း မင်္ဂလာဦးဆွမ်းကျွေးပွဲ၊ ၂-၁၂-၂၀၁၄ရက် မီးကုန်းမြို့ မင်္ဂလာစဉ်ခံပွဲနှင့် ၆-၁၂-၂၀၁၄ရက် ည Royal Garden Restaurant မင်္ဂလာညစာစားပွဲများသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ကြသော ဂုဏ်သရေရှိသူကြီးမင်းများနှင့် ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေ သူငယ်ချင်းများအားလုံးအား လှိုက်လှဲစွာ ကျေးဇူးဥပကာရ တင်ရှိပါကြောင်း။

နှစ်ဖက်သောမိဘများနှင့် မောင်လှိုင်မြင့်ဇော်-မနန်းကေခိုင်ငြိမ်း

Table with 2 columns: Party Name (e.g., ကိုငြိမ်းချမ်း(ခ)ကိုမောင်ငြိမ်း) and Address (e.g., ၉/ကပတ(နိုင်)၁၄၀၁၉၃ ယာဉ်မောင်းနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း).

မအူပင်မြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) နှစ်ပတ်လည်သင်းလုံးကျွတ်အစည်းအဝေး
မအူပင်မြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ အကြိမ်(၆၀)မြောက် နှစ်ပတ်လည်သင်းလုံးကျွတ်အစည်းအဝေး၊ သက်ကြီးပွဲစဉ်နှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲကို ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၈ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉နာရီ ရွှေတိဂုံစေတီမြောက်ဘက်မုခ်အနီးရှိ ကျေးလက်ဦးစီးဓမ္မာရုံ (ယခင်နယ်စပ်/စည်ပင်ဓမ္မာရုံ)၌ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ မြို့နယ်အသင်း ဖိတ်စာရည်ဖြစ်စေ၊ မရသည့်ဖြစ်စေ မပျက်မကွက်တက်ရောက်ပါရန်နှင့် အသက်(၇၅)နှစ်ပြည့်ပြီးသော ကန်တော့ခရံမည် အသင်းဝင်များ၊ ပါရဂူဘွဲ့ရရှိသူများ၊ ၂၀၁၄ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်ခဲ့သော အသင်းဝင်များ၊ အသင်းဝင်၏ သားသမီးများသည် အထောက်အထား မိတ္တူများကို ၂၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် နောက်ဆုံးထားပေးပို့ရန်နှင့် တက္ကသိုလ်ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေး လျှောက်ထားလိုသူများသည် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်ပြည့်စုံစွာဖော်ပြပြီး ရန်ကုန်မြို့တွင် ဥက္ကဋ္ဌဦးစိုးဝင်း ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၉၄၀၁၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌဦးစိန်မင်း ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၉၄၀၂၊ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးမြင့် ဖုန်း-၀၉-၅၂၅၁၀၂၊ ၀၉-၇၃၁၂၀၁၆၈၊ အတွင်းရေးမှူးများဖြစ်ကြသည့် ဦးအုန်းဖေ ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၉၄၀၂၊ ဦးမြင့်သိန်း ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၉၄၀၃ နှင့် ဒေါ်ကြည်သာမော် ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၉၄၀၆၊ ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဦးတင်ငြိမ်း ဖုန်း-၀၉-၅၄၀၉၄၀၂၊ အမှုဆောင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးစိန်မြင့် ဖုန်း-၀၉-၅၆၀၉၄၀၂ နှင့် ဦးသိန်းဟန် ဖုန်း-၀၉-၄၄၀၉၄၀၂၊ မအူပင်မြို့တွင် ဦးသိန်းမောင် ဖုန်း-၀၉-၅၀၉၄၀၂ နှင့် ဦးပိုင် ၀၉-၄၉၇၅၂၁၇၃ နှင့် နီးစပ်ရာအမှုဆောင်များထံ သတင်းပေးပို့ပါရန်နှင့် အလှူငွေများကို လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း။

Table with 2 columns: Vehicle Model (e.g., Jialing JL 90, Hibird M/C) and Contact Info (e.g., ယာဉ်အမှတ် ၁၁ယ/၂၃၈၀၉, ယာဉ်လက်ဝယ်ရိုသူ ဦးအောင်မြင့်).

Table with 2 columns: Party Name (e.g., ပျောက်ဆုံးကြောင်း) and Address (e.g., ကျွန်ုပ်တို့ နန်းကေစီထွန်း ၁၃/တကန (နိုင်)၀၈၄၆၀၀ ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်သည်).

Table with 2 columns: Party Name (e.g., ယာဉ်အမှတ် ၄ယ/၄၃၉၈၉) and Contact Info (e.g., ယာဉ်အမှတ် ၄ယ/၄၃၉၈၉ Hibird, M/C).

# မြကြာဖြူ ချည်ချောလုံချည် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို တုပသုံးစွဲမိခဲ့ခြင်းအတွက် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ပိုင်ရှင်နှင့် အများပြည်သူတို့အား ဝန်ချတောင်းပန်ခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ယုဇနပလာဇာ အနောက်ဘက်တန်း၊ စံပယ်လမ်း၊ တိုက်အမှတ် ၈၊ အခန်း ၇နှင့် ရန်ကုန်မြို့၊ အဆင့်မြင့်မင်္ဂလာဈေး၊ မြေညီထပ်၊ အမှတ်(၆၁-၆၂)တို့တွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော ယဉ်ယဉ် အထည်ဆိုင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ရင်ပို့(ခ)ဒေါ်ယဉ်ပို့ ၁၂/လမတ(နိုင်)၀၁၀၉၃၅ က ရန်ကုန်မြို့တော်စာချုပ်စာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်ဌာနမှူးရုံး၏ မှတ်ပုံတင်ကြေညာ စာတမ်းစာချုပ်အမှတ် ၅၅၇၆/၂၀၀၂ဖြင့် မှတ်ပုံတင်သွင်းကြေညာ၍ တစ်ဦးတည်းမူ ပိုင်သုံးစွဲလျက်ရှိသော မြကြာဖြူချည်ချောလုံချည် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို ဦးမာမက် ဟူဆောန်၏သား ကျွန်တော်ဦးကျော်ဝင်း MDW-၂၄၉၀၈၀က အတိအလင်းတုပ၍ အရည်အသွေးညံ့ဖျင်းသည့် အခြားသောလုံချည်များပေါ်တွင် ကပ်နှိပ်ပြီး မြကြာဖြူ ချည်ချောလုံချည်အစစ်အဖြစ် ဖြန့်ချိရောင်းချမိခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ မြကြာဖြူချည်ချော လုံချည်ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကိုတုပ၍ အရည်အသွေးညံ့ဖျင်းသည့် အခြားသော လုံချည် များပေါ်တွင် ကပ်နှိပ်ပြီး မြကြာဖြူချည်ချောလုံချည်အစစ်အဖြစ် ဖြန့်ချိရောင်းချမိခဲ့ ခြင်းကို မြကြာဖြူချည်ချောလုံချည် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်၏ အစစ်အမှန်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သော ဒေါ်ရင်ပို့(ခ)ဒေါ်ယဉ်ပို့နှင့်ဝယ်ယူသုံးစွဲမိသူ အများပြည်သူတို့အား ဝန်ချတောင်းပန်ပါ ကြောင်းနှင့် နောင်တွင်မြကြာဖြူချည်ချောလုံချည်အမှတ်တံဆိပ်ကို အတိအလင်း တုပခြင်း၊ ဆင်တူယိုးမှားတုပခြင်းအပါအဝင် ဒေါ်ရင်ပို့(ခ)ဒေါ်ယဉ်ပို့၏ အကျိုး စီးပွားကို ထိခိုက်နစ်နာစေသည့် မည်သည့်ပြုမူဆောင်ရွက်ချက်ကိုမျှ မပြုလုပ်၊ မဆောင်ရွက်တော့ပါကြောင်း အလေးအနက် ဝန်ခံကတိပြု ဝန်ချတောင်းပန်အပ် ပါသည်။

ဦးကျော်ဝင်း(ဘ)ဦးမာမက်ဟူဆောန်  
**MDW-၂၄၉၀၈၀**  
 အမှတ် ၂၂၊ ၂၃ လမ်း၊ ၈၁x၈၂ လမ်းကြား၊  
 အောင်မြသာဇံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့

ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

- နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု GIA, Certificate ပါသော D-L Colour ရတနာကို စိန်များလည်း ရောင်းချပါသည်။
- ကျဆိုင်မှုဝယ်သော စိန်ထည်များကို နားလည်တတ်ကျွမ်းသူမှကြည့်၍ ဈေးမတန်ဟုဆိုက ဝယ်သည့်နေ့မှ (၃)ရက်အတွင်း ပြန်လားပေးနိုင်ပါသည်။ ဝယ်သည့်တန်ဖိုးတစ်ပြားမှ မနှုတ်ဘဲပြန်ပေးပါမည်။



**စိန်ရွှေရတနာဆိုင်**  
 ကျဆိုင်မှုဝယ်သော စိန်ထည်များကို ပြန်ရောင်းချနိုင်  
 ကာလတန်ဖိုး၏ ၉၀%၊ လဲလှယ်ကာလတန်ဖိုး၏ ၉၅% ပြန်ပေးပါသည်။  
 (အလှူငွေထွက်မနှုတ်ပါ)  
**"ဆိုင်ဖွင့်ချိန်"**  
 နံနက်(၉)နာရီ မှ ညနေ(၆း၄၅) အထိ

တန်ရာတန်ကြေးပေးဖို့ဝန်မလေးဘူး။ စိန်ဖြူသန့်အမှန်အကန်ပဲလိုချင်တယ်။ ရွေးဖို့ရှာဖို့လဲ အချိန်မပေးနိုင်ဘူးဆိုသူများအတွက် ...  
 အောက်ပါအရည်အသွေးအတိုင်း တိတိကျကျရှိသောစိန်ဖြူသန့်အကြီးအသေးဆိုဒ်စုံများကို အာမခံပြီး ရောင်းချပေးနေပါပြီ

- Same Cutting စိန်အပွင့်တိုင်း Standard Brilliant Cut (အယ်လ်ဂျီယမ် Cutting) ဖြစ်ရမည်။ Cutting ခိုသွေးထားတာမပါစေရ။
- Same Colour စိန်အပွင့်တိုင်း အဖြူစစ်စစ်ရည် (D,E,F Colour) ဖြစ်ရမည်။ အရည်မဖြူတာ၊ မညီတာ၊ နဲ့နဲလေးဝါ၊ ညိုတာမပါစေရ။
- Same Purity အပွင့်တိုင်းသန့်စင်မှု မကွာစေရ။ (IF, VVS, Quality ရှိရမည်။) VS Quality များဖြစ်သော အရူသေး၊ Spotသေး၊ အပြစ်သေးများမပါစေရ။

အမှတ်(၇၅)၊ လှည်းတန်းလမ်းမ၊ လှည်းတန်းဈေးအနီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ဖုန်း - ၅၂၆၂၁၄၊ ၅၁၂၉၂၂၊ ၅၀၅၁၄၄၊ ၅၁၂၆၉၆

**သစ္စာ** အာမခံ စိန်၊ ရွှေ၊ ပလတ်တီနမ် ဆိုင်

• ရောင်းသူနှင့် ဝယ်သူကြား သစ္စာတရားကို လက်ကိုင်ထား၍ ရောင်းချပေးနေသော သစ္စာရွှေဆိုင်မှ ဆိုင်သစ်ကြီးကို ထပ်မံဖွင့်လှစ်လိုက်ပါသည်။

• ဆိုင်သစ်ကြီးတွင် အရည်အသွေးမြင့် ခေတ်မီဆန်းပြားဒီဇိုင်းဆန်း ပလတ်တီနမ်၊ စိန် နှင့် ရွှေထည် လက်ဝတ်ရတနာများကို ဆိုင်သစ်ဖွင့်ပွဲနှင့် သီတင်းကျွတ်ပွဲတော် အထူးအစီအစဉ် အနေဖြင့် (၁-၁၀-၂၀၁၄ မှ ၃၁-၁၂-၂၀၁၄)အထိ အထူးလျော့စျေးဖြင့် ရောင်းချပေးမည် ဖြစ်ကြောင်းသတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

ဆိုင်(၁) - အမှတ် (၄၉၆)၊ မဟာပန္နလလမ်း၊ ၂၉-လမ်းထိပ်၊ ဖုန်း - ၀၁-၃၇၄၆၆၆၊ ၀၉-၄၄၄၂၀၇၇၇

ဆိုင်(၂) - အမှတ် (၅၃၀)၊ မဟာပန္နလလမ်း၊ ၂၇-လမ်းထိပ်၊ ဖုန်း - ၀၁-၂၄၆၁၂၀၊ ၀၉-၂၅၉၂၅၉၁၈

**အိမ်အမြန်ရောင်းမည်**

၁။ သလင်းပန်းလမ်း၊ (က)ရပ်ကွက်၊ ပေ(၁၇'x၄၈') မြေညီထပ်၊ သယ်နိုးကျွန်းမြို့နယ်။  
**Ph: 09-5097864**

**မောင်းမကန် အိမ်၊ မြေ**

ဒဂုံမြို့သစ်မြို့နယ်များရှိ မြေကွက်များ ဝယ်လိုသည်။  
 ဖုန်း-၀၉-၅၀၉၂၀၅၁၊ ၀၉-၄၃၀၂၅၅၃၀

“ခေါ်နင်းဒ်(MUN-၀၆၁၆၅၉) ခေါ်နင်းဒ်(၁၂/မရက(ဒိုင်)၁၁၅၄၅၅၂) တို့(၂)ဦးနှင့်အများသိစေရန်”

ဦးစိုးဝင်း(၉/မရက(ဒိုင်)၀၀၅၁၉၃)၏ လွှဲအပ်ချက်ကြားရက်အရ ရန်ကင်းမြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ သလင်း အနောက်(၅/ဘီ) တိုက်(၂) နေ (ယခုနေရပ်ကွက်အမည်) ခေါ်နင်းဒ်(MUN-၀၆၁၆၅၉)နှင့် ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ (၁၁)လမ်း၊ အမှတ်- ၂၉၆ နေ ခေါ်နင်းဒ်(၁၂/မရက(ဒိုင်)၀၁၅၇၇၅)တို့ သိရှိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လူကြီးမင်းခေါ်နင်းဒ် အမည်ပေါက်သော ရန်ကင်းမြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေပိုင်း ရပ်ကွက်အမှတ်-၁၁/သမိုင်း မြေကွက်အမှတ်(၁-က) ဝေယျာ(၀၆၂)ညီမ မှတ်တိုင်ရသောသော အစိတ်အပိုင်းဖြစ်သည့် (၂၉'၆" / ၂၈'၆၀") ရှိ အမှတ်(၅၅/က) တပ်မတော်လမ်း (၁)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်ရှိ မြေကွက်အား လူကြီးမင်းမယ် ခေါ်နင်းဒ်(၁၂/မရက(ဒိုင်)၀၁၅၇၇၅) အား ရောင်းချခဲ့ပြီး၊ ခေါ်နင်းဒ်(၁၂/မရက(ဒိုင်)၀၁၅၇၇၅) ကျွမ်းမီတ်ဆွေအား ရောင်းချခဲ့သဖြင့် အဆိုပါမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက် ပေါ်အောက်ခံအား အလုပ်အကိုင်အား မှတ်တိုင်အရောင်းအဝယ် စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန်အတွက် ကြော်ငြာပါသည်။ အလုပ်အကိုင်အရောင်းအဝယ် စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန်အတွက် အသိပေး အပ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ချက်ကြားရက်အရ -  
 ခေါ်နင်းဒ် (L.L.B, D.B.L)  
 အထက်တန်းအမှု(၀၉-၃၁၁၃၀)  
 တိုက်-၉/၁၊ အခန်း(၂၀/၂)အေ၊ ခုတီးယထပ်၊  
 ၃၆-လမ်းတို၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉၂၅၅၇၇၇၀၉၄

**SKYWARD (ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်)**  
 International Trade Limited. ISO 9001: 2008 လက်မှတ်ရ Peace Myanmar Group Co., Ltd. မှ ထုတ်လုပ်သော စားသောက်ကုန်များ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနိုင်ရန်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းများ အမြန်အလိုရှိပါသည်။

<p>1. <b>Marketing Executive / Supervisor</b> ကျား/မ(၃)ဦး                  - ဘွဲ့ရ အသက် (၃၅နှစ်အောက်)၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ လူမှုဆက်ဆံရေး နှင့် Team Work ကောင်းမွန်သူ၊ လိုအပ်ပါက နယ်ခရီးသွားနိုင်သူ၊ လုပ်ငန်း အတွေ့အကြုံရှိသူဖြစ်ရမည်။</p> <p>2. <b>Social Media Creator</b> ကျား/မ(၁)ဦး                  - ဘွဲ့ရ အသက် (၃၅နှစ်အောက်)၊ Computer literate - MS Word, Excel, Power Point &amp; E-mail, Social Media ကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရမည်။ (ဥပမာ- Facebook, Twitter စသည်) ကိုယ်ပိုင် Web Builderများ ဖန်တီးနိုင်ရမည်။ (ဥပမာ- Wordpress, Drupal စသည်)</p> <p>3. <b>Sales Supervisor</b> ကျား(၂)ဦး                  - ဘွဲ့ရ အသက် (၂၅-၃၅ နှစ်အတွင်း)၊ FMCG နှင့်ပတ်သက်၍ Sales Supervisor ရာထူးဖြင့် အတွေ့အကြုံ(၂)နှစ်ရှိသူ၊ ရန်ကင်း နယ်မြေ ဗဟုသုတရှိပြီး Sales Team ကို ကောင်းမွန်စွာ ဦးဆောင် နိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။</p> <p>4. <b>Sales &amp; Driver</b> ကျား(၃)ဦး                  - ဘွဲ့ရ အသက်(၃၅နှစ်အောက်)၊ သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအတွေ့ အကြုံ အနည်းဆုံး(၂)နှစ်ရှိသူ၊ ယာဉ်မောင်းလိုင်စင် (ယ/င) ကိုင်ဆောင် ထားပြီး ရန်ကင်းမြို့တွင်း ကျွမ်းကျင်စွာ မောင်းနှင်နိုင်ရမည်။ (လုပ်ငန်း ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်မှုအပေါ်မူတည်၍ ပညာအရည်အချင်း လျော့ပေါ့ စဉ်းစားပေးမည်)</p> <p>5. <b>Sales Representative</b> ကျား(၅)ဦး                  - ဘွဲ့ရ အသက်(၂၀-၃၀ နှစ်အတွင်း)၊ သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအတွေ့ အကြုံ(၁)နှစ်ရှိပြီး ရန်ကင်းနယ်မြေ ဗဟုသုတရှိရမည်။</p>	<p>6. <b>Marketing Assistant</b> ကျား(၅)ဦး                  - ဘွဲ့ရ အသက်(၂၀-၂၈ နှစ်အတွင်း)၊ ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်ရမည်။ လိုအပ်ပါက နယ်ခရီးသွားနိုင်ရမည်။ အရည်အချင်းနှင့် အတွေ့အကြုံ ပေါ်မူတည်၍ ပညာအရည်အချင်း လျော့ပေါ့စဉ်းစားပေးမည်။</p> <p>7. <b>Senior Auditor / Auditor</b> ကျား(၃)ဦး                  - B.Com (or) LCCI (Level-3)၊ အသက်(၃၅နှစ်အောက်)၊ စာရင်း စစ်ဆေးခြင်း လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး (၂)နှစ်ရှိရမည်။ ကွန်ပျူတာ Excel ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရမည်။ နယ်ခရီး သွားလာနိုင်ရမည်။</p> <p>8. <b>Purchaser</b> ကျား/မ(၁)ဦး                  - ဘွဲ့ရ အသက်(၃၅-နှစ်အောက်)၊ Computer literate - MS Word, Excel, PageMaker ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရမည်။ ဝယ်ယူရေး အတွေ့အကြုံရှိသူ ဖြစ်ရမည်။</p> <p>9. <b>Maintenance Engineer</b> ကျား(၂)ဦး                  - BE / AGTI / B.Tech (Mechanical / Electrical Power)၊ အသက် (၃၀-၄၅နှစ်အတွင်း)၊ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး (၃)နှစ်ရှိရမည်။ (ရွှေပြည်သာစက်မှုဇုန်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်)</p> <p>10. <b>Store Officer</b> ကျား(၁)ဦး                  - ဘွဲ့ရ အသက်(၂၅-၃၅နှစ်အတွင်း)၊ သက်ဆိုင်ရာ သို့လျှောက်ရုံ လုပ်ငန်း အတွေ့အကြုံ (၃)နှစ်ရှိရမည်။ (ရွှေပြည်သာစက်မှုဇုန်တွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်ရမည်)</p> <p>11. <b>Accountant</b> ကျား/မ(၂)ဦး                  - B.Com (or) B.Act (or) LCCI (Level-3) အောင်မြင်ပြီးသူ၊ အသက် (၃၅နှစ်အောက်)၊ သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး (၁)နှစ် ရှိရမည်။ ကွန်ပျူတာ Excel ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ အသုံးပြု နိုင်ရမည်။ (ရွှေပြည်သာစက်မှုဇုန်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်)</p>	<p>12. <b>Maintenance Supervisor</b> ကျား(၁)ဦး                  - AGTI (or) BE (E.P)၊ အသက် (၂၂-၃၅နှစ်အတွင်း) Electrical နှင့် ပတ်သက်၍ အတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး (၂)နှစ်ရှိရမည်။</p> <p>13. <b>Admin Assistant</b> ကျား(၂)ဦး                  - ဘွဲ့ရ အသက် (၃၀-နှစ်အောက်)၊ Computer literate - MS Word, Excel, Power Point &amp; E-mail ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ အသုံးပြုနိုင် ရမည်။</p> <p>14. <b>ယာဉ်မောင်း</b> ကျား(၅)ဦး                  - အသက်(၂၃-၄၅ နှစ်အတွင်း)၊ (ယ/င) လိုင်စင် ကိုင်ဆောင်ထားသူများ ဖြစ်ရမည်။ ရန်ကင်းနယ်မြေတွင်း ၁၀ပေ၊ ၁၄ပေ ယာဉ်ကြီးများ ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ မောင်းနှင်နိုင်ရမည်။ လိုအပ်ပါက နယ်ခရီးသွားနိုင် ရမည်။</p> <p>15. <b>Promotion Girl</b> (အချိန်ပိုင်းဝန်ထမ်း) မ(၅၀)ဦး                  - အသက် (၁၈-၂၅ နှစ်အတွင်း)၊ အခြေခံပညာ အထက်တန်းအဆင့်၊ ရုပ်ရည်သန့်ပြန့်ချောမော၍ ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်ရမည်။ နယ်ခရီး သွားနိုင်ရမည်။ (အချိန်ပိုင်းဝန်ထမ်း လျှောက်ထားလိုသူများအနေဖြင့် ရန်ကင်း၊ မန္တလေး၊ တောင်ကြီး၊ မကွေးမြို့များ အတွက်လည်း သက်ဆိုင်ရာ ဒေသရှိ ရုံးခွဲများတွင် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်)                  မန္တလေး-ရုံးခွဲ - အမှတ်(၂၁၆)၊ ၈၄လမ်း၊ (၃၄x၃၅)လမ်းကြား အောင်နန်းရိပ်သာအနောက်၊ ချမ်းအေးသာခံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။                  တောင်ကြီး-ရုံးခွဲ - အမှတ်(ရ/၁၃၉)၊ အနောက်မြို့ပတ်လမ်း၊ ရတနာသီရိရပ်ကွက်၊ တောင်ကြီးမြို့။                  မကွေး-ရုံးခွဲ - အမှတ်(ဘီ-၁၆)၊ အောင်စေတနာ (ခ)ရပ်ကွက်၊ တောင်တွင်းလမ်း၊ မကွေးမြို့။</p>
---	--	--

\* စိတ်ပါဝင်စားသူများသည် မိမိတို့၏ ကိုယ်ရေးလျှောက်လွှာ၊ ပတ်(စ်)ပို့ ဓါတ်ပုံ(၁)ပုံ နှင့် လိုအပ်သော စာရွက်စာတမ်းများနှင့်အတူ အမှတ်(၁)၊ ဇောတီတလမ်းနှင့် ဘုရင့်နောင်လမ်းမကြီးထောင့်၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ တမာရွတ် မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နှင့် pmghrd.2012@gmail.com သို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။



ကြေးငြာကဏ္ဍ

ကြေးငြာကဏ္ဍ

ကြေးငြာကဏ္ဍ



### ဗုဒ္ဓဂယာမြေပြင်ဖွဲ့စည်းမှု သာသနာ့ရောင်းဝယ် ထွန်းလင်းစေရန် သာသနာ့ကဏ္ဍအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်

ဗုဒ္ဓဂယာမြေပြင်ဖွဲ့စည်းမှုအဖွဲ့က ဗုဒ္ဓဂယာမြေပြင်ဖွဲ့စည်းမှုအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဗုဒ္ဓဂယာမြေပြင်ဖွဲ့စည်းမှုအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဗုဒ္ဓဂယာမြေပြင်ဖွဲ့စည်းမှုအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ဗုဒ္ဓဂယာမြေပြင်ဖွဲ့စည်းမှုအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဗုဒ္ဓဂယာမြေပြင်ဖွဲ့စည်းမှုအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဗုဒ္ဓဂယာမြေပြင်ဖွဲ့စည်းမှုအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။



### သီတဂူရွှေပြည်ဟိန်းစကျါဒါနဆေးရုံ(ရန်ကုန်) ၏ (၄၂)ကြိမ်မြောက် ဒီဇင်ဘာလ(၂၀၊ ၂၁) ဦးရေ(၅၄၅၀)ပြည့် အလင်းဒါနအစီအစဉ်တွင်

သာသနာ့ကဏ္ဍ (၁၀) တောင် ဦးကျော်မင်းနိုင် + ဒေါ်ဆွေဆွေဝင်းမိသားစု၊ မိုးရွှေဝါကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ ကျပ်ငွေ (၁၈) သိန်းလှူဒါန်းခြင်းနှင့် ဗဟန်း၊ ဆရာဝန်အဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။



### ဗုဒ္ဓဂယာမြေပြင်ဖွဲ့စည်းမှု

(၇) ည အိပ် (၈) ရက် ခန့် (၇.၅) သိန်း စရိတ်ဖြင့်  
(၉) ည အိပ် (၁၀) ရက် ခန့် (၈) သိန်း စရိတ်ဖြင့်  
(၁၄) ည အိပ် (၁၅) ရက် ခန့် (၉.၅) သိန်း စရိတ်ဖြင့်  
(၄) ည အိပ် (၅) ရက် ခန့် (၅.၅) သိန်း စရိတ်ဖြင့်

- အပတ်စဉ် တစ်ပတ်လျှင် (၂) ကြိမ် ပို့ဆောင်ပေးနေပါသည်။
- ဘုရားဖူးလိုက်ပါသူတိုင်း India GSM Sim Card တစ်ကတ် လက်ဆောင် အပြင် ထမင်း (၃) နပ်၊ လက်ဖက်ရည်၊ မုန့်၊ သစ်သီး စသည့် စားသောက် ဖွယ်ရာများကို လိုလေသေးမရှိ ကျွေးမွေးဆောင်ရွက်ပါမည်။
- မြတ်ဗုဒ္ဓအား ရည်မှန်း၍ ယာနာနာဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်းများကို ဆက်တက် လှူဒါန်းနိုင်ရန် စီစဉ်ပေးပါမည်။
- Royal Package တို့တယ် အိပ်/စား သွားလိုသော မိသားစုများ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၊ ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းများ၊ သူငယ်ချင်း အုပ်စုများကို သီးသန့်သွားလိုလျှင် အထူးဝန်ဆောင်မှုဖြင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးပါမည်။
- ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအတွက် အထူးစီစဉ်ထားရှိပါသည်။

ရန်ကုန်မှန်း - ၀၁-၂၀၉၄၄၈၊ ၀၁-၄၃၀၄၈၇၊ ၀၉-၄၂၁၀၅၉၈၂၇  
တောင်ကြီးမှန်း - ၀၈၁-၂၀၂၀၅၉၊ ၀၉၄၅၀၀၄၈၈၆၆

### အထက(၂)အဖွဲ့ ပြတ်ဆရာမပေးပို့

အထက(၂)အဖွဲ့ ပြတ်ဆရာမပေးပို့... အထက(၂)အဖွဲ့ ပြတ်ဆရာမပေးပို့... အထက(၂)အဖွဲ့ ပြတ်ဆရာမပေးပို့...

### သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း

သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း

### ရောင်းမည်

တာမွေ အရှေ့ မြင်းပြိုင်ကွင်း ၊ လမ်းမကြီးပေါ်  
၉ လွှာ၊ Penthouse (၄၈ x ၇၃) ပေ ၊ sqft  
3504၊ 1MB၊ 1B၊ 2A/C ၊ ပါကေး ကြွေပြား  
၊ Lift၊  
Contact : 09-516 0778, 09-508 9945

### ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ... ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ...

### ၄တန်း MOTHER'S LIGHT GRADE 5

ဘဝတွက်တာကျွမ်းကျင်စရာ  
ဘာသာရပ်  
စာဂီတနှင့် ပြည်သူ့နိတိ  
ဘာသာရပ်  
ရွှေလက်ရာ စာတည်းအဖွဲ့

### သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ်

သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ်

### အများသိစေရန် သတိပေးကြေညာခြင်း

အများသိစေရန် သတိပေးကြေညာခြင်း... အများသိစေရန် သတိပေးကြေညာခြင်း...

### SEVEN စံ မြေ

မြေကွက်ရောင်းဝယ်ရေး... SEVEN စံ မြေ... မြေကွက်ရောင်းဝယ်ရေး...

### ဆရာဝန်များဦးစီးသော စံပြဘက်ဒါ နှင့် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း

ဆရာဝန်များဦးစီးသော စံပြဘက်ဒါ နှင့် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း... ဆရာဝန်များဦးစီးသော စံပြဘက်ဒါ နှင့် ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း...

ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

မွေးနေ့ မင်္ဂလာဆုမွန်တောင်းလွှာ

T & Y Group of Companies ၏ Director မိုမိုကို၏ ၁၃ . ၁၂ . ၂၀၁၄ ရက်တွင်ကျရောက်သော မွေးနေ့မှသည်နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင်အောင်ချစ်သောမိသားစုနှင့်အတူဘဝခရီးလမ်းကိုအောင်မြင်စွာလျှောက်လှမ်းနိုင်ပါစေ။

T & Y Group of Companies မှ ဝန်ထမ်းများ

HAPPY BIRTHDAY MANGE

ချစ်သမီးလတ် မငယ် (ခ) မိုမိုကို၏ ၁၃ . ၁၂ . ၂၀၁၄ ရက် တွင်ကျရောက်သောမွေးနေ့ရက်မှသည်နောင်နှစ်ပေါင်း (၁၂၀) တိုင်အောင်ချစ်သောမိသားစုနှင့်အတူဘာသာ သာသနာ အကျိုးကိုသယ်ပိုးနိုင်သူဖြစ်ပါစေ ၊ အောင်မြင်သောစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် တစ်ဦးဖြစ်ပါစေလို့ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သလိုက်ပါတယ်။

မေမေကြီး - ဒေါ်နုနုသိန်း
ဖေဖေ-ဦးသက်ဆွေ -မေမေ -ဒေါ်ယမင်းကိုကို
ချစ်ညီမ - ဖြူဖြူကို

ချစ်ဇနီး သဲလေး မေဒါလီဘုန်းဆွေ(တုတ်တုတ်)အတွက်
မွေးနေ့ဆုမွန်
ချစ်စဖွယ် သမီးလေးနဲ့ ကိုကို့ဘဝကို အေးချမ်းသာယာလှပစေတဲ့ ချစ်ဇနီး သဲလေးနဲ့ (၂၈)နှစ် ပြည့်မွေးနေ့မှသည် နောင်နှစ်ပေါင်း (၁၂၀)တိုင်တိုင် စိတ်၏ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း တို့နှင့်အတူ အေးချမ်းသာယာသော နေ့ရက်များကို ပျော်ရွှင်စွာ ပိုင်ဆိုင်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလျက် . . .
ချစ်မြတ်နိုးရတဲ့ ချစ်ခင်ပွန်း တို့တို့ ဝင်းပြည့်ဖြိုးချစ်သမီးလေး သဲပြည့်ဒါလီ (Jade)

အလိုရှိသည် (ပြည်တွင်း၌သာခန့်ထားရန်)
ဖြတ်ခရိုင်၊ တနင်္သာရီမြို့နယ်၊ ဆီအုန်းမြို့နယ်(၈)ရပ်ကွက်၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် အောက်ပါအရည်အချင်းရှိသောသူများ လျှောက်ထားနိုင်သည်။
(၁) စာရင်းကိုင်စာရေး B.Com (သို့) B.Ecom ကျား/မ ၅ ဦး
(၂) အခြားဘွဲ့ရ ကျား/မ ၅ ဦး
(၃) ကွန်ပျူတာကျွမ်းကျင် ကျား/မ ၅ ဦး
(၄) ကားလေးယာဉ်မောင်း ကျား ၁၀ ဦး
အမှတ်စဉ်အားလုံးအတွက် အသက်(၄၅)နှစ်အောက်ဖြစ်ရမည်။ ကိုယ်ရေးချက်အလက်၊ ပညာအရည်အချင်းအောင်လက်မှတ်မိတ္တူ၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်၊ အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ ပတ်စ်ပို့ဓာတ်ပုံနှစ်ပုံ၊ ဆက်သွယ်ရမည့်လိပ်စာ၊ ဖုန်းနံပါတ် အပြည့်အစုံနှင့်အတူ စီကော်မီတီကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ အမှတ် ၆၄၊ ဝေဇယန္တလမ်း၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်သို့ ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ တစ်လအတွင်း လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

နိုင်လုံသောအကြောင်းပြချက်ဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာချက်
ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ဇီးကုန်း(မပ)ရပ်ကွက်၊ ပိတောက်လမ်း(စစ်အကျဉ်းထောင်လမ်း) အမှတ်(၅၂)ဟုခေါ်တွင်သော အလွှား(၄၀)ပေးအန်(၂၀)ပေရှိ မြေကွက်နှင့် နေအိမ်(၅)လုံးကို ယခုရောင်းချသူ ဦးအောင်ကျော်ချေ (၁၁/မပန(နိုင်)၀၀၅၄၇၁)မှ အစဉ်အဆက် စာချုပ်ချုပ်ဆိုပြီး တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ကြပြီး ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ သဘောတူ၍ အရောင်းအဝယ်ပြုရန် ရောင်းအိမ်အဖွဲ့၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စာချုပ်ချုပ်ဆိုပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဤအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုလျှင် နိုင်လုံသောအကြောင်းပြချက်ဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံသို့ (၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ ဤအရောင်းအဝယ်ကို ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်စာရ-
ဦးသီဟအောင်နိုင် LL.B., D.B.L., D.M.L
အထက်တန်းဓမ္မနေ (စဉ်-၄၀၂၁၉)
အမှတ်(၅၀)၊ ဂုတိယထပ်၊ တက်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

MYAN TOUR Travel gives wings
ကမ္ဘာအနှံ့ ခရီးထွက်လိုက်ကြရအောင်
ကမ္ဘာ့အနှံ့ ခရီးထွက်လိုက်ကြရအောင်
► ကာမတ္တဝါးယား 950 USD
► ဝေလှည်း - ရန်ပုဒိုင်း - ကုမင်း 1700 USD
► ဗန်ကောက်-ပတ္တရား-အယုဒ္ဓယ 650 USD
► စီယက်ခမ်(ယန္တိုင်း/ ယိုဒိုမင်း) 1050 USD
► မကော့-ပေဘင်ကောင် 1500 USD
► မော်လဒိုက် 1340 USD
► ကိုရီးယား 2150 USD
► ဂျပန် 2950 USD
► ဝူဘိုင်း 2200 USD
► ဘာလီ 1300 USD
► ဖူးဘော် 1090 USD
► စင်ကာပူ 810 USD
Discount !
f Myan Tour Hot line 01-371767 , 01-393179 , 09 25 30 30 30 4 , 09 25 30 30 30 5

FAME Nature-Q10®
Coenzyme Q10-30mg
နည်းဆေး
TMR 011902(0516)
၂/၂၀၁၂ တဆထလ/တိုး/၀၆၇၃
ISO 9001 : 2008
ISO 14001 : 2004
OHSAS 18001 : 2007
GMP Certified
Organic Certified

FAME Normosin®
Anti-hypertensive
သွေးတိုးကျဆေး
TMR 007406 (1214)
၂/၂၀၁၂ တဆထလ/တိုး/၀၆၇၃
ISO 9001 : 2008
ISO 14001 : 2004
OHSAS 18001 : 2007
GMP Certified
Organic Certified

ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ်(1984-1993) ဘာသာရပ်ပေါင်းစုံ
၁၃နှစ်မြောက် သူငယ်ချင်းမိသားစုများတွေ့ဆုံပွဲနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲ
၁၉၈၄-၁၉၉၃ ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ် သူငယ်ချင်းမိသားစုများတွေ့ဆုံပွဲနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲသို့ တက်ရောက်ပါရန် ခင်မင်ရင်းနှီးစွာဖြင့် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
● နေရာကြိုတင်စီစဉ်ရပါသဖြင့် ကြိုတင်လက်မှတ်များ ဝယ်ယူပေးပါရန်။
■ နေရာက ၂၀၁၄ ဒီဇင်ဘာ ၂၈ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)၊ ညနေ (၅)နာရီ အရောက်လာပါရန်
■ နေရာ Shwe Shan Kan Restaurant, Yangon Universities Boat Club, Inya Road, Kamayut Township
ဆက်သွယ်ရန် အေးကိုကို(Ec)(095181133), မြင့်သူ(Ec)(095124577), ကျော်စိုး(Mech)(098627852) ဇော်မိုး(Mech)(0973060117), မိုးဇော်ဦး(Mech)(092002924), သန့်ဇော်(Chem)(09450011680)

PIONEER ဝိုဘိုင်းဖုန်းသင်တန်းကျောင်း
HARDWARE 15000 Ks , SOFTWARE 15000 Ks
နယ်ကျောင်းသားများ အတွက်အဆောင်ရှိပါသည်။
၆၀-အင်းစိန်လမ်း၊ ၈ရပ်ကွက်၊ လှည့်တန်း၊ ကမာရွတ်၊ ရန်ကုန်။ ၀၉ ၅၁၂၁၄၆၇။ ၀၉ ၃၁၄၅၂၀၅၉

ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြားပျောက်
လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် BB/2692 ၏ ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)
တန့်တွတ်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မြေတွတ်လမ်းအမှတ် ၃၅၅၊ မြေတွတ်အမှတ် ၄၇-၃၉/၁၁၅၊ မြေတွတ်လမ်းအမှတ် ၅၆၊ ဆရာစလမ်း၊ ဆရာစမြောက်/အနောက်ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဦးကျော်ထင် အမည်ပေါက်မြေပိုင်ဆိုင်မှုအား အမည်ပေါက်ဦးကျော်ထင် (ခင်မြန်) ကိုယ်လွန်သဖြင့် ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ညွန့်ညွန့် (၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၅၀၉၈၆)မှ ယင်းမြေတွက် အမှတ် (၅- ၈၀၀-၂၂၀) ကားဦးထွန်းလွင် + ၂၁၅ နေရာအရောင်းကြောင်း ယင်းအပိုင်းကို ချန်လှပ်၍ ကျန်အစိတ်အပိုင်းအတွက် ဝိုင်ဆိုင်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရမည်ဖြစ်သော်လည်း မြေတစ်ကွက်လုံးကို ဝိုင်ဆိုင်ချုပ်ဆိုထားခြင်းကြောင့် အမှားပြင်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန်နှင့် ဝိုင်ဆိုင်ဆိုင်သည့် မြေအား မြေတွက် ဦးစိတ်ရန်နှင့် အရောင်းစာချုပ် ချုပ်ဆိုရန်နှင့် လျှောက်ထားလာသော အထူးအခွင့်အလမ်းအတော် အထူးအခွင့်အလမ်း (၇)ရက် အတွင်းကန့် ကွတ် နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့် ကွတ် မှုမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
ဌာနမှူး
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲရေးဌာန
ရန်ကုန်မြို့၊ ဝေလှည်းလမ်း၊ သာယာဇောကော်မတီ

“သင့်အနာဂတ်လုံခြုံစိတ်ချဖို့ Future Auto မှာ ကားဝယ်စို့”
❖ အမြတ်ကို ပဓာနမထား အရည်အသွေးနှင့် ရောင်းအားကိုသာ အဓိကထားသည့် တစ်ခုတည်းသော ကားအရောင်းပြခန်း။
❖ ကားများကို နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ (၆)လအာမခံပစ္စည်းနှင့် လက်ခံဖိုးအခမဲ့ ပြင်ဆင်ပေးသည့် တစ်ခုတည်းသော ကားအရောင်းပြခန်း။
❖ အရည်အသွေးမြင့်ကားအရေအတွက် အများဆုံး ဝန်ဆောင်မှုအကောင်းဆုံး ကားအရောင်းပြခန်း။
Show Room(1) - အမှတ်(၁၄၀)၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းသစ်၊ ကုက္ကိုင်းမီးပွိုင့်အနီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်။ Ph: 01-400785, 09-254342575, 09-5147128
Show Room(2) - သစ္စာလမ်းမကြီး၊ ဗဟိုဈေးမှတ်တိုင်အနီး၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။ Ph: 09-254346475, 01-8500492
Show Room(3) - အမှတ်(၂၂၆၊ ၁၅)၊ အင်းစိန်လမ်းမကြီး၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်။ (ဘာသာမှတ်တိုင်နှင့်အုတ်ကျင်းမှတ်တိုင်ကြား)။ Ph: 09-254342979
Mandalay - အမှတ်(၄၁၃)၊ (၆၂)လမ်း၊ (၃၅ x ၃၆)လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့။ Ph: 09-795594006, 09-795594008

